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Λαγκαρντ
Οι προοπτικές για

 την ανάπτυξη 
έχουν 

επιδεινωθεί - 
Αρνητικό σοκ ζήτησης 
Να είμαστε έτοιμοι 
για το απρόβλεπτο 

▶σελ. 35

ντόναΛντ τραμπ:
Υποδέχθηκε τη Μελόνι στον 
Λευκό Οίκο 
«Θα υπάρξει 100% 
συμφωνία με την ΕΕ για τους 
δασμούς»  ▶σελ. 34

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
αγγΕΛική ΔΕΛήκαρή
Βουλευτής Καβάλας ΝΔ

«Η εγκατάλειψη 
χωριών είναι μια 
πραγματικότητα 
και οφείλουμε να 
βρούμε λύσεις
» ▶σελ. 6-7

«Η ΓερμαΝία παΓωσε 
τα EurofightEr 
που θελεί Η τουρκία»  
▶σελ. 6

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
αΛΕξανΔρα 

ΕυΘυμιαΔόυ 
Ιδρύτρια NLP Greece

«Με το NLP 
χαρτογραφούμε 
το θέμα που μας 

απασχολεί»
▶σελ.22-23

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
Karan Prashar
Digital Storyteller - Founder Karan 
Creative Media
Το AI μπορεί να βοηθήσει τη 
δημιουργικότητα – αρκεί να είναι 
σύμμαχος, όχι καθοδηγητής ▶σελ.26-27

Βορίδης 
«Σε κράτηση οι 
παράνομοι μετανάστες 
για να απομακρυνθούν» - 
Αυστηροποιείται ο νόμος  
▶σελ. 18

 Η «μάχΗ» του χάρτΗ 
Ελλάδάς – τουρκίάς 

Η Ελλάδα ανακηρύσσει 
ΑΟΖ στο Ιόνιο μέχρι το 
Ακρωτήριο Ταίναρο με 
Προεδρικό Διάταγμα

Ζωή 
κωνσταντόπόυΛόυ

Ο δικός της ο δρόμος 
μέχρι το... Μαξίμου

▶σελ.12

ως βάςη οικονομικης ςυνεργάςιάς

▶σελ. 3-6

Αμυντική 
συμφωνιΑ

Ο ρόλος της Ελλάδας 
αποκτά κομβική 
σημασία στα σχέδια 
των Ηνωμένων 
Πολιτειών και της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης

η ελλάδά μεγάλωνει

Χαρδαλιάς: 
Καμία ανοχή σε 
πρακτικές που 
πλήττουν τη 
δημόσια υγεία και 
τους καταναλωτές 
▶σελ. 16

ο τραμπ προαΝΗΓΓείλε 
το τελοσ τωΝ αυξΗσεωΝ 
τωΝ δασμωΝ στΗΝ κίΝα 
καί συμφωΝία ▶σελ. 30

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
αγγΕΛική ΔΕΛήκαρή
Βουλευτής Καβάλας ΝΔ

«Η εγκατάλειψη 
χωριών είναι μια 
πραγματικότητα 
και οφείλουμε να 
βρούμε λύσεις
» ▶σελ. 8-9

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
παυΛόσ σαρακήσ

ΔΙΚΗΓΟΡΟΣ, 
ΠΟΙΝΙΚΟΛΟΓΟΣ, 
ΠΟΛΙΤΙΚΟΣ ΚΑΙ 
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ 

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ 
ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ                             

«Η πολιτική 
είναι υψηλή

 τέχνη» 
σελ. 14-15

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ
aΛΕξανΔρόσ αυΛωνιτήσ
Δικηγόρος, πολιτικός, ανεξάρτητος 
Βουλευτής Κέρκυρκας 
«Εκδιώχθηκα από τον 
ΣΥΡΙΖΑ, δεν έφυγα»
▶σελ.10-11

▶σελ.2

παρατασΗ εΝοσ ετουσ 
Γία 22.000 «αίωΝίουσ» 
φοίτΗτεσ ▶σελ. 19

από την Δάφνη Γρηγοριάδη 
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άμυντική συμφωνία ως βάση οικονομικής συνεργασίας

Σ 

τον πυρήνα αυτών των εξελίξεων βρίσκεται η 
επιθυμία των ΗΠΑ για μια ενισχυμένη αμυντι-
κή συμφωνία Ελλάδας–ΗΠΑ- Μέσης Ανατολής 
η οποία δεν θα περιορίζεται στο στρατιωτικό 
σκέλος, αλλά θα αποτελέσει θεμέλιο για μια 

ευρύτερη οικονομική συνεργασία. 

Η στρατηγική σημασία των ενεργειακών 
διαδρομών
Με σχέδια που περιλαμβάνουν την "ξεπάγωμα" και προ-

έκταση του Eastmed η Ελλάδα ετοιμάζεται να διαδρα-

ματίσει κεντρικό ρόλο στην προέκταση του ενεργειακού 
δικτύου από την Ανατολική Μεσόγειο προς την Ευρώπη. 

Η  ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας-Κύπρου-
Ισραήλ 
Η επικείμενη ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας-Κύπρου-Ισ-

ραήλ αποτελεί ένα ακόμη ισχυρό παράδειγμα της ενί-
σχυσης της ενεργειακής ανεξαρτησίας της περιοχής.
Μακροπρόθεσμα θα μειώσει το ενεργειακό κόστος, θα 
σταθεροποιήσει τις τιμές ηλεκτρικής ενέργειας και θα 
ενισχύσει την ανταγωνιστικότητα της οικονομίας. Πα-

ράλληλα, καθιστά τη χώρα ενεργειακό κόμβο στην Ανα-

τολική Μεσόγειο, προσελκύοντας επενδύσεις και δημι-
ουργώντας νέες θέσεις εργασίας σε κρίσιμους τομείς.

Οφέλη για την πραγματική οικονομία
Οι εξελίξεις αυτές δεν περιορίζονται στο επίπεδο των 
γεωπολιτικών σχεδιασμών. Δημιουργούν άμεσα και μα-

κροπρόθεσμα οφέλη για την ελληνική οικονομία, καθώς 
προβλέπεται η δημιουργία χιλιάδων νέων θέσεων εργα-

σίας στον τομέα των υποδομών, της ενέργειας και της 
κατασκευής. Αυτά τα έργα έχουν υψηλή προστιθέμενη 
αξία και ενισχύουν σημαντικά το ΑΕΠ της χώρας.

Αμυντική τεχνολογία και Τεχνητή Νοημοσύνη:  
Εθνική ανάγκη
Η νέα εποχή της άμυνας δεν ορίζεται μόνο από οπλικά 
συστήματα, αλλά κυρίως από την τεχνολογία πίσω από 
αυτά. Η Ελλάδα οφείλει να επενδύσει στην ανάπτυξη 
δικών της μοντέλων Τεχνητής Νοημοσύνης (AI) για χρή-

ση σε αμυντικά και στρατηγικά συστήματα. Η εξάρτηση 
από ξένα συστήματα AI, αν και τεχνολογικά προηγμένα, 
ενέχει σοβαρούς κινδύνους κυβερνοασφάλειας, καθώς 
δεν μπορεί να αποκλειστεί η πρόσβαση ή χειραγώγηση 
από τρίτες χώρες. Η εθνική τεχνολογική αυτάρκεια σε 

αυτό το πεδίο συνδέεται άμεσα με την ασφάλεια και την 
κυριαρχία της χώρας.

Ο νέος Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός
Παράλληλα, η Ελλάδα προχωρά σε μια ιστορικής σημα-

σίας στρατηγική κίνηση: την έκδοση της Εθνικής Χωρι-
κής Στρατηγικής για τον Θαλάσσιο Χώρο (ΕΧΣΘΧ), με 
την οποία θεσμοθετείται για πρώτη φορά ένας ολοκλη-

ρωμένος Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός (ΘΧΣ). 
Η στρατηγική αυτή στοχεύει στην μετέπειτα αξιοποίηση 
των θαλάσσιων πόρων για την ενίσχυση της εθνικής οι-
κονομίας, της ενεργειακής πολιτικής και της ασφάλειας. 
Ήδη η Τουρκία αντέδρασε έντονα, υποστηρίζοντας ότι 
τμήματα του σχεδίου παραβιάζουν περιοχές της τουρ-

κικής θαλάσσιας δικαιοδοσίας, επαναφέροντας τη γνώ-

ριμη ρητορική έντασης. Η Ελλάδα όφειλε εδώ και καιρό 
να έχει καταθέσει τον θαλάσσιο χωροταξικό σχεδιασμό. 
Ο χάρτης που ανακοίνωσε στηρίζεται σε διεθνείς συμβά-

σεις και νόμους. Με αυτό τον τρόπο ενισχύεται την δια-

πραγματευτική της θέση ώστε να μπορέσει να διασφα-

λίσει τα οικονομικά της συμφέροντα όπως την ανάπτυξη 
θαλάσσιων υποδομών και επενδύσεων (όπως εξορύξεις, 
ιχθυοκαλλιέργειες, τουρισμός, ναυτιλία). 

Σε μια περίοδο αυξημένης γεωπολιτικής έντασης και ενεργειακής αναδιάταξης, ο ρόλος της 
Ελλάδας αποκτά κομβική σημασία στα σχέδια των Ηνωμένων Πολιτειών και της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης. Η Ελλάδα δεν αποτελεί απλώς έναν περιφερειακό εταίρο, αλλά αναδεικνύεται σε 
βασικό ενεργειακό κόμβο για τη μεταφορά ενέργειας προς την Ευρώπη. Ενδεικτικό της 
αυξημένης σημασίας που αποκτά η περιοχή είναι το γεγονός ότι μόλις λίγες ώρες μετά 

την ορκωμοσία του νέου Αμερικανού Προέδρου, ανακοινώθηκε επίσημα το ενδιαφέρον της 
Chevron για εξορύξεις υδρογονανθράκων στην Κρήτη. Πρόκειται για μια ένδειξη ότι οι ΗΠΑ 
βλέπουν την Ελλάδα ως βασικό κρίκο στην προσπάθεια ενεργειακής διαφοροποίησης της 

Δύσης.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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3ΠΟΛιΤιΚη
τι σημαίνει για την Ελλάδα ο Θαλάσσιος 

χωροταξικός ςχεδιασμός 

Γ
ια πρώτη φορά, οι ελληνικές θέσεις 
αποτυπώνονται σε επίσημο ευρωπαϊκό 
χάρτη μέσω του Θαλάσσιου Χωροτα-

ξικού Σχεδιασμού (ΘΧΣ), ενός τεχνικού 
εργαλείου που ανακοινώθηκε το πρωί της 

Μ. Τετάρτης (16/4) και εξελίσσεται σε στρατηγικό 
όπλο της χώρας. Ποια είναι η σημασία αυτής της 
κίνησης; Πώς φτάσαμε σε αυτό το βήμα τώρα; Και 
τι αλλάζει, τόσο στο διπλωματικό όσο και στο γε-

ωπολιτικό πεδίο; Ο Άγγελος Συρίγος, καθηγητής 
Διεθνούς Δικαίου και βουλευτής της ΝΔ, και ο Τρι-
αντάφυλλος Καρατράντος, διδάκτωρ Ευρωπαϊκής 
Ασφάλειας και ερευνητής στο ΕΛΙΑΜΕΠ, αποκω-

δικοποιούν για το skai.gr τα κρίσιμα σημεία αυτής 
της κρίσιμης εθνικής πρωτοβουλίας.

Μια αποτύπωση που άργησε, αλλά μετράει
Για πρώτη φορά, η Ελλάδα προχώρησε στην επί-
σημη κατάθεση χάρτη που αποτυπώνει τα όρια της 
ελληνικής υφαλοκρηπίδας και τις ζώνες κυριαρχί-
ας και κυριαρχικών δικαιωμάτων στη θάλασσα. Ο 
χάρτης βασίζεται στον νόμο 4001/2011 και αφορά 
τόσο τα χωρικά ύδατα όσο και τις περιοχές υφαλο-

κρηπίδας και εν δυνάμει Αποκλειστικής Οικονομικής 
Ζώνης (ΑΟΖ). Ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδια-

σμός (ΘΧΣ) έπρεπε να έχει ολοκληρωθεί ήδη από 
το 2021, σύμφωνα με την Οδηγία 2014/89/ΕΕ. Η Ελ-

λάδα καθυστέρησε σημαντικά, κάτι που ο Άγγελος 
Συρίγος αποδίδει στην πολυπλοκότητα του έργου. 
«Αφορά περίπου 480.000 τετραγωνικά χιλιόμετρα – 
τέσσερις χερσαίες Ελλάδες – και εμπλέκονταν πάρα 
πολλά υπουργεία. Δεν είναι κάτι απλό». Μέχρι τώρα, 
η Ελλάδα δήλωνε ότι συγκεκριμένες περιοχές είναι 
τμήμα της ελληνικής υφαλοκρηπίδας, χωρίς όμως 
να έχει καταθέσει επίσημο χάρτη. Όπως λέει χαρα-

κτηριστικά ο κ. Συρίγος: «Όταν έμπαιναν ξένα ερευ-

νητικά πλοία, τους λέγαμε ότι πρέπει να ζητήσουν 
άδεια, αλλά δεν τους δείχναμε ποια είναι τα όρια. 
Τώρα, για πρώτη φορά, γνωρίζουν πού βρίσκονται 
τα όρια και σε ποιον να απευθυνθούν».

Ευρωπαϊκή αναγνώριση ελληνικών 
θέσεων;
Η κατάθεση του ΘΧΣ στην ΕΕ καθιστά τον σχετικό 
χάρτη επίσημο ευρωπαϊκό έγγραφο. Αυτό, σύμ-

φωνα με τον κ. Συρίγο, λειτουργεί ενισχυτικά: «Πα-

ρέχει ένα νομικό και διπλωματικό χαρτί στην Ελ-

λάδα. Είναι μεγάλο πλεονέκτημα. Πάντοτε ζητάμε 
να έχουμε ευρωπαϊκό κάλυμμα». Αν υπάρξει πρό-

κληση — όπως ενδεχόμενη είσοδος του Ορούτς 
Ρέις σε περιοχή που καλύπτει ο χάρτης — η Ελ-

λάδα έχει πλέον το θεσμικό έρεισμα να ζητήσει 
ευρωπαϊκή αντίδραση: «Θα πούμε ότι πρόκειται 
για περιοχή ελληνικών κυριαρχικών δικαιωμάτων 
και, σύμφωνα με τον χάρτη, ζητούμε από την ΕΕ 
να επιβάλει μέτρα στην Τουρκία». Από την πλευρά 
του ο Τριαντάφυλλος Καρατράντος υπογραμμίζει 
πως έτσι «η ελληνοτουρκική διαφορά «ευρωπαϊκο-

ποιείται» σε έναν βαθμό, αφού οι ελληνικές διεκδι-
κήσεις «ενσωματώνονται σε ευρωπαϊκά έγγραφα 
και πλαίσια σχεδιασμού». «Η υποβολή του χάρτη 
αποκρυσταλλώνει τις πάγιες ελληνικές θέσεις για 
την υφαλοκρηπίδα και την ΑΟΖ και δημιουργεί ένα 
αποτρεπτικό νομικό και πολιτικό εργαλείο απένα-

ντι στις τουρκικές μονομερείς διεκδικήσεις». Πα-

ράλληλα, προσθέτει, ο χάρτης λειτουργεί και ως 
εσωτερικό εργαλείο οργάνωσης. «Θεσμοθετεί ένα 
εθνικό πλαίσιο βάσει του οποίου μπορούν να σχε-

διαστούν ενεργειακές, περιβαλλοντικές και άλλες 
πολιτικές στη θάλασσα».

Από τη χαρτογράφηση στον θαλάσσιο 
σχεδιασμό
Η τρέχουσα αποτύπωση δεν καθορίζει ακόμη πού 
ακριβώς θα αναπτυχθούν δραστηριότητες, όπως 
έρευνες για ενεργειακούς πόρους ή εγκατάσταση 
θαλάσσιων υποδομών. Αυτό είναι το δεύτερο στά-

διο που ακολουθεί. «Σε κάθε μία από τις τέσσερις 
περιοχές που καταγράφηκαν, θα καθοριστεί πού 
μπορούν να γίνουν συγκεκριμένες δράσεις», ση-

μειώνει ο κ. Συρίγος. Σε ό,τι αφορά στα υπεράκτια 
αιολικά πάρκα, αυτά θα εγκατασταθούν εντός των 
ελληνικών χωρικών υδάτων, δηλαδή μέχρι 6 ναυτι-
κά μίλια από τις ακτές. Ωστόσο, η εγγύτητα αυτή 
δεν είναι χωρίς προβλήματα. «Η βασική όχληση 
είναι η οπτική. Δεν είναι ωραίο να φτάνεις σε ένα 
νησί και να περνάς μέσα από ένα δάσος 500-600 
ανεμογεννητριών», σχολιάζει. Υπενθυμίζει, ωστό-

σο, πως όταν μιλάμε για τον ΘΧΣ, πρόκειται για 
τα όρια που η Ελλάδα θεωρεί ότι έχει δικαίωμα 
να διεκδικήσει με βάση το Δίκαιο της Θάλασσας, 
χωρίς όμως να σημαίνει πως τα έχει κατοχυρώσει 
πλήρως, είτε λόγω εκκρεμών οριοθετήσεων είτε 
λόγω πολιτικής επιλογής. Ενδεικτικά, το ίδιο ισχύει 
και για την πρόθεση της Ελλάδας να επεκτείνει τα 
χωρικά της ύδατα στα 12 ναυτικά μίλια στο Αιγαίο 
και την Ανατολική Μεσόγειο. Το δικαίωμα υπάρχει 
και αποτυπώνεται στον σχεδιασμό, αλλά δεν έχει 
ακόμη ασκηθεί. Όπως λέει ο κ. Συρίγος: «Η δυνα-

τότητα για τα 12 ν.μ. είναι άλλο θέμα. Είναι θέμα 
δικό μας».

Έμμεση οριοθέτηση Ελλάδας–Κύπρου, 
ταφόπλακα στη Γαλάζια Πατρίδα
Ο ΘΧΣ δεν οριοθετεί επισήμως ΑΟΖ, ούτε μπορεί 
να το κάνει μονομερώς. Ωστόσο, σύμφωνα με τον 
κ. Καρατράντο, λειτουργεί ως εργαλείο «de facto 
οριοθέτησης», αφού αποτυπώνει τις ελληνικές 
αντιλήψεις για το πού εκτείνονται οι θαλάσσιες ζώ-

νες της χώρας – και μάλιστα σε θεσμικό ευρωπαϊκό 
πλαίσιο. Η ανατολική γραμμή του ελληνικού χάρτη 
«κουμπώνει» πάνω στη δυτική κυπριακή ΑΟΖ. Έτσι 
καλύπτεται ένα κρίσιμο γεωπολιτικό κενό που 
επιχειρούσε να εκμεταλλευτεί το τουρκολιβυκό 
μνημόνιο. «Με τον τρόπο αυτό, το αφήγημα της 

“Γαλάζιας Πατρίδας” και η τεχνητή οριοθέτηση 
Τουρκίας–Λιβύης ακυρώνονται στην πράξη», λέει 
ο Άγγελος Συρίγος. Προς το παρόν, η αντίδραση 
από την Άγκυρα είναι ήπια. Εκτιμάται ότι η Τουρκία 
δεν θα φτάσει στο σημείο να στείλει ερευνητικά 
πλοία στην περιοχή – τουλάχιστον όχι άμεσα. «Τα 
σενάρια που λένε ότι θα στείλουν πλοία στην περι-
οχή είναι ακραία», σημειώνει.

Συνδέεται με τη διασύνδεση Ελλάδας–
Κύπρου–Ισραήλ
Ο ΘΧΣ, όπως επισημαίνει ο Τριαντάφυλλος Κα-

ρατράντος, μπορεί να ενισχύσει θεσμικά την 
ενεργειακή διασύνδεση Ελλάδας–Κύπρου–Ισ-

ραήλ (Euro Asia Interconnector), παρέχοντας 
πλαίσιο προβλεψιμότητας και ασφάλειας. Η 
αποτύπωση θαλάσσιων ζωνών προσφέρει νο-

μικά επιχειρήματα για την προστασία κρίσιμων 
υποδομών από πιθανές παρεμβολές ή αμφι-
σβητήσεις. «Δεν είναι άμεσο εργαλείο αποτρο-

πής, αλλά λειτουργεί υποστηρικτικά για την οι-
κοδόμηση μιας ευρύτερης στρατηγικής ασφά-

λειας», τονίζει.

Σύντομος οδηγός εννοιών
Τι είναι η υφαλοκρηπίδα;
Είναι το υποθαλάσσιο έδαφος που βρίσκεται κάτω 
από τη θάλασσα και εκτείνεται πέρα από την ακτο-

γραμμή ενός κράτους. Εκεί το κράτος έχει κυριαρ-

χικά δικαιώματα για την έρευνα και εκμετάλλευση 
φυσικών πόρων (όπως πετρέλαιο ή φυσικό αέριο), 
αλλά όχι πλήρη κυριαρχία, όπως έχει στα χωρικά 
ύδατα.

Τι είναι η ΑΟΖ (Αποκλειστική Οικονομική 
Ζώνη);
Είναι μια θαλάσσια ζώνη που φτάνει έως και 200 
ναυτικά μίλια από τις ακτές, όπου ένα κράτος έχει 
αποκλειστικά δικαιώματα για την εκμετάλλευση 
φυσικών πόρων, την αλιεία, την ενέργεια από τον 
άνεμο ή τη θάλασσα. Δεν είναι το ίδιο με τα χωρικά 
ύδατα – άλλα κράτη μπορούν να πλέουν ελεύθε-

ρα, αλλά δεν μπορούν να κάνουν έρευνες ή εκμε-

τάλλευση χωρίς άδεια.

 Τι είναι τα χωρικά ύδατα;
Πρόκειται για τη θαλάσσια περιοχή έως 12 ναυτι-
κά μίλια από τις ακτές, στην οποία το κράτος έχει 
πλήρη κυριαρχία, σαν να πρόκειται για έδαφος 
της χώρας. Σήμερα, η Ελλάδα έχει χωρικά ύδατα 
6 ναυτικών μιλίων στο Αιγαίο, αλλά έχει δικαίωμα 
να τα επεκτείνει έως 12, σύμφωνα με το Διεθνές 
Δίκαιο.

Τι σημαίνει Θαλάσσιος Χωροταξικός 
Σχεδιασμός (ΘΧΣ);
Είναι ένα σχέδιο που καταγράφει πού και πώς μπο-

ρούν να γίνουν συγκεκριμένες ανθρώπινες δρα-

στηριότητες στη θάλασσα, όπως αλιεία, ενέργεια, 
τουρισμός ή προστασία περιβάλλοντος. Η ΕΕ ζητά 
από κάθε κράτος-μέλος να καταρτίσει έναν τέτοιο 
χάρτη.

Τι είναι το τουρκολιβυκό μνημόνιο;
Είναι μια συμφωνία του 2019 ανάμεσα σε Τουρκία 
και Λιβύη, με την οποία προσπάθησαν να χαρά-

ξουν θαλάσσια σύνορα παρακάμπτοντας την Ελ-

λάδα και την Κύπρο. Δεν αναγνωρίζεται από την 
ΕΕ, την Ελλάδα ή άλλα κράτη, καθώς θεωρείται 
παράνομη και αυθαίρετη.

Για δεκαετίες, η Ελλάδα απαντούσε σε ξένα ερευνητικά σκάφη που έμπαιναν σε περιοχές 
ελληνικής υφαλοκρηπίδας με ένα παράδοξο: «Δεν θα σας πούμε τα όρια, αλλά βρίσκεστε 

σε ελληνική περιοχή». Αυτό αλλάζει.
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Δ
ημοσιεύθηκε στην εφημερίδα 
της Κυβερνήσεως το Προεδρι-
κό Διάταγμα σύμφωνα με το οποίο 
«ανακηρύσσεται από την Ελληνι-
κή Δημοκρατία Αποκλειστική Οικο-

νομική Ζώνη στη θαλάσσια περιοχή του Ιονί-
ου, των Ιονίων Νήσων και μέχρι το Ακρωτή-

ριο Ταίναρο της Πελοποννήσου». Σημειώνεται 
πως αυτό είναι το πρώτο Προεδρικό Διάταγμα 
που υπογράφει ο Κωνσταντίνος Τασούλας ως 
Πρόεδρος της Δημοκρατίας, με ημερομηνία 16 
Απριλίου 2025, την ημέρα που ανακοινώθηκε 
και ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός.

Η συμφωνία Ελλάδας – Ιταλίας
Η ΑΟΖ στη θαλάσσια περιοχή του Ιονίου, των 
Ιονίων Νήσων και μέχρι το Ακρωτήριο Ταίνα-

ρο της Πελοποννήσου είναι αποτέλεσμα της 
συμφωνίας Ελλάδας – Ιταλίας, η οποία υπεγρά-

φη το 2020.

Το Προεδρικό Διάταγμα
Όπως αναφέρεται στο Προεδρικό Διάταγμα 
στην ανακήρυξη της ΑΟΖ λαμβάνονται υπόψη 
οι διατάξεις: «α) Της παρ. 1 του άρθρου δεύτε-

ρου του ν. 4716/2020 «Κύρωση της Συμφωνί-
ας μεταξύ της Ελληνικής Δημοκρατίας και της 
Ιταλικής Δημοκρατίας για την οριοθέτηση των 
αντίστοιχων Θαλασσίων Ζωνών τους» (Α΄ 
163), η οποία τέθηκε διεθνώς σε ισχύ στις 8 
Νοεμβρίου 2021, σύμφωνα με την παρ. 2 του 
άρθρου 5 αυτής», καθώς και «β) της Σύμβα-

σης των Ηνωμένων Εθνών για το Δίκαιο της 
Θάλασσας, η οποία υπογράφηκε τη 10η 
Δεκεμβρίου 1982 και κυρώθηκε με το άρθρο 
πρώτο του ν. 2321/1995 «Κύρωση της Σύμβα-

σης των Ηνωμένων Εθνών για το Δίκαιο της 
Θάλασσας και της Συμφωνίας που αφορά την 
εφαρμογή του μέρους XI της Σύμβασης» (Α΄ 
136), καθώς και του άρθρου δεύτερου του 
ως άνω νόμου». Όπως επισημαίνεται στην 

Αποκλειστική Οικονομική Ζώνη που ανακη-

ρύσσεται με την δεν περιλαμβάνεται η αιγια-

λίτιδα ζώνη της Ελληνικής Δημοκρατίας στην 
ως άνω θαλάσσια περιοχή, το εύρος της οποί-
ας καθορίστηκε με τον ν. 4767/2021 (Α΄ 9).
Σημειώνεται ακόμα ότι «τα κυριαρχικά δικαι-
ώματα και η δικαιοδοσία της Ελληνικής 
Δημοκρατίας εντός της ανακηρυσσόμενης 
Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης ασκούνται 
με βάση τα Μέρη V, VI, VII, VIII, XII και XIII της 
Σύμβασης των Ηνωμένων Εθνών για το Δίκαιο 
της Θάλασσας, η οποία υπογράφηκε τη 10η 
Δεκεμβρίου 1982 και κυρώθηκε με το άρθρο 
πρώτο του ν. 2321/1995». Τονίζεται επίσης 
ότι « Ελληνική Δημοκρατία επιφυλάσσεται για 
την άσκηση, και ως προς τις λοιπές ακτές της, 
των αντίστοιχων δικαιωμάτων της, όπως αυτά 
απορρέουν από τη Σύμβαση των Ηνωμένων 
Εθνών για το Δίκαιο της Θάλασσας της 10ης 
Δεκεμβρίου 1982».

Γιατί η Ελλάδα εξοπλίζεται με τους 16 πυραύλους 
Exocet της Γαλλίας

Ως ένα αποφασιστικό βήμα προς την ενίσχυση της ελλη-

νικής αποτροπής των κινδύνων σε Αιγαίο και Ανατολι-
κή Μεσόγειο μεταφράζεται η απόκτηση 16 πυραύλων 
Exocet MM-40 Block 3C γαλλικής κατασκευής, μετά τη 
συμφωνία που υπεγράφη από τους υπουργούς Αμύνης 
Ελλάδας και Γαλλίας, Νίκο Δένδια και Σεμπαστιάν 
Λεκορνί, την περασμένη Δευτέρα. Πρόκειται για μια 
κίνηση με έντονο στρατηγικό, επιχειρησιακό και διπλω-

ματικό χαρακτήρα, η οποία αποκτά πρόσθετη βαρύτη-

τα εν μέσω των τεκτονικών γεωπολιτικών αλλαγών αλλά 
και των φημολογούμενων προσπαθειών της Τουρκίας 
να αποκτήσει πυραύλους Meteor μέσω του Eurofighter 
Typhoon.
Όπως αναφέρουν τα parapolitika.gr, οι εξαγγελίες για 
τους νέους υπερσύγχρονους πυραύλους και για ακόμα 
μία φρεγάτα Belharra εκ Παρισίων προκαλούν ικανοποί-
ηση στα στελέχη του Πολεμικού Ναυτικού. Οι πύραυλοι 
μπορούν να τοποθετηθούν είτε σε μονάδες επιφανεί-
ας του στόλου, είτε σε επάκτιες συστοιχίες, σε κάποια 
νησιά, και να αποτελέσουν μέρος του πολυστρωματι-
κού θόλου, της «Ασπίδας του Αχιλλέα». Είναι παγκο-

σμίως γνωστοί για την αξιοπιστία τους στον αντιπλο-

ϊκό ρόλο, με δυνατότητα πλεύσης σε χαμηλό ύψος 
(sea-skimming), υποηχητική ταχύτητα και ικανότητα 
πλήγματος με ακρίβεια σε μεγάλες αποστάσεις. Με 
την προσθήκη των γαλλικών πυραύλων Exocet MM-40 
Block 3C στο ελληνικό οπλοστάσιο, το Πολεμικό Ναυτι-
κό ενισχύει ουσιαστικά την ικανότητά του να ελέγχει 
θαλάσσιους διαύλους, να αποτρέπει εχθρικές κινήσεις 
και να υποστηρίζει ενεργά το γενικότερο αποτρεπτικό 
δόγμα της χώρας. Ταυτόχρονα, η συμφωνία έρχεται ως 
μήνυμα σταθερής συμμαχικής σχέσης με το Παρίσι, με 
το οποίο η Αθήνα έχει εμβαθύνει τις αμυντικές σχέσεις 
της μέσω της αγοράς φρεγατών Belharra, μαχητικών 
Rafale και ελικοπτέρων NH-90.

Mε Προεδρικό διάταγμα η ελλάδα 
ανακηρύσσει άοΖ στο ιόνιο 

     μέχρι το άκρωτήριο Ταίναρο
Μεγάλη διπλωματική και ουσιαστική κίνηση από την κυβέρνηση που κατοχυρώνει 
διεθνώς τα εθνικά μας συμφέροντα και πράττει όπως καμιά άλλη κυβέρνηση 

στο παρεθον το πατριωτικό της καθήκον.
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 Η «μάχη» του χάρτη Ελλάδας – Τουρκίας 

 
ο Θαλάσσιος χωροταξικός ςχεδιασμός 

και η σημασία του
Τι δεν είναι ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός και ποια η σχέση του με το καλώδιο Ελλάδας - 

Κύπρου - Η σημασία του χρόνου ανακοίνωσης και η προθεσμία της ΕΕ

Μ
ία μάχη πάνω σε χάρτες ξεκίνησαν Αθήνα και 
Άγκυρα αφού ανακοινώθηκε από την Ελλάδα 
ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός.

Η αντίδραση της Τουρκίας
Η πρώτη αντίδραση της Τουρκίας ήρθε με ανακοίνω-

ση του Υπουργείου Εξωτερικών της γείτονος που υπε-

ρασπίζεται το ιδεολόγημα της Γαλάζιας Πατρίδας και 
υποστηρίζει ότι ο ΘΧΣ της Ελλάδας «παραβιάζει» τις 
θαλάσσιες περιοχές της Τουρκίας στο Αιγαίο και την 
Ανατολική Μεσόγειο.

Υποστηρίζει ότι δεν θα δεχθεί τετελεσμένα 
και επικαλείται την Διακήρυξη των Αθηνών.
Διαμηνύει δε ότι ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός 
που έχει εκπονήσει η Τουρκία και δημοσιεύθηκε την Μ. Τε-

τάρτη στη Milliyet και στο Anadolu, περιλαμβάνοντας το σύ-

νολο των μαξιμαλιστικών διεκδικήσεων της Άγκυρας σε Αι-
γαίο και Ανατολική Μεσόγειο θα διαβιβαστεί στην UNESCO 
και στις αρμόδιες υπηρεσίες των Ηνωμένων Εθνών.

Ο χάρτης με τις τουρκικές θέσεις
Κάτι που περίμενε η Αθήνα, αφού η Άγκυρα δεν είναι 
μέλος της ΕΕ.

Η διατύπωση της Ελλάδας
Η Ελλάδα από την άλλη πλευρά, για πρώτη φορά απο-

τυπώνει σε επίσημο ρυθμιστικό κείμενο της ΕΕ τα «απώ-

τατα δυνητικά όρια της ελληνικής υφαλοκρηπίδας. Δη-

λαδή της πλήρους επήρειας της ηπειρωτικής χώρας και 
των νησιών σε θαλάσσιες ζώνες».

Με τις λέξεις να έχουν ιδιαίτερη σημασία.
Υπογραμμίζεται δε ότι οι θαλάσσιες περιοχές που απο-

τυπώνονται στον χάρτη, συμπεριλαμβάνουν τις ελληνο-

ϊταλικές συμφωνίες οριοθέτησης ΑΟΖ του 1977 και του 
2020 και την ελληνοαιγυπτιακή συμφωνία του 2020, ενώ 
συμπίπτουν με τα όρια που απορρέουν από τον νόμο 
4001/2011. Το νόμο Μανιάτη. Σημειώνεται ακόμα ότι 
«σε ό,τι αφορά μη οριοθετημένες περιοχές, αποτυπώ-

νεται η μέση γραμμή που καθορίζει το εξωτερικό όριο 
της ελληνικής υφαλοκρηπίδας, μέχρι τη σύναψη συμ-

φωνιών οριοθέτησης με γειτονικά κράτη, των οποίων 
οι ακτές είναι παρακείμενες ή αντικείμενες με τις ελ-

ληνικές ακτές». Και καθίσταται σαφές πως «ο χάρτης 
που αποτυπώνει τον ελληνικό Θαλάσσιο χωροταξικό 
σχεδιασμό δεν συνιστά οριοθέτηση ΑΟΖ». Με τις δια-

τυπώσεις να δείχνουν ότι η Ελλάδα θα μπορούσε με το 
Θαλάσσιο Χωροταξικό Σχεδιασμό να τείνει πρόσκληση 
συνεννόησης στην Τουρκία στο πλαίσιο του Διεθνούς 
Δικαστηρίου της Χάγης που σημειώνεται από την Αθή-

να ως η μόνη οδός για την οριοθέτηση θαλασσίων ζω-

νών Ελλάδας – Τουρκίας.

Ο χρόνος
Ο Γιώργος Γεραπετρίτης σε δηλώσεις του (ΣΚΑΙ), σημεί-
ωσε ότι επελέγη η 16η Απριλίου για τις ανακοινώσεις γιατί 
«εξεδόθη και το πρακτικό επεξεργασίας του Συμβουλίου 
της Επικρατείας, με το οποίο ενσωματώνεται, ουσιαστικά, 
στην ελληνική έννομη τάξη η ελληνο-ιταλική συμφωνία. 
Και για αυτόν τον λόγο δεν θα μπορούσε ούτως ή άλλως 
να είναι νωρίτερα». Αξίζει να σημειωθεί ότι στις 27 Απριλί-
ου λήγει και η προθεσμία που έχει η Ελλάδα από την ΕΕ, 
μετά την καταδίκη της γιατί δεν είχε καταθέσει τα εν λόγω 
σχέδια ως όφειλε. Και το χρόνο να καθίσταται ιδιαίτερα 
πιεστικός για την Αθήνα. Με την Άγκυρα να είναι ενήμερη 
για τις εξελίξεις, καθώς οι ημερομηνίες είχαν δημοσιοποι-

ηθεί και για αυτό να επιχειρεί να τις προλάβει.

Οι ΗΠΑ δεν έχουν λόγο
Στο ερώτημα αν οι ΗΠΑ θα μπορούσαν να παρέμβουν 
υπέρ της Άγκυρας, η Αθήνα σημειώνει ότι «οι Ηνωμένες 
Πολιτείες δεν έχουν λόγο. Είναι ένα ζήτημα, το οποίο 
αφορά μόνο τις χώρες οι οποίες έχουν αντικείμενες 
ή παρακείμενες ακτές». Για την ελληνική πλευρά δε η 
ανάπτυξη των διαύλων επικοινωνίας με την Τουρκία και 
ο ελληνοτουρκικός διάλογος που επιτρέπουν την απο-

φυγή οι εντάσεις να εξελίσσονται σε κρίσεις, πρέπει να 
διαφυλαχθούν.

Αλλαγή ατζέντας;
Σύμφωνα με τους πιο επιφυλακτικούς τα Θαλάσσια Χω-

ροταξικά Σχέδια ίσως είναι η διέξοδος της ελληνικής 
κυβέρνησης στο αδιέξοδο του καλωδίου ηλεκτρικής δι-
ασύνδεσης με την Κύπρο. Ένα έργο που εξαρχής είχε 
αρκετούς αρνητές και στην Λευκωσία, οδηγώντας την 
Αθήνα να αναζητά μία «έξοδο κινδύνου», σε ένα θέμα 
που θα μπορούσε ακόμα και να φέρει αντιμέτωπες Ελ-

λάδα και Τουρκία.. Έστω και αν ο Γεραπετρίτης επιχεί-
ρησε να καταστήσει σαφές ότι δεν υπάρχει σύνδεση 

του Θαλάσσιου Χωροταξικού Σχεδιασμού με το θέμα 
της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας – Κύπρου.

Αναμενόμενη η αντίδραση της Τουρκίας
Για την Αθήνα η επιθετική ρητορική από την Άγκυρα είναι 
αναμενόμενη, καθώς και από την τουρκική αντιπολίτευ-

ση, που δεν αποκλείεται από την πλευρά των εθνικιστών 
να είναι όπως πάντα πιο οξυμένη.
Ωστόσο μέχρι στιγμής φαίνεται οι αντιδράσεις να είναι 
εντός των αναμενόμενων και προαναγγελθέντων, δηλα-

δή η Άγκυρα να προχωρά στους δικούς της χάρτες και 
να καταδικάζει την κίνηση της Αθήνας με μία ανακοίνω-

ση. Η επόμενη πράξη θα είναι η κατάθεση του τουρκικού 
Θαλάσσιου Χωροταξικού Σχεδιασμού στον ΟΗΕ, όπως 
προανήγγειλε το τουρκικό ΥΠΕΞ. Συνάντηση Γεραπετρί-
τη – Φιντάν και στο βάθος ΑΣΣ; Με τα ζητήματα να ανα-

μένεται να συζητηθούν εκτενώς και στη συνάντηση Γε-

ραπετρίτη – Φιντάν στα μέσα Μαΐου στο περιθώριο της 
συνόδου των ΥΠΕΞ του ΝΑΤΟ. Οι δύο πλευρές άλλωστε 
δεν αναμένεται να παραδεχθούν εάν και τι συνεννόηση 
υπήρξε. Η κλιμάκωση ή μη των σχέσεων θα είναι αυτή 
που θα το αποδείξει. Ζητούμενο πλέον παραμένει και η 
ημερομηνία του Ανώτατου Συμβουλίου Συνεργασίας.
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τουρκικό υπουργείο Άμυνας για Θαλάσσιο χωροταξικό ςχεδιασμό: 

μονομερείς ενέργειες, δεν μπορούν να 
γίνουν αποδεκτές

Μ
ε επίσημη τοποθέτηση μέσω του υπουργεί-
ου Άμυνας, η Άγκυρα κλιμακώνει τις αντι-
δράσεις της απέναντι στην ανακοίνωση της 
Αθήνας για την ολοκλήρωση του Θαλάσσιου 
Χωροταξικού Σχεδιασμού (ΘΧΣ), επαναλαμ-

βάνοντας τους ισχυρισμούς περί «μονομερών ενεργειών» 
και «παραβίασης δικαιωμάτων».
Πηγές του τουρκικού υπουργείου Άμυνας, ακολουθώντας 
τη γραμμή του τουρκικού ΥΠΕΞ από το προηγούμενο 
24ωρο, κάνουν λόγο για «δηλώσεις και αξιώσεις της Ελ-

λάδας που αγνοούν τις υφιστάμενες διαφορές» και επιση-

μαίνουν ότι οι κινήσεις αυτές «δεν είναι δυνατόν να γίνουν 
αποδεκτές».
Σύμφωνα με την τουρκική πλευρά, «οι δηλώσεις αυτές δεν 
έχουν καμία νομική συνέπεια για τη χώρα μας», ενώ προ-

σθέτουν πως «οι εξελίξεις στην περιοχή παρακολουθού-

νται στενά και λαμβάνονται άμεσα τα απαραίτητα μέτρα 
σε περίπτωση ανάγκης».
Η νέα αντίδραση καταγράφεται λίγες μόλις ώρες μετά την 
επίσημη δημοσιοποίηση του Εθνικού Χωρικού Πλαισίου 
για τον Θαλάσσιο Χώρο από τα υπουργεία Περιβάλλοντος 
και Εξωτερικών. Το κείμενο ορίζει για πρώτη φορά με σα-

φήνεια τις θαλάσσιες ζώνες της χώρας, αποτυπώνοντας 
τις συμφωνίες με Ιταλία και Αίγυπτο, και οριοθετώντας τις 
ζώνες δυνητικής ελληνικής κυριαρχίας βάσει της μέσης 
γραμμής στις μη οριοθετημένες περιοχές.
Τουρκικό Υπουργείο Άμυνας για Θαλάσσιο Χωροταξικό 
Σχεδιασμό: Μονομερείς ενέργειες, δεν μπορούν να γίνουν 
αποδεκτές
Η Άγκυρα είχε ήδη προϊδεάσει για την αντίδρασή της, ενώ 
κυβερνητικές πηγές στην Αθήνα διαμηνύουν πως η κατά-

θεση του ΘΧΣ στην Κομισιόν δεν αποτελεί πράξη οριοθέ-

τησης, αλλά συνιστά ενσωμάτωση των ευρωπαϊκών οδηγι-
ών στο εθνικό δίκαιο – στο πλαίσιο των υποχρεώσεων της 
χώρας έναντι της Ε.Ε.

Αναλυτικά η δήλωση:
Τέτοιου είδους μονομερής σχέδια από την Ελλάδα ανα-

φορικά με τις περιοχές θαλάσσιας δικαιοδοσίας είναι αντί-
θετοι με το διεθνές δίκαιο.
«Στο πλαίσιο του «Θαλάσσιου Χωροταξικού Σχεδιασμού» 
που ανακοίνωσε πρόσφατα στο κοινό η Ελλάδα, ορισμέ-

νες πρωτοβουλίες στην Ανατολική Μεσόγειο και το Αιγαίο, 
οι οποίες δεν έχουν νομική βάση και είναι αντίθετες με το 
διεθνές δίκαιο, παρακολουθούνται προσεκτικά από πλευ-

ράς μας.

Ως Τουρκικές Ένοπλες Δυνάμεις, έχουμε πλήρη αποφα-

σιστικότητα να προστατεύσουμε τα δικαιώματα και τα 
συμφέροντά μας στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσόγειο. 
Τέτοιου είδους μονομερή σχέδια που πραγματοποιεί η Ελ-

λάδα σχετικά με περιοχές θαλάσσιας δικαιοδοσίας είναι 
αντίθετα με το διεθνές δίκαιο.
Η Τουρκία υποστηρίζει ότι ένας δίκαιος και ισότιμος δι-
αμοιρασμός της θαλάσσιας δικαιοδοσίας στην περιοχή, 
σύμφωνα με τις αρχές του διεθνούς δικαίου, μπορεί να 
είναι εφικτός μόνο στο πλαίσιο του αμοιβαίου διαλόγου 
και της καλής θέλησης.
Οι μονομερείς ενέργειες, αξιώσεις και δηλώσεις της Ελλά-

δας που αγνοούν τις υφιστάμενες διαφορές και παραβιά-

ζουν τα δικαιώματα της τουρκικής πλευράς δεν μπορούν 
να γίνουν αποδεκτές. Οι δηλώσεις αυτές δεν επιφέρουν 
καμία νομική συνέπεια για τη χώρα μας.
Στο πλαίσιο της αντίληψης της Γαλάζιας Πατρίδας, οι 
Τουρκικές Ένοπλες Δυνάμεις συνεχίζουν το καθήκον τους 
να προστατεύουν με προσήλωση και αποφασιστικότητα 
κάθε είδους δικαιώματα και συμφέροντα της Τουρκίας σε 
περιοχές θαλάσσιας δικαιοδοσίας.
Στο πλαίσιο αυτό, παρακολουθούνται από κοντά οι εξελί-
ξεις στην περιοχή και λαμβάνονται επειγόντως τα απαραί-
τητα μέτρα σε περίπτωση ανάγκης».

Σύμφωνα με την τουρκική πλευρά, «οι δηλώσεις αυτές δεν έχουν καμία νομική συνέπεια 
για τη χώρα μας»

«Η Γερμανία πάγωσε τα Eurofighter που θέλει η τουρκία» 
 τι αναφέρουν Γερμανικά μμΕ

Η υπηρεσιακή γερμανική κυβέρνηση διέκοψε/πάγω-

σε την εξαγωγή περίπου 30 μαχητικών Eurofighter 
στην Τουρκία, αντιδρώντας στη σύλληψη του ηγέτη 
της τουρκικής αντιπολίτευσης Εκρέμ Ιμάμογλου. Ρε-

πορτάζ της Handelsblatt, βασισμένο σε κυβερνητικές 
πηγές, αποκάλυψε ότι ο λόγος της απόφασης ήταν οι 
ανησυχίες για την κατάσταση της δημοκρατίας στην 
Τουρκία, το ίδιο επιβεβαίωσαν και άλλα Γερμανικά 
ΜΜΕ που σχολίασαν το θέμα. Ο Ιμάμογλου, κορυ-

φαίος πολιτικός αντίπαλος του προέδρου Ερντογάν, 
κατηγορείται για διαφθορά, κάτι που η τουρκική αντι-
πολίτευση χαρακτηρίζει ως πολιτική δίωξη. Στο Βερο-

λίνο, ανώτεροι αξιωματούχοι μίλησαν για “επίθεση στη 
δημοκρατία της Τουρκίας”, τονίζοντας πως δεν μπορεί 
να προχωρήσει καμία στρατιωτική συμφωνία υπό τέ-

τοιες συνθήκες. Οι ίδιοι πολιτικοί θα επιστρέψουν—και 

αυτό έχει σημασία για την Τουρκία

Το μπλόκο δεν είναι απλώς απόφαση μιας απερχόμε-

νης κυβέρνησης. Πρόσωπα-κλειδιά από τον σημερινό 
κυβερνητικό συνασπισμό ιδιαίτερα από το SPD και τη 
CSU που υποστήριξαν την αναστολή της εξαγωγής, 
θα συμμετέχουν πιθανότατα και στη νέα κυβέρνηση 
του Φρίντριχ Μερτς, η οποία θα ορκιστεί στις 6 Μαΐ-
ου. Η νέα συμμαχία CDU–SPD–CSU ήδη έχει δηλώσει 
ότι προτεραιότητές της είναι η ενίσχυση της άμυνας, 
η σκληρότερη μεταναστευτική πολιτική και η τήρηση 
αξιών όπως η δημοκρατία και το κράτος δικαίου στο 
εσωτερικό και στο εξωτερικό. Αν και ο Μερτς μίλησε 
με καλά λόγια για την Τουρκία, κανείς δεν μπορεί να 
είναι σίγουρος για το αν αυτά τα λόγια θα μεταφρα-

στούν και σε πράξεις.

εΘΝιΚα
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ςυνάντηση κ. μητσοτάκη με παιδιά και μέλη της KIDS SAVE LIVES:

δημιουργείται μια κουλτούρα 
αλληλεγγύης και μια αίσθηση ενίσχυσης 

της κοινωνικής συνοχής
 Συνάντηση με παιδιά και μέλη της ανθρωπιστικής οργάνωσης KIDS SAVE LIVES, που έχουν 
εκπαιδευτεί να συνδράμουν σε επείγοντα περιστατικά ως πρώτοι ανταποκρινόμενοι και 
να παρέχουν καρδιοπνευμονική αναζωογόνηση (ΚΑΡΠΑ) πραγματοποιησε ο Κυριάκος 

Μητσοτάκης. 

Η οργάνωση έχει από το 2010 εκπαιδεύσει 490 
χιλιάδες μαθητές, με έμφαση στις τελευταίες 
τάξεις του Δημοτικού και του Γυμνασίου-Λυ-

κείου, γονείς και εκπαιδευτικούς, καλύπτοντας 
περίπου ένα στα δύο σχολεία στην επικράτεια.
Στο πλαίσιο της συνάντησης, συζητήθηκε η 
δυνατότητα να διοργανωθούν θεωρητικά και 
πρακτικά μαθήματα πρώτων βοηθειών και 
ΚΑΡΠΑ, 4ωρης διάρκειας, στα σχολεία όλων 
των βαθμίδων, μέσω πιστοποιημένων εκπαι-
δευτών, τα επόμενα χρόνια. "Αυτό που κάνουμε 
τώρα αποσπασματικά, να πάμε να δούμε πώς 
μπορούμε να το κάνουμε οργανωμένα", ανέφε-

ρε ο πρωθυπουργός. "Αυτές οι 4 ώρες εκπαί-
δευσης να δώσουν στα παιδιά μια πιστοποίη-

ση και τη δυνατότητα ότι έχουν κάνει κάτι που 
τους κατατάσσει σε μια διαφορετική κατηγορία 
εάν, ο μη γένοιτο, χρειαστεί, να μπορούν πραγ-

ματικά να είναι χρήσιμοι".
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης συνεχάρη τα παιδιά 
και την οργάνωση KIDS SAVE LIVES για την 
εκπαίδευση που προσφέρει στις νεαρές ηλικί-
ες. "Θα έχετε τη στήριξή μας και θα συζητή-

σουμε με το Υπουργείο Παιδείας πώς μπορού-

με να θεσμοθετήσουμε μία πιο τακτική παρου-

σία σας, στα πλαίσια της συζήτησης την οποία 
κάναμε, διότι για τα παιδιά έχει διπλή αξία: 
αφενός αποκτούμε περισσότερους πιστοποι-
ημένους στη διαδικασία της ΚΑΡΠΑ, αλλά 
αφετέρου νομίζω ότι μπαίνουν και τα παιδιά σε 
μια άλλη λογική αλληλεγγύης την οποία κατ' 
εξοχήν την χρειαζόμαστε. Και πρέπει τα παιδιά 
μας να είναι εξοικειωμένα όχι απλά με αυτήν 
την τεχνική, αλλά και με την υποχρέωσή τους, 
αν χρειαστεί να προστρέξουν, να βοηθήσουν 
ένα συμπολίτη τους, να μπορούν και να ξέρουν 
να το κάνουν", υπογράμμισε ο πρωθυπουργός.
"Ξέρουμε ότι κάθε δευτερόλεπτο συμβαίνουν 

επείγοντα περιστατικά. Δυστυχώς, σε καμία 
χώρα του κόσμου δεν μπορούμε να διακτινίσου-

με τα ασθενοφόρα για να φτάσουν το πρώτο 
λεπτό. Άρα, έρχεται ο Παγκόσμιος Οργανισμός 
Υγείας και λέει: "εκπαιδεύστε τους πολίτες, 
ιδιαιτέρως στοχεύστε στα παιδιά, στα σχολεία. 
Δημιουργήστε νέα μαθήματα ΚΑΡΠΑ έτσι ώστε 
από την ηλικία των 6 ετών να μπαίνουν στον 
κόσμο του εθελοντισμού, της αλληλεγγύης, 
των πρώτων βοηθειών, για να σώζουν ζωές τα 
επόμενα 50-60 χρόνια"", ανέφερε από την πλευ-

ρά του ο πρόεδρος, εκ των ιδρυτών της οργά-

νωσης, εκπαιδευτής και διασώστης του ΕΚΑΒ 
Αναστάσης Στεφανάκης.

"Οι μαθητές είναι ενθουσιώδεις, μαθαίνουν 
εύκολα, το σχολείο είναι ο φυσικός τους χώρος 
να μάθουν πρώτες βοήθειες", προσέθεσε.
Απευθυνόμενος στα εκπαιδευμένα παιδιά 
της οργάνωσης KIDS SAVE LIVES, ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης σημείωσε ότι "στο μυαλό μας 
μπορεί να συνδέουμε αυτή τη διαδικασία με 
κάποιον ο οποίος έχει κατ’ ανάγκη μια σχέση 
με την ιατρική, αλλά πρέπει να εξηγήσουμε με 
απλά λόγια ότι αυτό μπορεί να το μάθει οποιοσ-

δήποτε. Και πράγματι, αχρείαστο να είναι, αλλά 
μπορούμε να σώσουμε μια ζωή με μία βασική 
εκπαίδευση 4ωρη. Να κάνουμε μία πολύ μεγά-

λη διαφορά. Φυσικά, όσο πιο νωρίς το μάθετε, 
τόσο καλύτερα θα τα καταφέρετε. Εγώ θυμάμαι 
ακόμη τα βασικά από μία εκπαίδευση που είχα 
κάνει πριν από 30 χρόνια. Και με μια μικρή Ο 
πρωθυπουργός στάθηκε στη δυνατότητα διδα-

σκαλίας ΚΑΡΠΑ και σε άλλες φάσεις της ζωής 
μετά το σχολείο, όπως στον στρατό ή στους 
χώρους εργασίας, ώστε να υπάρχει ευρύτερη 
κάλυψη, ενώ επισήμανε ότι τέτοιες πρωτοβου-

λίες έχουν ευρύτερο κοινωνικό αποτύπωμα.

"Νομίζω ότι δημιουργεί μια κουλτούρα αλληλεγ-

γύης και μια αίσθηση ενίσχυσης της κοινωνικής 
συνοχής γιατί, όπως το είπατε, δεν μπορού-

με να έχουμε ένα ασθενοφόρο πάντα δίπλα 
μας. Εμείς έχουμε κάνει σημαντική δουλειά 
βελτίωσης του χρόνου απόκρισης του ΕΚΑΒ. 
Είναι βέβαιο και ξέρω ο ίδιος προσωπικά περι-
πτώσεις ανθρώπων που έχουν σωθεί από την 
παροχή πρώτων βοηθειών-ΚΑΡΠΑ, που δεν 
θα ζούσαν εάν δεν είχαν αυτή την υποστήριξη 
εκείνη τη στιγμή. Και πολλές φορές μπορεί να 
είναι κι ένας άγνωστος. Μπορεί να το κάνου-

με σε συγγενή μας αλλά μπορεί να είναι ένας 
άγνωστος που θα σώσει μια ζωή, γιατί έτυχε να 
βρεθεί εκείνη τη στιγμή να αντιμετωπίσει ένα 
περιστατικό κάποιου συμπολίτη μας που αντι-
μετωπίζει σοβαρό πρόβλημα υγείας", είπε ο 
πρωθυπουργός.
Μάλιστα, ο κ. Μητσοτάκης είχε την ευκαιρία 
να παρακολουθήσει επίδειξη ΚΑΡΠΑ από τη 
Μαρία, τη νεότερη εκπαιδεύτρια της Ευρώπης, 
και να ενημερωθεί για τις ψηφιακές εφαρμο-

γές της οργάνωσης που έχει καταρτίσει και τον 
εθνικό χάρτη απινιδωτών.
 Στη συνάντηση αναδείχθηκε επίσης η μεγά-

λη αύξηση του αριθμού των εγκατεστημένων 
απινιδωτών τα τελευταία χρόνια, ειδικά μετά 
την απόφαση της κυβέρνησης να προχωρήσει 
στη μετάταξή τους στον υπερμειωμένο συντε-

λεστή ΦΠΑ 6% προ 3ετίας. "Έχουμε προσπα-

θήσει να βάλουμε πολλούς περισσότερους πια, 
αλλά το θέμα είναι να ξέρουμε να τους χρησι-
μοποιούμε κιόλας", τόνισε ο πρωθυπουργός.
 Μέλη της οργάνωσης KIDS SAVE LIVES ευχα-

ρίστησαν τον Κυριάκο Μητσοτάκη για τη διεύ-

ρυνση των δικαιούχων του επιδόματος κώφω-

σης, ώστε να μην αποκλείεται η ηλικιακή ομάδα 
18-65.

εΘΝιΚα
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▶ Ποιες είναι οι βασικές ανησυχίες που εκφρά-

ζουν καθημερινά οι πολίτες στην περιφέρειά 
σας;
Οι πολίτες της Καβάλας εκφράζουν καθημερινά 
τις ίδιες αγωνίες, μοιράζονται τα ίδια προβλήμα-

τα που αντιμετωπίζει η κάθε Ελληνίδα και ο κάθε 
Έλληνας ανά την επικράτεια. Tο θέμα της ακρί-
βειας και της φορολογίας μονοπωλεί συχνά τις 
συζητήσεις που κάνω με τον κόσμο. Η κυβέρνηση 
της Νέας Δημοκρατίας καταβάλει εξαρχής σοβα-

ρές προσπάθειες, προκειμένου να συγκρατήσει 
τις τιμές των προϊόντων με διαρκείς ελέγχους, 
καθώς και να τονώσει την πραγματική αγοραστική 
δύναμη των πολιτών. Παράλληλα η κοινωνία απαι-
τεί τη μείωση της ανεργίας, την κατά το δυνατόν 
αποτελεσματική λειτουργία των δημοσίων δομών 
Υγείας, την επιτάχυνση των μεγάλων έργων που 
θα βελτιώσουν την καθημερινότητα. Συζητώ τα-

κτικά με αγρότες, κτηνοτρόφους, ανθρώπους του 
Τουρισμού και ελεύθερους επαγγελματίες, ακούω 
τους προβληματισμούς τους και προσπαθώ να 
τους μεταφέρω στους αρμόδιους κυβερνητικούς 
και υπηρεσιακούς παράγοντες.

▶ Πώς αξιολογείτε την κατάσταση που προκύ-

πτει από την ερημοποίηση των  χωριών, ποιες 
ενέργειες θεωρείτε απαραίτητες για να αντι-
στραφεί αυτή η τάση;
Το φαινόμενο της αστικοποίησης δυστυχώς πα-

ρατηρείται εντονότερο τις τελευταίες δεκαετίες. 
Η εγκατάλειψη των χωριών είναι μια πραγματικό-

τητα και οφείλουμε να εστιάσουμε και να βρούμε 
λύσεις. Ο κόσμος, για να μείνει στο χωριό, πρέπει 
να γνωρίζει πως δεν έχει εγκαταλειφθεί στη μοίρα 
του. Να ξέρει πως υπάρχουν καλά στελεχωμένα 
Κέντρα Υγείας, σχολεία, ασφάλεια, υποδομές (π.χ. 
έργα αγροτικής οδοποιίας), να μην νιώθει πως 
υστερεί σε σχέση με τους κατοίκους των πόλεων. 
Θα πρέπει να δοθούν ισχυρά κίνητρα για επανα-

κατοίκηση χωριών, είτε με καθιέρωση μειωμένου 
ΦΠΑ, με μειωμένο ΕΝΦΙΑ, να γίνει δηλαδή πιο ελ-

κυστική η παραμονή σε ένα χωριό. Άλλωστε είναι 
εφικτό πλέον να αναπτυχθούν διάφορες εναλλα-

κτικές μορφές τουρισμού (π.χ. αγροτουρισμός, 
οικοτουρισμός, περιηγητικός και ορειβατικός του-

ρισμός), ώστε να δημιουργηθούν νέες θέσεις ερ-

γασίας και να δοθεί κίνητρο δραστηριοποίησης σε 
ορεινές περιοχές.

▶ Πώς αξιολογείτε την εικόνα της ΝΔ έτσι όπως 
φαίνεται στις δημοσκοπήσεις; 
Οι δημοσκοπήσεις αποτελούν σύμφωνα με το 
γνωστό κλισέ «φωτογραφίες της στιγμής». Οφεί-
λουμε πάντα να τις προσεγγίζουμε με νηφαλιότη-

τα, αν και αναμφίβολα ο καθένας επιλέγει να τις 
αξιοποιεί, όπως τον συμφέρει. Είναι φυσικό μετά 
από έξι χρόνια διακυβέρνησης της χώρας και 
μάλιστα αντιμετωπίζοντας αρκετές περιόδους 

κρίσης (π.χ. κορωνοιός, πολεμικές συγκρούσεις ”

Την ανάγκη για ισχυρά κίνητρα 

για επανακατοίκηση χωριών, 

επισημαίνει η Αγγελική Δεληκάρη 

Βουλευτής Καβάλας της Νέας 

Δημοκρατίας σε μια εκ βαθέων 

συνέντευξη στην ηλεκτρονική 

εφημερίδα «Attica Times» και την 

Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη

 Γρηγοριάδη.

Αγγελική 
Δεληκάρη

Βουλευτής Καβάλας ΝΔ

Ο πρωθυπουργός μας Κυριάκος 

Μητσοτάκης και οι βουλευτές της 

Κοινοβουλευτικής Ομάδας 

αφουγκραζόμαστε τις αγωνίες και τις 

ανάγκες της κοινωνίας. Το σύνθημα 

του πρωθυπουργού είναι σκληρή και 

συνεχής εργασία σε όλους τους τομείς 

με στόχο τη σταθερότητα, την εθνική 

ασφάλεια, την ανάπτυξη στην οικονομία 

με ορίζοντα τις εκλογές του 2027.

Η εγκατάλειψη 
χωριών είναι μια 
πραγματικότητα 

και οφείλουμε να 
βρούμε λύσεις

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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στην ευρύτερη περιοχή, ενεργειακή κρίση, φυ-

σικές καταστροφές), η ΝΔ να έχει υποστεί μία 
μικρή δημοσκοπική κάμψη. Ωστόσο τα νούμε-

ρα πολλές φορές είναι πλασματικά σε σχέση 
με το πραγματικό εκλογικό αποτέλεσμα. Οι 
πολίτες θεωρούν ότι δεν υπάρχει άλλη αξιό-

πιστη λύση για τη διακυβέρνηση της χώρας 
εκτός από αυτήν της ΝΔ. Τα κόμματα της αντι-
πολίτευσης, επενδύοντας στον λαϊκισμό, την 
εκμετάλλευση του θυμικού, προσδοκούν να 
αποκομίσουν πολιτικά οφέλη, δίχως να διαθέ-

τουν σοβαρές προτάσεις για το μέλλον της χώ-

ρας. Η Νέα Δημοκρατία λαμβάνει τα μηνύματα 
των δημοσκοπήσεων. Ο πρωθυπουργός μας 
Κυριάκος Μητσοτάκης και οι βουλευτές της 
Κοινοβουλευτικής Ομάδας αφουγκραζόμα-

στε τις αγωνίες και τις ανάγκες της κοινωνίας. 
Το σύνθημα του πρωθυπουργού είναι σκληρή 
και συνεχής εργασία σε όλους τους τομείς με 
στόχο τη σταθερότητα, την εθνική ασφάλεια, 
την ανάπτυξη στην οικονομία με ορίζοντα τις 
εκλογές του 2027.

▶ Ποιες στρατηγικές θεωρείτε απαραίτητες 
για την ουσιαστική ενίσχυση του τουριστικού 
προϊόντος της Καβάλας; 
Σύμφωνα με τα πρόσφατα στοιχεία της ΕΛ-

ΣΤΑΤ η Καβάλα και η Θάσος σημείωσαν ση-

μαντική άνοδο στα έσοδα, 8,1% η Καβάλα και 
7,9% η Θάσος. Πρόκειται για τις περιοχές με 
τους περισσότερους επισκέπτες στην Περι-
φέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης. 
Ειδικά για τη Θάσο, με σχεδόν ένα εκατομ-

μύριο επισκέπτες από τον Μάιο έως τον Σε-

πτέμβριο του 2024, είναι σαφές πως απο-

τελεί έναν εξαιρετικά ελκυστικό τουριστικό 
προορισμό τόσο για τους Έλληνες όσο και 
για τους ξένους. Η Π.Ε. Καβάλας μπορεί να 
καλύψει τις απαιτήσεις του κάθε επισκέπτη. 
Λόγω του μεγάλου πολιτιστικού αποθέματος 
της περιοχής αναπτύχθηκε ο αρχαιολογικός 
και ο θρησκευτικός τουρισμός (ο αρχαιολογι-
κός χώρος των Φιλίππων αναγνωρίστηκε ως 
Μνημείο Παγκόσμιας Πολιτιστικής Κληρονο-

μιάς της UNESCO, το Βαπτιστήριο της Αγί-
ας Λυδίας αποτελεί πόλο έλξης για Έλληνες 
και ξένους). Παράλληλα έχει δοθεί ιδιαίτερη 
έμφαση στον γαστρονομικό τουρισμό και τον 
οινοτουρισμό. Η πόλη της Καβάλας αποτελεί 
ακόμη προορισμό κρουαζιέρας τα τελευταία 
χρόνια. Το νησί της Θάσου κατατάχθηκε τον 
Μάιο 2024 ως ένας από τους 20 καλύτερους 
ευρωπαϊκούς προορισμούς. Οι παραλίες του 
Δήμων Νέστου και Παγγαίου (όπως Κερα-

μωτή, Ν. Πέραμος, Ν. Ηρακλείτσα, Παραλία 
Οφρυνίου κτλ.) φιλοξενούν χιλιάδες τουρί-
στες. Η ανάδειξη των συγκριτικών πλεονεκτη-

μάτων του τουριστικού προϊόντος της Καβά-

λας και της Θάσου επιτυγχάνεται με συντο-

νισμένες ενέργειες. Η Περιφέρεια και οι Δή-

μοι συμμετέχουν στις μεγάλες διεθνείς κλα-

δικές εκθέσεις, σε συνεργασία με τους tour 
operators που δραστηριοποιούνται στη χώρα 
μας, αλλά βέβαια και με την κατάλληλη προ-

βολή στο εσωτερικό. Η αύξηση των πτήσεων 
που φτάνουν στο αεροδρόμιο της Καβάλας 
(στη Χρυσούπολη) αλλά και το άνοιγμα προς 
νέες τουριστικές αγορές (π.χ. Σκανδιναβία, 
Μεγάλη Βρετανία, Ασιατικές χώρες, κ.ά.) θα 
βοηθήσουν καίρια προς αυτήν την κατεύθυν-

ση. 

 Η Περιφέρεια και οι Δήμοι συμμετέ-

χουν στις μεγάλες διεθνείς κλαδικές 

εκθέσεις, σε συνεργασία με τους tour 

operators που δραστηριοποιούνται 

στη χώρα μας, αλλά βέβαια και με την 

κατάλληλη προβολή στο εσωτερικό. 



Κυριακή 20 Απριλίου  2025

10
 www.atticatimes.gr

▶ Κύριε Αυλωνίτη, κάνατε λόγο για ‘παραδοχή 
κυβερνητικού φιάσκου’ με την παραίτηση Πα-

παδημητρίου από την ΕΟΔΑΣΑΑΜ. Θεωρείτε 
ότι πρόκειται για μεμονωμένη πράξη ευθιξίας ή 
για μια απόπειρα αποπροσανατολισμού από τις 
βαρύτερες ευθύνες στο ζήτημα των Τεμπών;
Φυσικά και η παραίτηση του κ. Παπαδημητρί-
ου από τον ΕΟΔΑΣΑΑΜ δεν ήταν πράξη ευθιξί-
ας, αλλά παραδοχή του κυβερνητικού φιάσκου. 
Θυμίζω ότι αφού παρουσίασαν δημοσίως το πό-

ρισμα, αποφάσισαν ότι πρέπει να διορθωθεί με 
απαλοιφή του εδαφίου που δείχνει άγνωστο εύ-

φλεκτο υγρό και όχι τα έλαια σιλικόνης ως αιτία 
της πυρόσφαιρας και εν συνεχεία, ανέκρουσαν 
πρύμναν, αυτοδιαψευδόμενοι, εκφράζοντας στή-

ριξη στο πόρισμα εν γένει και στο συγκεκριμένο 
εδάφιο ως έχει!!
 Όλο αυτό το μπάχαλο, όλη αυτή η δημιουργία 
ανασφάλειας στην κοινωνία, όλο αυτή η άτσαλη 
προσπάθεια εξυπηρέτησης του κυβερνητικού 
αφηγήματος πως αλλιώς μπορεί να χαρακτηρι-
στεί; Γιατί πρέπει να γνωρίζετε ότι ο ΕΟΔΑΣΑΑΜ 
δεν είναι μια ανεξάρτητη αρχή, όπως ακούω να 
λένε πολλοί ακόμη και στο δημόσιο διάλογο, αλλά 
μια αυτοτελής δημόσια υπηρεσία του Υπουργεί-
ου Υποδομών και Μεταφορών, εποπτευόμενη 

από τον ίδιο τον Υπουργό!
Και υπάρχει ακόμη χειρότερο: Όταν ο κ. Παπαδη-

μητρίου προέβη σε «δήλωση μετανοίας» και διόρ-

θωση του εδαφίου για την πυρόσφαιρα, η Εισαγ-

γελέας του Αρείου Πάγου έσπευσε να διατάξει 
κατεπείγουσα προκαταρκτική εξέταση, ώστε να 
αποκαλυφθούν οι λόγοι που συμπεριελήφθη ως 
αίτιο της πυρόσφαιρας άγνωστο εύφλεκτο πτητι-

”

Ο Αλέξανδρος Αυλωνίτης μιλάει στην 

δημοσιογράφο Κορίνα 

Τριανταφύλλου και τους atticatimes 

για τον διασυρμό που θεωρεί πως 

υφίσταται το Κράτος Δικαίου στη 

χώρα μας (με αφορμή το θέμα των 

Τεμπών), για τα προβλήματα που 

πλήττουν σήμερα την Κέρκυρα (την 

εκλογική περιφέρεια όπου 

εκλέγεται), για τους λόγους που τον 

οδήγησαν σε ρήξη με τον 

ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ και τέλος παραθέτει τις 

προσδοκίες του   από το νέο πολιτικό 

εγχείρημα, το Κίνημα Δημοκρατίας 

και την ένταξη του σε αυτό.

 ΑΛΕΞΑΝΔΡΟσ
ΑΥΛΩΝΙΤΗσ

«Ήταν ένα μεγάλο και οδυνηρό μάθημα 

για εμένα και ένα μοναδικό case-study 

πως ένα εν δυνάμει κόμμα εξουσίας  

ο ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ, μπορεί να συρρικνωθεί, 

πως η αξιωματική αντιπολίτευση μπορεί 

να λάβει τις χειρότερες αποφάσεις και να 

οδηγηθεί σε ελεύθερη πτώση»

«Εκδιώχθηκα από τον 
ςυρίΖά, δεν έφυγα»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου

Ο Αλέξανδρος Αυλωνίτης 
είναι δικηγόρος, πολιτικός, 
ανεξάρτητος Βουλευτής 
Κέρκυρκας (εκλεγμένος 
με τον ΣΥΡΙΖΑ-Π.Σ) και 
ιδρυτικό μέλος του 
νεοσύστατου Κινήματος 
Δημοκρατίας με 
επικεφαλής τον Στέφανο 
Κασσελάκη.

 Δκηγόρος, πολιτικός, ανεξάρτητος Βουλευτής Κέρκυρκας
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κό υγρό καθώς και ο ρόλος ανεξάρτητων πραγ-

ματογνωμόνων οικογενειών των θυμάτων στα 
Τέμπη. Φυσικά η κα. Αδειλίνη μέχρι και σήμερα 
παραμένει έκθετη για αυτήν την εξόχως αντιθε-

σμική παρέμβασή της, για την οποία ως Κίνημα 
Δημοκρατίας, έχουμε ζητήσει λογοδοσία. 

▶ Εσείς όλη αυτή την τραγελαφική ιστορία, 
όλον αυτό τον διασυρμό του Κράτους Δικαί-
ου στην πατρίδα μας, πως θα τον ονομάζατε; 
Ως ο επικεφαλής της νομικής ομάδας που συ-

νέταξε το τρίτο κατηγορητήριο, την αίτηση 
για παραπομπή σε Προανακριτική ΟΛΩΝ των 
υπεύθυνων για το έγκλημα των Τεμπών και για 
όλα τα αδικήματα, επιμένω: ΟΧΙ στην συγκάλυ-

ψη, πλήρη διαλεύκανση του εγκλήματος στα 
Τέμπη, δικαιοσύνη και απόδοση ευθυνών σε 
όλους όσοι συμμετείχαν, αδράνησαν, συγκάλυ-

ψαν, γνωρίζουν και σιωπούν. 

▶ Πρόσφατα καταγγείλατε την απόφαση 
του ΕΑΚ Κέρκυρας να μετατρέψει ζωτικούς 
αθλητικούς χώρους σε χώρο στάθμευσης, 
επισημαίνοντας τη δικαιολογημένη αντίδρα-

ση της τοπικής κοινωνίας. Θεωρείτε ότι τέ-

τοιες αποφάσεις αντικατοπτρίζουν μια γε-

νικότερη υποβάθμιση της Κέρκυρας όσον 
αφορά τις δημόσιες υποδομές και τις προ-

τεραιότητες της Πολιτείας για το νησί; Ποια 
άλλα προβλήματα θεωρείτε ότι πλήττουν πε-

ρισσότερο σήμερα την καθημερινότητα των 
Κερκυραίων; 
Η απόφαση να μετατραπούν αθλητικές δομές 
υπέρ θέσεων στάθμευσης αποκαλύπτει ότι δεν 
υπάρχει όριο, ούτε «κόκκινη γραμμή» στο κυ-

βερνών κόμμα και τους τοπικούς εκφραστές 
του όταν το ζητούμενο είναι το κέρδος. Φαντα-

στείτε λοιπόν την παραχώρηση όλων σχεδόν 
των ελεύθερων χώρων του Αθλητικού Κέντρου 
της Κέρκυρας σε ιδιώτη και την μετατροπή τους 
σε ένα τεράστιο πάρκινγκ ενοικιαζομένων αυτο-

κινήτων. Φανταστείτε τους αθλητές, τα παιδιά 
των αθλητικών σωματείων, τους αθλούμενους 
Κερκυραίους να γυμνάζονται και να προπονού-

νται εν μέσω εκατοντάδων αυτοκινήτων! Ομο-

λογώ ότι δεν υπάρχει προηγούμενο γι’ αυτή την 
φαεινή ιδέα της διοίκησης του ΕΑΚ Κέρκυρας. 
Εν μέσω αντιδράσεων ανασκεύασαν μερικώς, 
αλλά θα παρακολουθώ την εξέλιξη γιατί δεν 
έχω πειστεί ούτε για τις προθέσεις, ούτε και 
για τη νομιμότητα της εκμίσθωσης χωρίς πλει-
οδοτικό διαγωνισμό. Μάλιστα έχω καταθέσει 
σχετική επίκαιρη ερώτηση και αναμένω τη θέση 
του Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και 
Αθλητισμού για το θέμα.  
Φυσικά υπάρχουν και άλλα προβλήματα στο 
νησί μου: η διαχείριση των απορριμμάτων, η 
ύδρευση, η έλλειψη χώρων στάθμευσης, η ελ-

λιπέστατη συντήρηση βασικών υποδομών, η 
άρνηση να υπάρξει ουσιαστική συζήτηση και 
συναπόφαση για τη φέρουσα ικανότητα της 
πόλης, το οξύτατο στεγαστικό πρόβλημα, οι ελ-

λείψεις στο Νοσοκομείο και τα Κέντρα Υγείας, 
η εγκατάλειψη του πολιτιστικού κερκυραϊκού 
πλούτου. Θα σας παρακαλούσα μάλιστα να κά-

ναμε μια ξεχωριστή συνέντευξη για τα προβλή-

ματα και την εγκατάλειψη της Κέρκυρας από 
την Κυβέρνηση Μητσοτάκη.  

▶  Στο παρελθόν έχετε αφήσει σαφείς αιχ-

μές για τον ΣΥΡΙΖΑ. Τι ήταν αυτό που σας 
οδήγησε στη ρήξη με το κόμμα με το οποίο 
εκλεγήκατε, και πώς βλέπετε το μέλλον της 
Αριστεράς μέσα από αυτή τη διάσπαση; Πι-
στεύετε ότι η εσωστρέφεια είναι η κύρια αι-
τία της κρίσης στον χώρο ή υπάρχουν βαθύ-

τερα, πολιτικά και ιδεολογικά ζητήματα που 
απομακρύνουν την κοινωνία από την παρα-

δοσιακή Αριστερά;
Ξεκάθαρα εκδιώχθηκα από τον ΣΥΡΙΖΑ, δεν 
έφυγα. Το Συνέδριο-παρωδία ήταν η θρυαλ-

λίδα για τις αποφάσεις μου. Δεν μπορώ τους 

αποκλεισμούς, δεν αντέχω την αδικία, δεν μπο-

ρώ να συναινέσω ούτε να σιωπήσω σε αντικα-

ταστατικές, αντιδημοκρατικές πρακτικές. Πως 
μπορούμε να μιλάμε για την Αριστερά, για συ-

ντροφικότητα, για συμπερίληψη και αναζήτηση 
της αλήθειας και να μετερχόμαστε αυταρχικών 
μεθόδων εναντίον συντρόφων μας που ήρθαν 
από την άλλη άκρη της Ελλάδας για να ασκή-

σουν το δημοκρατικό τους δικαίωμα; 
Αλήθεια όμως, όλα αυτά είναι πίσω μας πλέον. 
Ήταν ένα μεγάλο, και οδυνηρό δεν το κρύβω, 
μάθημα για εμένα και ένα μοναδικό case-study 
πως ένα εν δυνάμει κόμμα εξουσίας μπορεί να 
συρρικνωθεί, πως η αξιωματική αντιπολίτευση 
μπορεί να λάβει τις χειρότερες αποφάσεις και 
να οδηγηθεί σε ελεύθερη πτώση. 
Και ξέρετε κάτι; Καθόλου δεν επιχαίρω για 
τον κατακερματισμό της Αριστεράς αλλά και 
καθόλου δεν μετανιώνω για την απόφασή 
μου να ακολουθήσω κάτι νέο, δημιουργικό 
και συλλογικό που γεννήθηκε μέσα από την 
κοινωνία. Το Κίνημα Δημοκρατίας είναι εδώ, 
χωρίς αποκλεισμούς, με στόχο να δώσει ελ-

πίδα στους πολίτες και έκφραση και λόγο σε 
όλες και όλους.  

▶  Ως ιδρυτικό μέλος του Κινήματος Δημο-

κρατίας, θα ήθελα να σας ρωτήσω, τι προσ-

δοκάτε προσωπικά αλλά και συλλογικά από 
αυτό το νέο πολιτικό εγχείρημα; Ποιο είναι 
το πολιτικό και ιδεολογικό του στίγμα, και τι 
πιστεύετε ότι μπορεί να φέρει νέο στο σημε-

ρινό πολιτικό σκηνικό, ειδικά στον προοδευ-

τικό χώρο;
Το Κίνημα Δημοκρατίας δεν δημιουργήθηκε 
ως απάντηση σε ένα κομματικό κενό, αλλά 
ως ανάγκη για μια ουσιαστική πολιτική επα-

νεκκίνηση. Προσδοκούμε να είμαστε η φωνή 
της διεκδίκησης των πολλών, η φωνή της λο-

γικής, της κοινωνικής ευαισθησίας και της 
θεσμικής σοβαρότητας. Κάθε πολιτική δύνα-

μη κρίνεται όχι από τη συγκυρία, αλλά από 
τη συνέπεια, τη διάρκεια και την προσφορά 
της. Το Κίνημα Δημοκρατίας είναι εδώ για να 
μείνει και να διεκδικήσει έναν διαφορετικό, 
πιο δίκαιο και πιο δημοκρατικό δρόμο για τον 
τόπο. Δεν ερχόμαστε να διχάσουμε αλλά να 
ενώσουμε. Στόχος μας είναι να διαμορφώ-

σουμε ένα ρεαλιστικό, έντιμο πολιτικό λόγο, 
χωρίς αγκυλώσεις και ξύλινη γλώσσα, χω-

ρίς αποκλεισμούς και κλειστές ομάδες απο-

φάσεων. Δεν έχουμε την απόλυτη αλήθεια, 
ακούμε τη βάση μας, δίνουμε εξουσίες στις 
Οργανώσεις κάθε περιοχής και φτιάχνουμε 
μαζί, ΟΛΟΙ ΜΑΖΙ, ένα κόμμα προοδευτικό, 
σύγχρονο και διεκδικητικό. 

Επιτρέψτε μου τέλος, με την ευκαιρία αυτής 
μας της συνέντευξης, να ευχηθώ σε εσάς και 
τους αναγνώστες σας Χρόνια Πολλά, με υγεία 
και ευτυχία. 

«Πως μπορούμε να μιλάμε για την

 Αριστερά, για συντροφικότητα, για 

συμπερίληψη και αναζήτηση της 

αλήθειας και να μετερχόμαστε 

αυταρχικών μεθόδων εναντίον 

συντρόφων μας που ήρθαν από 

την άλλη άκρη της Ελλάδας για να 

ασκήσουν το δημοκρατικό τους 

δικαίωμα;»
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Ν. άνδρουλάκης: Να 
ενημερώσει ο κ. μητσοτάκης 
για το χρονοδιάγραμμα 
υλοποίησης της διασύνδεσης 
κύπρου-κρήτης

Ζωή κωνσταντοπούλου: 

ο δικός της ο δρόμος μέχρι το... 
μαξίμου

H
ίδια είναι το φαινόμενο για την 
ακρίβεια αφού στελέχη, δεν έχει: 
Έξι βουλευτές στο σύνολό τους 
που εξελέγησαν με διαδικασίες 
fast track στις επαναληπτικές εκλο-

γές του 2023: Άλλαξε τα ψηφοδέλτια μεταξύ 
πρώτης και δεύτερης εκλογικής μάχης, γεγο-

νός που προκάλεσε και τότε αντιδράσεις και 
σήμερα, δια της υπενθύμισης των μεθόδων 
που ακολούθησε. 
Έχει "χτυπήσει" δημοσκοπικά 17άρια η "Πλεύ-

ση" , με την εκτόξευση να αρχίζει όταν αναζω-

πυρώθηκε η οργή για την τραγωδία των Τε-

μπών αλλά χωρίς να φαίνεται πορεία καμπής 
στον ορίζοντα. 
Οι δημοσκόποι τουλάχιστον αυτό μαρτυρούν: 
Έχει λαμβάνειν και "τσιμπάει" από όλους, ακό-

μη και από τη Ν.Δ αλλά ασφαλώς σε πολύ μι-
κρά ποσοστά. 
Αλωνίζει η Ζωή Κωνσταντοπούλου στον χώρο 
που κινείται μεταξύ των απολιτίκ θυμωμένων 
ψηφοφόρων, του ΠΑΣΟΚ, του ΣΥΡΙΖΑ και αρι-
στερότερα,  με το πρώτο να δέχεται τεράστιο 
ράπισμα από τις δημοσκοπικές της επιδόσεις. 
Υπερφαλάγγισε το κόμμα της Αξιωματικής 
Αντιπολίτευσης αφήνοντάς το τρίτο να προ-

σπαθεί να αποκωδικοποιήσει τα σημαίνοντα:  
Δεν έχει κόμμα, δεν έχει σχέδιο, δεν έχει προ-

τάσεις, δεν έχει ιδεολογική ταυτότητα, είναι 
ξέσπασμα "τυφλής οργής" και διαμαρτυρίας  
ενώ μέχρι πρότινος δημόσια δήλωνε η επικε-

φαλής της Πλεύσης ότι ο σκοπός της είναι να 
δείξει πώς γίνεται η αντιπολίτευση. 

Κατεδαφίσεις
Η ανάγνωση - όχι μόνο στη Χαριλάου Τρικούπη 
αλλά και στα αριστερά της- ότι η Ζωή Κωνστα-

ντοπούλου είναι "προιόν εμπορικής προώθησης" 
από το Μαξίμου και τη Ν.Δ, είναι μια διαπίστωση 
που φέρνει πτωχή συγκομιδή πολιτική. Γράφε-

ται και λέγεται ευρύτατα μεν ουδόλως φαίνεται 
να επηρεάζει ή να πείθει τους ψηφοφόρους που 
απαντούν στις δημοσκοπήσεις, δε. 
Είναι το ίδιο το εκλογικό Σώμα ( αυτό πάντως 
που συμμετέχει στις δημοσκοπήσεις) που δεν 
φαίνεται να το πτοεί τίποτε από τις εγγενείς 
αδυναμίες αυτού του ¨κόμματος" το οποίο ετοι-
μάζεται να αναδείξει αξιωματική αντιπολίτευση. 
Ούτε οι αντιφάσεις της, ούτε το έλλειμμα στελε-

χών, ούτε καν ομολογίες σαν αυτή που εκστόμι-
σε τις προάλλες: Δεν πιστεύει, λέει στα κόμμα-

τα. Δημιούργησε την Πλεύση γιατί ήταν ο μο-

ναδικός τρόπος για να βρεθεί στη Βουλή. Ούτε 
σε κόμματα πιστεύει, ούτε σε ...νομίσματα. Το 
είπε και αυτό πρόσφατα. Δεν θέλει επιστροφή 
στη δραχμή, είναι ψευδές αυτό που κυκλοφο-

ρεί, είπε, διότι πολύ απλά δεν πιστεύει ούτε σε 
νομίσματα:
"Πότε δεν έχω πει για επιστροφή στην δραχμή, 
δεν πιστεύω σε αυτό. Δεν πιστεύω σε κανένα 
νόμισμα".
Το πρόταγμά της Ζωής Κωνσταντοπούλου 
για την ώρα, είναι να "κλείσει" τον Μητσοτάκη, 
φυλακή. "Όσο και να μας χτυπάνε" είπε, " δεν 
πρόκειται να σταματήσουμε μέχρι να φτάσει το 
μαχαίρι στο κόκκαλο, μέχρι να πάει στη φυλακή 
όχι μόνο ο Τριαντόπουλος, αλλά και ο Μητσο-

τάκης".
Εσχάτως, βλέποντας τα δημοσκοπικά της πο-

σοστά να θεριεύουν, η Ζ. Κωνσταντοπούλου, 
απέκτησε αφήγημα... πρωθυπουργισιμότητας: 
Το συζητά με τον εαυτό της, δεν δηλώνει έτοι-
μη όμως, ετοιμάζεται απλώς και θα συνεχίσει να 
ετοιμάζεται. 

 Δημοσκοπικό φαινόμενο αναντίρρητα είναι η Ζωή 
Κωνσταντοπούλου και το κόμμα της που εμφανίζονται 

μέσα σε λίγους μήνες να διαγράφουν εντυπωσιακή πορεία 
σκαρφαλώνοντας στη δεύτερη θέση του πολιτικού χάρτη.  

Την αγορά στο Ηράκλειο της Κρήτης επισκέ-

φθηκε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλ-

λαγής, Νίκος Ανδρουλάκης. 
Σε δηλώσεις του σε μέσα ενημέρωσης ανα-

φέρθηκε στον Θαλάσσιο Χωροταξικό Σχεδια-

σμό και μεταξύ άλλων σημείωσε:
"Η κατάθεση Θαλάσσιου Χωροταξικού Σχεδια-

σμού στην Ευρωπαϊκή Ένωση είναι αναμφίβο-

λα ένα θετικό βήμα που δεν πρέπει, όμως, να 
ξεχνάμε ότι βασίζεται σε νόμο του ΠΑΣΟΚ το 
2011.
Από την άλλη, όμως, δεν μπορεί να παρουσι-
άζεται από την κυβέρνηση ως εποποιία, όταν 
υπάρχει καθυστέρηση τεσσάρων ετών στην κα-

τάθεση των χαρτών.
Και όταν, βέβαια, έχει μεσολαβήσει καταδίκη 
της χώρας από την Ευρωπαϊκή Ένωση για αυ-

τήν την καθυστέρηση.
Η εξωτερική πολιτική χρειάζεται στιβαρότητα, 
σοβαρότητα και σχέδιο και όχι επικοινωνιακά 
παιχνίδια.
Γι' αυτό καλώ τον κ. Μητσοτάκη να ενημερώσει 
τον ελληνικό λαό σχετικά με το χρονοδιάγραμ-

μα υλοποίησης του έργου ηλεκτρικής διασύν-

δεσης Κύπρου-Κρήτης και πώς η χώρα μας θα 
διασφαλίσει τα κυριαρχικά της δικαιώματα ένα-

ντι της Τουρκίας ανοιχτά της Κάσου".

Η εξωτερική πολιτική 
χρειάζεται στιβαρότητα, 
σοβαρότητα και σχέδιο και 
όχι επικοινωνιακά παιχνίδια
Ως θετικό βήμα χαρακτήρισε ο Νίκος Ανδρου-

λάκης την κατάθεση θαλάσσιου χωροταξικού 
σχεδιασμού στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ωστόσο, 
υποστήριξε ότι "δεν πρέπει όμως να ξεχνάμε ότι 
βασίζεται σε νόμο του ΠΑΣΟΚ του 2011".
Ο κ. Ανδρουλάκης σε δηλώσεις του είπε ότι ο Θα-

λάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός "δεν μπορεί να 
παρουσιάζεται από την κυβέρνηση ως εποποιία, 
όταν υπάρχει καθυστέρηση 4 ετών", συμπληρώ-

νοντας επιπλέον ότι "δεν μπορεί να παρουσιάζε-

ται ως εποποιία, όταν έχει προκύψει και καταδίκη 
της χώρας για καθυστέρηση από την Ευρωπαϊκή 
Ένωση".
"Η εξωτερική πολιτική χρειάζεται στιβαρότητα, 
σοβαρότητα και σχέδιο και όχι επικοινωνιακά παι-
χνίδια" είπε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, κα-

λώντας τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη 
να ενημερώσει, όπως τόνισε, τον ελληνικό λαό 
"για το χρονοδιάγραμμα υλοποίησης του έργου 
ηλεκτρικής Κύπρου - Κρήτης και πως η χώρα μας 
θα διασφαλίσει τα κυριαρχικά της δικαιώματα, 
ανοιχτά της Κάσου έναντι της Τουρκίας".
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Εξώδικα από τους 
διαχειριστές της «ομάδας 
άλήθειας» 

 Φαραντούρης για Θαλάσσιο χωροταξικό ςχεδιασμό: 

ςτηρίζω, αλλά η αναβλητικότητα 
κοστίζει

E
χοντας από καιρό ασχοληθεί εκτε-

νώς με τη θαλάσσια χωροταξία, ο 
Νικόλας Φαραντούρης είχε άπο-

ψη για τον σχεδιασμό της Ελλά-

δας, όπως αυτός ανακοινώθηκε 
χθες Μεγάλη Τετάρτη. Ο ευρωβουλευτής 
του ΣΥΡΙΖΑ δήλωσε πως στηρίζει την έκδο-

ση της πράξης και του χάρτη, αλλά θέλησε 
ταυτόχρονα να υπενθυμίσει πως «ήταν μια 
εκκρεμότητα απ’ το 2021, για την οποία η 
χώρα μας είχε παραπεμφθεί στο Ευρωπαϊ-
κό Δικαστήριο τον Δεκέμβριο του 2023 και 
η οποία συντηρούσε ένα καθεστώς νομικής 
ασάφειας στο Αιγαίο που δεν εξυπηρετούσε 
παρά τις τουρκικές βλέψεις».
Όπως σημείωσε ο Κεφαλλονίτης καθηγη-

τής, είχε εδώ και ένα χρόνο ζητήσει τη συ-

ντεταγμένη και αποφασιστική έκδοση των 
σχετικών πράξεων απ’ την κυβέρνηση και 
την ανεπιφύλακτη στήριξη των ευρωπαϊκών 
οργάνων (Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής) έναντι των τουρκι-
κών απειλών. Μάλιστα στις Ολομέλειες Νοε-

μεβρίου και Δεκεμβρίου 2024 είχε επαναφέ-

ρει το αίτημα για συντονισμένες ενέργειες 
της ΕΕ για την προστασία των θαλασσών 
των κρατών – μελών με βάση το Χάρτη της 
Σεβίλλης.

«Στην εξωτερική πολιτική η 
αναβλητικότητα κοστίζει»
Ακολούθως στις 6 Ιανουαρίου 2025 είχε 
υποβάλει ερώτηση προς την Κομισιόν 

σχετικά με την υποχρέωση ολοκλήρω-

σης του ΘΧΣ, ζητώντας την καταδίκη 
των τουρκικών απειλών στην άσκηση δι-
καιωμάτων και υποχρεώσεων που εκπο-

ρεύονται από το ευρωπαϊκό και διεθνές 
Δίκαιο. Ο επίτροπος Αλιείας και Θαλασ-

σών, ο Κύπριος Κώστας Καδής, του είχε 
επιβεβαιώσει την υποχρέωση της Ελ-

λάδας να προχωρήσει και είχε δηλώσει 
κατηγορηματικά ότι η Επιτροπή υποστη-

ρίζει τα κράτη – μέλη στην ολοκλήρωση 
του σχεδιασμού και την αντιμετώπιση τυ-

χόν προκλήσεων που μπορεί να αντιμε-

τωπίζουν κατά τη συμμόρφωσή τους με 
το ευρωπαϊκό δίκαιο.
«Έστω την ύστατη ώρα, έστω με καθυ-

στέρηση τεσσάρων ετών και κατόπιν 
δημοσίευσης αντίστοιχου χάρτη με τις 
τουρκικές αξιώσεις στην Άγκυρα, η ελ-

ληνική κυβέρνηση προχώρησε επιτέλους 
σε αυτό που όφειλε να είχε πράξει πολύ 
νωρίτερα. Στην εξωτερική πολιτική η 
αναβλητικότητα κοστίζει. Ας αξιοποιήσει 
η κυβέρνηση τις δυνατότητες της ευρω-

παϊκής συμμετοχής μας και ας εκμεταλ-

λευτεί τις προσπάθειες όλων μας για θω-

ράκιση των εθνικών θέσεων χωρίς κομ-

ματικούς εγωισμούς», κατέληξε ο Έλλη-

νας ευρωβουλευτής που στις 31 Μαρτίου 
2025 είχε υπογραμμίσει ότι η κυβερνητι-
κή αναβλητικότητα αφήνει αναξιοποίητο 
ένα σημαντικό εργαλείο για την προστα-

σία των ελληνικών θέσεων.

 «Η ελληνική κυβέρνηση προχώρησε επιτέλους σε αυτό 
που όφειλε να είχε πράξει πολύ νωρίτερα» τόνισε ο 

Νικόλας Φαραντούρης για τον Θαλάσσιο Χωροταξικό 
Σχεδιασμό.

Εξώδικα σε πολιτικά στελέχη από το ΠΑΣΟΚ, 
τον ΣΥΡΙΖΑ και την Νέα Αριστερά απέστειλαν 
σήμερα οι διαχειριστές της ομάδας αλήθειας,  
προαναγγέλλοντας μάλιστα  αγωγές με βίντεο 
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης . Έντονα αντέ-

δρασαν και τα τρία κόμματα θέτοντας νέα σει-
ρά ερωτημάτων προς τη Νέα Δημοκρατία για τη 
ροή χρήματος προς την ομάδα αλήθειας.

 ςκληρές ανακοινώσεις 
Παςοκ και ςυρίΖά για τα 
εξώδικα από την «ομάδα 
άλήθειας»
 «Οι φερόμενοι ως δημιουργοί της "Ομάδας Αλή-

θειας" αναγκάστηκαν να βγάλουν τις κουκούλες», 
αναφέρει η Χαριλάου Τρικούπη - «Δείγμα πανικού 
του ομογάλακτου μηχανισμού ΝΔ - Blue Skies - 
Ομάδας Αλήθειας» τονίζει η Κουμουνδούρου
Τα εξώδικα που έστειλε η «Ομάδα Αλήθειας» στον 
Θανάση Γλαβίνα και τον Διονύση Τεμπονέρα προ-

κάλεσαν την αντίδραση του ΠαΣοΚ και του ΣΥΡΙΖΑ. 
«Οι φερόμενοι ως δημιουργοί της «Ομάδας Αλή-

θειας» αναγκάστηκαν να βγάλουν τις κουκούλες», 
αναφέρει η Χαριλάου Τρικούπη. «Και θα αναγκα-

στούν», τονίζουν, «να απαντήσουν και στα ερωτή-

ματα που θέτουμε για τη διαπλοκή συμφερόντων 
και τη ροή χρηματοδότησης μεταξύ διαφημιστικών 
εταιρειών, κρατικών φορέων και ιδιωτικών εταιρει-
ών με τον μηχανισμό της προπαγάνδας τους».
Στη συνέχεια η ανακοίνωση αναφέρει: «Φοβούνται 
περαιτέρω αποκαλύψεις , γι’ αυτό και εκβιάζουν 
με εξώδικα τους πολιτικούς τους αντιπάλους με 
σκοπό να τους φιμώσουν. Μάλιστα έφτασαν στο 
σημείο να δηλώσουν στα δικόγραφά τους ότι «δεν 
επιθυμούν να συμμετάσχουν στο πολιτικό παιχνίδι, 
καθώς σκοπός της ψηφιακής τους πλατφόρμας 
είναι να παράγει ενημερωτικό και κοινωνικό υλι-
κό»(!). Οι ίδιοι δεν υπερηφανεύονταν στην πρώτη 
τους ανακοίνωση μετά τις αποκαλύψεις του Inside 
Story ότι είναι «η ομάδα που από το 2015 έχει αλ-

λάξει εντελώς το πολιτικό τοπίο της χώρας»; Στην 
επίσημη ιστοσελίδα της Νέας Δημοκρατίας δεν 
πρωτοφιγουράρησε η «Ομάδα Αλήθειας» το 2012; 
Τώρα προσπαθούν να θολώσουν τα νερά υποστη-

ρίζοντας ότι δεν θέλουν να εμπλακούν στο πολιτι-
κό παιχνίδι γιατί πλέον δεν υπάρχει η προστασία 
της ανωνυμίας την οποία απολάμβαναν.
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▶ Κύριε Σαράκη, έχοντας πλέον αποκτήσει κοινοβουλευτική εμπειρία, πώς 
αξιολογείτε σήμερα το πολιτικό προσωπικό της χώρας; Πιστεύετε ότι υπάρ-

χει πολιτική επάρκεια να αντιμετωπιστούν οι εσωτερικές καθώς και οι διε-

θνείς προκλήσεις;
Είναι κοινή πεποίθηση ότι το πολιτικό προσωπικό, τόσο στην πατρίδα μας όσο και 
στην Ευρώπη είναι καθολικά ανεπαρκές. Αδυνατεί να κατανοήσει και κατά συνέ-

πεια να εκφράσει τις ανάγκες αλλά και τις αγωνίες της κοινωνίας. Οι περισσότε-

ροι είναι υλιστές, στερούνται πνεύματος και ιδεολογίας, στεγνοί υπηρέτες ισχυ-

ρών οικονομικών συμφερόντων και «σκοτεινών» κέντρων. Ποτέ άλλοτε η Ευρώπη 
δεν βρισκόταν μπροστά σε τόσα πολιτικά και γεωστρατηγικά αδιέξοδα, αλλά και 
σε τέτοια οικονομική ύφεση. Όσο για την Ελλάδα, οι γόνοι, οι καρικατούρες, οι 
ημίτρελοι και οι τυχοδιώκτες κυριαρχούν στην πολιτική ζωή. Όχι μόνο δεν έχουν 
πνευματικό και ιδεολογικό υπόβαθρο, είναι και παντελώς ανίκανοι να δώσουν ρε-

αλιστικές λύσεις και όραμα στην ελληνική κοινωνία. Ένα χρεωκοπημένο πολιτικό 
σύστημα που οδηγεί την πατρίδα μας κυριολεκτικά «στα βράχια»!

Ο Παύλος Σαράκης Δικηγόρος, Ποινικολόγος, 

Πολιτικός και Ανεξάρτητος Βουλευτής 

Επικρατείας, μιλάει στην δημοσιογράφο 

Κορίνα Τριανταφύλλου και τους atticatimes για 

την έλλειψη πολιτικού προσωπικού στην χώρα 

μας, για την ανεπάρκεια της κοινοβουλευτικής 

αντιπολίτευσης, για τον πατριωτικό χώρο που 

“αγκομαχάει” και για την κομματοκρατία, που 

όπως δηλώνει, αποπλανεί τη Δημοκρατία.

ΠΑΥΛΟΣ 
ΣΑΡΑΚΗΣ 

ΔΙΚΗΓΟΡΟΣ, ΠΟΙΝΙΚΟΛΟΓΟΣ, ΠΟΛΙΤΙΚΟΣ ΚΑΙ ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ                             

«Προσωπικά θα ήθελα να ανασυνταχθεί ο πατριωτικός χώρος 

με ένα νέο ιδεολογικοπολιτικό ταυτοτικό κίνημα που θα εκφράζει 

το ρεύμα της κοινωνίας που εμπνέεται και υπερασπίζεται τις ιδέ-

ες του έθνους, της αξιοκρατίας, της διαφάνειας  και του ελληνο-

ρωμαϊκού πολιτισμούς»

«Η πολιτική είναι υψηλή 
τέχνη»

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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▶Υπάρχει, κατά τη γνώμη σας, κάποιο κόμμα ή 
πολιτικός φορέας που να πληροί τις προϋποθέ-

σεις για να αποτελέσει ουσιαστική αντιπολίτευ-

ση απέναντι στην κυβέρνηση Μητσοτάκη; 
Η ελάσσονα και μείζονα αντιπολίτευση είναι μέ-

ρος του χρεωκοπημένου πολιτικού συστήματος. 
Στερούνται πολιτικού ρεαλισμού και οράματος. 
Δεν εμπνέουν στο ελάχιστο, δεν τους εμπιστεύ-

εται η κοινωνία. Δεν φτάνει να διαμαρτύρεσαι, να 
καταγγέλλεις. Απαιτείται να έχεις και πρόταση 
και αξιοπιστία. Η κυβέρνηση Μητσοτάκη, ενώ δεν 
έχει αξιοσήμαντη αντιπολίτευση στο κοινοβούλιο, 
έχει απέναντί της τη συντριπτική πλειοψηφία της 
κοινωνίας. Αισθάνεται πλέον αφόρητα την αγανά-

κτηση, την οργή και την αποδοκιμασία των πολι-
τών, πολλοί από τους οποίους ήταν και ψηφοφό-

ροι της. Όλες οι δημοσκοπήσεις δείχνουν ότι το 
70% των πολιτών πιστεύει ότι η χώρα «αρμενίζει 
στραβά» και δεν είναι καθόλου αισιόδοξοι για το 
μέλλον τους. Η ίδια η κοινωνία θα ανατρέψει την 
παρούσα κυβέρνηση και θα κυοφορήσει νέα πο-

λιτικά σχήματα.  

▶ Ο λεγόμενος «πατριωτικός χώρος» βρίσκεται 
ξανά στο επίκεντρο της δημόσιας συζήτησης. 
Πώς τον αντιλαμβάνεστε εσείς; Πιστεύετε ότι 
υπάρχει ενιαία έκφραση ή πρόκειται για έναν 
κατακερματισμένο χώρο;
Υπηρετώ τον εθνικό/κοινωνικό/πατριωτικό χώρο 
από τα μαθητικά μου χρόνια. Δικαιούμαι να τον 
αξιολογώ με αυστηρότητα και χωρίς υπεκφυγές. 
Ενώ στην υπόλοιπη Ευρώπη ακμάζει, εδώ αγκο-

μαχάει. Είναι αδιανόητο και ανεπίτρεπτο ο χώρος 
να ποδηγετείται από υπερφίαλους ηγετίσκους, 
influencers, εμποράκους και ελεεινούς τυχοδιώ-

κτες. Προσωποπαγή κόμματα, χωρίς ιδεολογικό 
υπόβαθρο και πολιτικό ρεαλισμό. Η πολιτική εί-
ναι υψηλή τέχνη. Αναγκαία προϋπόθεση να έχεις 
ιδεολογία με συντεταγμένες, πειθαρχία στην πο-

λιτική στρατηγική και αφοσίωση στο καθήκον. 
Και για να έχεις άξια μέλη και στελέχη πρέπει να 
καλλιεργείς την ιδεολογία μας με έντυπη και ηλε-

κτρονική αρθρογραφία. Ποιος σήμερα το κάνει 
αυτό;! Προσωπικά θα ήθελα να ανασυνταχθεί ο 
χώρος με ένα νέο ιδεολογικοπολιτικό ταυτοτικό 
κίνημα που θα εκφράζει το ρεύμα της κοινωνίας 
που εμπνέεται και υπερασπίζεται τις ιδέες του 
έθνους, της αξιοκρατίας, της διαφάνειας  και του 
ελληνορωμαϊκού πολιτισμού.
▶Διατελείτε ανεξάρτητος βουλευτής μετά την 
αποχώρησή σας από την Ελληνική Λύση. Πώς 
βλέπετε τον ρόλο των ανεξάρτητων φωνών στο 
Κοινοβούλιο σήμερα; Υπάρχει χώρος για ανε-

ξάρτητη πολιτική σκέψη ή το σύστημα ευνοεί τη 
γραμμική κομματική πειθαρχία;
 Το κοινοβουλευτικό σύστημα και ο Κανονισμός 
της Βουλής είναι διαρθρωμένα για να υπηρε-

τούν τη γραμμική κομματική πειθαρχία, που 
επιβάλλεται από τις κομματικές ηγεσίες. Η κομ-

ματοκρατία λοιπόν, είναι που αποπλανεί τη Δη-

μοκρατία. Οι ανεξάρτητοι βουλευτές έχουν - εκ 
των πραγμάτων -  περιορισμένο ρόλο. Εγώ έχω 
αρχές, αξίες και ιδεολογία. Αυτές υπηρετώ είτε 
εντός, είτε εκτός του κοινοβουλίου. Αισθάνομαι 
ελεύθερος στρατιώτης του κινήματος του εθνι-
σμού/πατριωτισμού που αγωνίζεται για την εθνι-
κή μας ταυτότητα, για κοινωνική δικαιοσύνη, για 
τους πολλούς και όχι για τους λίγους προνομι-
ούχους . . .

«Αισθάνομαι ελεύθερος στρατιώτης του 

κινήματος του εθνισμού/πατριωτισμού 

που αγωνίζεται για την εθνική μας 

ταυτότητα, για κοινωνική δικαιοσύνη, 

για τους πολλούς και όχι για τους λίγους 

προνομιούχους»

συΝεΝΤευξη
« Είναι αδιανόητο 

και ανεπίτρεπτο 

ο πατριωτικός χώρος να 

ποδηγετείται από 

υπερφίαλους

 ηγετίσκους, influencers, 

εμποράκους και

ελεεινούς τυχοδιώκτες»



Κυριακή 20 Απριλίου  2025

16
 www.atticatimes.gr

Περιφερεια αΤΤιΚησ
 Χαρδαλιάς:

καμία ανοχή σε πρακτικές που πλήττουν τη 
δημόσια υγεία και τους καταναλωτές 

Μέχρι στιγμής, στην Περιφέρεια Αττικής έχουν πραγματοποιηθεί 4.236 έλεγχοι. Η δήλωση του Νίκου 
Χαρδαλιά.

Μ
ε εντατικούς ρυθμούς και με την αυ-

στηρή τήρηση όλων των προβλεπό-

μενων πρωτοκόλλων συνεχίζονται τις 
ημέρες του Πάσχα οι έλεγχοι των κλι-
μακίων της Περιφέρειας Αττικής στην 

αγορά, προκειμένου να αντιμετωπιστούν φαινόμενα 
νοθείας και αισχροκέρδειας, που καταστρατηγούν 
τη δημόσια υγεία και πλήττουν οικονομικά τους κα-

ταναλωτές.
Με εντολή του Περιφερειάρχη Νίκου Χαρδαλιά, 
μέχρι τη Δευτέρα του Πάσχα 21 Απριλίου, όλοι οι 
αρμόδιοι ελεγκτικοί μηχανισμοί της Περιφέρειας 
Αττικής θα βρίσκονται επί ποδός, ώστε να εξασφα-

λίσουν την εύρυθμη και σύννομη λειτουργία όλων 
των καταστημάτων υγειονομικού ενδιαφέροντος σε 
κάθε γωνιά του Λεκανοπεδίου.
“Αποτελεί πάγια δέσμευση της διοίκησής μας, αλλά 
και προσωπική μου βούληση, να μην αφήσουμε το 
παραμικρό περιθώριο σε φαινόμενα νοθείας και 
αισχροκέρδειας” δήλωσε χαρακτηριστικά ο κ. Χαρ-

δαλιάς και πρόσθεσε: “Η εντολή που έχουν λάβει 
οι ελεγκτικές υπηρεσίες μας είναι απλή, αλλά ξεκά-

θαρη: Καμία ανοχή σε πρακτικές που πλήττουν τη 
δημόσια υγεία και τους οικογενειακούς προϋπολο-

γισμούς των καταναλωτών. Όλες τις άγιες αυτές 
ημέρες, τα κλιμάκιά μας θα βρίσκονται στο πεδίο, 
σε κάθε γειτονιά της Αττικής μας, προκειμένου να 
διασφαλίσουν ότι τα προϊόντα που θα προμηθεύο-

νται οι πολίτες θα είναι απολύτως ασφαλή για την 
υγεία τους, στις προβλεπόμενες ποιοτικές προδια-

γραφές και στη σωστή τιμή – σε μια εποχή που τα 
οικονομικά των οικογενειών είναι εξαιρετικά επιβα-

ρυμένα. Σε κάθε παράβαση θα επιβάλλονται άμεσα 
οι προβλεπόμενες από τον νόμο κυρώσεις, χωρίς 
καμία απολύτως εξαίρεση.  Να είστε βέβαιοι, ότι η 
Περιφέρεια Αττικής θα κάνει αυτό που πρέπει, για 

να περάσουμε τις άγιες ημέρες του Πάσχα όπως 
μας αξίζει. Εύχομαι σε όλες και όλους καλό Πάσχα 
και καλή Ανάσταση”.

Αυστηροποίηση των ελέγχων στην 
πασχαλινή αγορά από τα κλιμάκια της 
Περιφέρειας Αττικής
Από  την 1η Απριλίου έως και σήμερα, οι υπηρεσίες 
της Περιφέρειας έχουν προβεί σε 4.236 ελέγχους 
ενόψει του Πάσχα, ενώ οι μέχρι στιγμής επιβληθεί-
σες διοικητικές κυρώσεις ανέρχονται σε 157.218 
ευρώ. Παράλληλα, τα συνεργεία της Περιφέρειας 
προέβησαν στην κατάσχεση συνολικά 4,2 τόνων 
ακατάλληλων τροφίμων, πριν αυτά διατεθούν στην 
αγορά.
Ειδικότερα, κατασχέθηκαν συνολικά 3.883 κιλά ακα-

τάλληλου κρέατος, καθώς εντοπίστηκαν παραβιά-

σεις ως προς τις ημερομηνίες λήξεως, τη σήμανση 
και τις συνθήκες φύλαξης, καθώς και 355 κιλά αλ-

λοιωμένου τυριού, που φυλασσόταν σε οξειδωμέ-

να δοχεία. Υπενθυμίζεται ότι πριν από λίγες ημέρες 
είχαν κατασχεθεί ακόμα 11 τόνοι από αποθήκες 
κρεάτων και εστιατόρια – η μεγαλύτερη ποσότητα 
που έχει κατασχεθεί το 2025 σε ολόκληρη τη χώρα.
Οι έλεγχοι που διεξάγονται αφορούν σε όλες τις 
επιχειρήσεις που εμπίπτουν στην αρμοδιότητα των 
μηχανισμών της Περιφέρειας, όπως εταιρείες δια-

νομής κρεάτων, οπωρολαχανικών και άλλων κατη-

γοριών τροφίμων, σούπερ μάρκετ, λαϊκές αγορές, 
καταστήματα τυροκομικών προϊόντων, πτηνοτρο-

φικές εγκαταστάσεις, καταστήματα παιχνιδιών, 
πρατήρια υγρών καυσίμων, επιχειρήσεις αναψυχής 
κ.α.



Ν
έο μέτωπο σύγκρουσης μεταξύ του 
Δημάρχου Αθηναίων, Χάρη Δούκα και 
του τέως Δημάρχου, Κώστα Μπακο-

γιάννη άνοιξαν τα επεισόδια που σημει-
ώθηκαν τα ξημερώματα της Κυριακής 

των Βαΐων στα Εξάρχεια. Σταθμευμένα αυτοκίνητα 
και κάδοι απορριμμάτων τυλίχθηκαν στις φλόγες, 
όταν, σύμφωνα με την ΕΛ.ΑΣ., ομάδες αγνώστων 
επιτέθηκαν στις αστυνομικές δυνάμεις στην συμ-

βολή των οδών Καλλιδρομίου και Μπενάκη με βόμ-

βες μολότοφ και πέτρες, με τους αστυνομικούς να 
απαντούν κάνοντας χρήση χημικών. Πριν από τα 
επεισόδια, είχε προηγηθεί συναυλία στο Λόφο του 
Στρέφη.

Μπακογιάννης για Λόφο Στρέφη: 
Ο Δούκας πέταξε στα σκουπίδια 
1 εκατ. ευρώ
Στον απόηχο των επεισοδίων, ο Κώστας Μπακο-

γιάννης επιρρίπτει ευθύνες στον Χάρη Δούκα, κα-

τηγορώντας τον ότι ουσιαστικά ακύρωσε την ανά-

πλαση του Λόφου του Στρέφη, στερώντας από τους 
κατοίκους την ελπίδα για βελτίωση της ποιότητας 
ζωής της περιοχής. Σε ανακοίνωση της παράταξης 
Μπακογιάννη, με τίτλο «Τα Εξάρχεια πληρώνουν τα 
προεκλογικά γραμμάτια του κ. Δούκα», υποστηρίζε-

ται ότι η πολιτική επιλογή του νυν δημάρχου σχετικά 
με τον Στρέφη συνέβαλε στην έξαρση των επεισο-

δίων. Γίνεται λόγος για παράδοση του λόφου «σε 
κάθε λογής έκνομους», ενώ η ανακοίνωση κλείνει με 
αναφορά σε εικόνα εγκατάλειψης στην περιοχή. Ο 
ίδιος μάλιστα με δηλώσεις του στο parapolitika.gr, 
οι οποίες έγιναν μετά και τη θυελλώδη συνεδρίαση 
του Δημοτικού Συμβουλίου για το θέμα, τονίζει πως 

«ήταν θέμα χρόνου να βιώσει η πρωτεύουσα τέτοια 
επεισόδια», επισημαίνοντας πως ο ίδιος είχε υπερ-

θεματίσει για τους «κινδύνους που θα έφερνε που 
θα έφερνε η ακύρωση της ανάπλασης του λόφου 
του Στρέφη από την τωρινή δημοτική αρχή». «Στον 
βωμό προεκλογικών συναλλαγών, ο κ. Δούκας, πέ-

ταξε στα σκουπίδια 1 εκατομμύριο ευρώ δωρεά και 
άφησε τον λόφο έρμαιο των γνωστών μπαχαλάκη-

δων και των εμπόρων ναρκωτικών» λέει χαρακτηρι-
στικά. Ο κ. Μπαγκογιάννης συνέχισε κατηγορώντας 
τον κ. Δούκα ότι «δεν έχει κανένα εναλλακτικό σχέ-

διο» για τους κατοίκους των Εξαρχείων που έπειτα 
από χρόνια βρέθηκαν «αντιμέτωποι με εικόνες βίας 
και έντασης στα Εξάρχεια. Εικόνες που είχαμε να 
δούμε πολλά χρόνια. Κατεστραμμένες περιουσίες, 
κάτοικοι φοβισμένοι και αποκλεισμένοι, φωτιές και 
καταστροφές στην καρδιά της Αθήνας». Ωστόσο, 
η δημοτική αρχή Δούκα, κατά τον κ, Μπακογιάννη 
δεν έχει «καμία εξασφαλισμένη χρηματοδότηση και 
κανένα χρονοδιάγραμμα για την ανάπλαση του. Και 
δεν γίνεται λόγος μόνο για το αισθητικό κομμάτι και 
την αναζωογόνηση του πρασίνου. Αλλά και για σο-

βαρά έργα υποδομής που έχουν να κάνουν με την 
ασφάλεια και την πολιτική προστασία. Έργα αντι-
πλημμυρικά και αντικατολισθητικά. Και φυσικά έργα 
που θα απελευθέρωναν την κατάληψη και θα απέ-

διδαν τον λόφο στις Αθηναίες και τους Αθηναίους».
Την ίδια ώρα, ο επικεφαλής της παράταξης «Αθήνα 
Ψηλά» κατηγορεί τον Χάρη Δούκα πως «στην προ-

σπάθεια του δε να δικαιολογήσει την αδικαιολό-

γητα εδώ και σχεδόν δύο χρόνια παραμέληση του 
λόφου, ο δήμαρχος έφτασε σε σημείο να παρου-

σιάζει έργα που είχαν δρομολογηθεί και ξεκινήσει 
από την προηγούμενη δημοτική αρχή ως δικά του, 

όπως η παιδική χαρά και το γήπεδο. Δύο χρόνια 
μετά, ο λόφος παραμένει στάσιμος και η γειτονιά 
το πληρώνει. Δύο χρόνια μετά δεν υπάρχει ούτε 
καν φως. Το είπε ανενδοίαστα ο αρμόδιος αντιδή-

μαρχος. Υπάρχουν όμως ακόμη οι γνωστοί άγνω-

στοι που κάνουν κουμάντο στον δημόσιο χώρο και 
που με την πρώτη ευκαιρία τρομοκρατούν τους 
ανθρώπους». «Καλούμε, έστω και τώρα, τη δημο-

τική αρχή να αφήσει στην άκρη τις προεκλογικές 
ανίερες συμμαχίες και να δείξει τον απαιτούμενο 
σεβασμό προς την πόλη και τους ανθρώπους της» 
καταλήγει ο Κώστας Μπακογιάννης μιλώντας στο 
parapolitika.gr.

Δούκας: Παραλάβαμε τον Λόφο 
Στρέφη από τον Μπακογιάννη σε πλήρη 
εγκατάλειψη
Στις κατηγορίες του Κώστα Μπακογιάννη, ο 
δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δούκας ανταπα-

ντά με δήλωσή του στο parapolitika.gr πως 
«είμαστε αποφασισμένοι να προχωρήσουμε 
όλα τα έργα αναπλάσεων που έχουμε προ-

γραμματίσει με σχεδιασμό και διαβούλευση, 
μαζί με τους κατοίκους». «Όταν αναλάβαμε 
όχι μόνο δεν είχαν προχωρήσει τα έργα που 
είχαν ανακοινωθεί, αλλά, ο Λόφος του Στρέφη 
παρουσίαζε εικόνα πλήρους εγκατάλειψης», 
τονίζει χαρακτηριστικά ο Δήμαρχος Αθηναίων 
και προσθέτει: «Αποτελεί λοιπόν πρόκληση ο 
κ. Μπακογιάννης να μας κουνάει το δάχτυλο, 
όταν επί περίπου δύο χρόνια παρακολουθoύσε 
αδρανής και αδιάφορος τον χώρο να υποβαθ-

μίζεται και να μετατρέπεται σε πεδίο εντάσεων 
και συγκρούσεων».

Ποιος φταίει για το χάος στα Εξάρχεια: 

Δούκας vs Μπακογιάννης 
 Τι δηλώνουν για τη σύγκρουση για τον Λόφο Στρέφη

Η αντιπαράθεση μεταξύ Χάρη Δούκα και Κώστα Μπακογιάννη κορυφώνεται για τα Εξάρχεια και την ανάπλαση 
του Λόφου Στρέφη -
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ΠΟΛιΤιΚη
Βορίδης στον ΣΚΑΪ: 

«ςε κράτηση οι παράνομοι 
μετανάστες για να απομακρυνθούν» 
Ο υπουργός Μετανάστευσης ανέφερε επίσης πως το Λιμενικό το πρώτο 4μηνο έχει συλλάβει πάνω από 

150 διακινητές - «Συλλαμβάνουν πάνω από έναν κάθε μέρα» 

Η
παντίδραση των Τούρκων ήταν αναμενόμε-

νη», ανέφερε στον ΣΚΑΪ ο υπουργός Μετα-

νάστευσης και Ασύλου, Μάκης Βορίδης, για 
την ανακοίνωση του Θαλάσσιου Χωροταξικού 
Σχεδιασμού, ενώ τόνισε πως πλέον η θέση της 

Ελλάδας είναι ξεκάθαρη, απέναντι στην Τουρκία. Παράλ-

ληλα, αναφέρθηκε και στο νομοσχέδιο που έρχεται για τις 
επιστροφές των παράτυπων μεταναστών, το οποίο, όπως 
σημείωσε, αυστηροποιείται. 
«Κάτι που δεν είχε γίνει επί μια 20ετία, το κάνει αυτή η κυ-

βέρνηση», ανέφερε ο υπουργός για τον ΘΧΣ, και σημείω-

σε πως είναι σημαντικό και από περιβαλλοντικής πλευρά. 
«Επιτέλους έχουμε τις ανθρωπογενείς χρήσεις και συγκε-

κριμένες περιοχές που ορίζονται. Αυτό μας ενδιαφέρει για 
τις θάλασσες μας και το περιβάλλον μας, την ανάπτυξη της 
αλιείας, και τις ιχθυοκαλλιέργειες. Είναι ένα σημαντικό ανα-

πτυξιακό κομμάτι που δεν είχε γίνει για πάρα πολλά χρόνια».
Για την γεωπολιτική επίπτωση είπε πως «επίσης είναι καθα-

ρή γιατί η Ελλάδα πια έχει έναν επίσημο τόπο με τον οποίον 
καθορίζει η ίδια τι θεωρεί πως είναι η υφαλοκρηπίδα της. 
Είναι κάτι που μέχρι χτες δεν είχε γίνει».
Και συνέχισε: «Η αντίδραση των Τούρκων ήταν αναμενό-

μενη. Αυτό που είναι ποιοτική διαφορά και πιστώνεται στην 
κυβέρνησή μας είναι πως η Ελλάδα δεν έλεγε τίποτα ενώ 
η Τουρκία έλεγε διάφορα πράγματα. Αυτό που έγινε είναι 
πως το είπε η Ελλάδα αυτό. Οι όποιες διαφορές θα επιλυ-

θούν, όπου μπορούν να επιλυθούν. Θα είναι η Χάγη, θα είναι 
οι συμφωνίες, θα είναι άλλα πράγματα... Το δεδομένο είναι 
ότι η Ελλάδα έχει μια καθαρή αποτυπωμένη θέση».
Σε ερώτηση εάν φοβάται η Αθήνα κάποια παρέμβαση του 
Ντόναλντ Τραμπ, ο κ. Βορίδης απάντησε «δεν το θεωρώ πι-
θανό».
Για τα ζητήματα της μεταναστευτικής πολιτικής, ο υπουρ-

γός είπε πως: «Χτες συναντήθηκα με τον Βασίλη Κικίλια κα-

θώς έχουμε κοινούς στρατηγικούς στόχους. Μέσα στους 
στόχους της συνολικής κυβερνητικής πολιτικής είναι η 
αποτελεσματική φύλαξη των συνόρων και η αποτροπή της 
παράνομης μετανάστευσης. Και αυτό είναι μια μάχη που το 
Λιμενικό μας την δίνει κάθε μέρα».
Μάλιστα, σημείωσε πως «στο πρώτο 4μηνο έχουν συλλη-

φθεί πάνω από 150 διακινητές. Συλλαμβάνουν πάνω από 
έναν κάθε μέρα». 
Για τους παράτυπους μετανάστες και το νομοσχέδιο που 

έρχεται, ο υπουργός ανέφερε πως «είναι παράνομοι, δεν 
είναι πως ξέχασαν κάποιο χαρτί, μπαίνουν παρανόμως, πα-

ραβιάζοντας το νόμο μας για τη νόμιμη είσοδο στη χώρα. Η 
απάντηση για αυτό, ευτυχώς είναι  μια ευρωπαϊκή πολιτική 
και η Ευρώπη έχει μετακινηθεί στις θέσεις που υποστήριζε 
πάντα η Ελλάδα. Οι θέσεις είναι πως πρέπει να αναπτύξου-

με και να διευρύνουμε το σύστημα επιστροφών που έχου-

με. Όταν κάποιος δεν είναι νόμιμα στην Ελλάδα, είτε δεν 
έχει άσυλο, είτε δεν έχει άδεια διαμονής, αυτός πρέπει να 
επιστρέφεται είτε στον τόπο καταγωγής του, είτε στη χώρα 

από την οποία ήρθε, εφόσον αυτή είναι μια ασφαλής χώρα. 
Πρέπει να ενισχύσουμε όλο τον μηχανισμό της επιστροφής 
και είναι μια από τις βασικές δουλειές που έχουμε να κά-

νουμε. Χτες τελειώσαμε μια πρώτη επεξεργασία στο νόμο 
για τις επιστροφές. Τον νόμο τον κάνουμε αυστηρότερο. Το 
ένα θέμα είναι ο χρόνος και ένα άλλο θέμα είναι η αποτελε-

σματικότερη εφαρμογή των διοικητικών μέτρων. Αυτό ση-

μαίνει πως πρέπει να οδηγείται σε κράτηση ο παράνομος, 
προκειμένου να απομακρυνθεί. Ο διοικητικός περιορισμός 
μπορεί να διαρκέσει έως 18 μήνες. Όλο το σύστημα αυτό 

Γερμανία: «Ναι» σε επιστροφές προσφύγων στην Ελλάδα
Πρόκειται για μία δικαστική απόφαση-σταθμό, η οποία αναμένεται να δώσει νέα ώθηση στις 
επιστροφές προσφύγων από τη Γερμανία στην Ελλάδα ή τουλάχιστον να επαναφέρει πιο 
επιτακτικά το σχετικό αίτημα από γερμανικής πλευράς.

Το Ομοσπονδιακό Διοικητικό Δικαστήριο της Γερμανίας με έδρα στη Λειψία (αντίστοιχο με 
το Συμβούλιο της Επικρατείας στην Ελλάδα) απεφάνθη ότι δύο πρόσφυγες που είχαν έρθει 
στη Γερμανία μέσω Ελλάδας μπορούν να απελαθούν από τις γερμανικές αρχές με βάση τον 
Κανονισμό του Δουβλίνου, ενώ δεν υφίσταται νομικό κώλυμα για την επιστροφή τους εξαι-
τίας των συνθηκών που επικρατούν στην Ελλάδα. Με άλλα λόγια, οι δικαστές απορρίπτουν 
το επιχείρημα ότι υφίσταται κίνδυνος εξευτελιστικής ή απάνθρωπης μεταχείρισης για τους 
πρόσφυγες που διαμένουν στην Ελλάδα.

Πιο συγκεκριμένα: Οι δύο άνδρες, ένας 32χρονος από τη Σομαλία και ένας 34χρονος από 
τη Λωρίδα της Γάζας με αδιευκρίνιστη μέχρι στιγμής υπηκοότητα, είχαν έρθει στην Ελλάδα 
μέσω Τουρκίας, το 2018 και το 2017 αντιστοίχως. Και οι δύο αναγνωρίστηκαν ως δικαιούχοι 
διεθνούς προστασίας, κατά συνέπεια έλαβαν άδεια παραμονής για την Ελλάδα. Στη συνέ-

χεια όμως βρέθηκαν στη Γερμανία και κατέθεσαν εκ νέου αίτηση για χορήγηση ασύλου, την 
οποία απέρριψε η αρμόδια Αρχή, δηλαδή η Ομοσπονδιακή Υπηρεσία Μετανάστευσης και 
Προσφύγων (BAMF), αποφασίζοντας παράλληλα ότι οι δύο άνδρες θα πρέπει να απελαθούν 
στην Ελλάδα.
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Παράταση ενός έτους για 22.000 
«αιωνίους» φοιτητές

Ε
ναν χρόνο επιπλέον θα έχουν στη διάθεσή τους για 
να πάρουν πτυχίο περίπου 22.000 «αιώνιοι» φοιτητές 
που οδεύουν προς διαγραφή τον προσεχή Σεπτέμ-

βριο, αλλά έχουν ενδιαφερθεί για τις σπουδές τους 
μέσα στην προθεσμία που τους εδόθη, δηλαδή την 

τελευταία τετραετία. Αυτό προβλέπει η ρύθμιση του υπουρ-

γείου Παιδείας, ώστε να μη διαγραφούν αυτομάτως όλοι οι 
«λιμνάζοντες» –ορολογία που προτιμούν τα ΑΕΙ– φοιτητές. Οι 
διαγραφές θα γίνουν μετά και την ολοκλήρωση της επαναλη-

πτικής εξεταστικής του Σεπτεμβρίου και θα είναι αυτοδίκαιες, 
και όχι με διαπιστωτική πράξη των διοικητικών αρμόδιων ορ-

γάνων του ΑΕΙ. Με βάση τον υπάρχοντα σχεδιασμό, οι τελικές 
ανακοινώσεις θα γίνουν από το υπουργείο Παιδείας μετά τις 
φοιτητικές εκλογές στις 14 Μαΐου, και αφού έχει προηγηθεί η 
συνεδρίαση της Συνόδου Πρυτάνεων από 6 έως 9 Μαΐου.
Με διαβατήριο το πάθος και την επιμονή τους – Οι προσπάθει-
ες τεσσάρων νέων αριστούχων
Ειδικότερα, ο νόμος 4957/2022 έδωσε στους τότε «αιωνίους» 
φοιτητές ένα χρονικό περιθώριο για να πάρουν πτυχίο. Το πε-

ριθώριο ήταν ο ελάχιστος χρόνος σπουδών της σχολής τους 
και το ακαδημαϊκό έτος από το οποίο άρχισε να «μετράει» η 
εφαρμογή της Ανώτατης Διάρκειας Φοίτησης (ΑΔΦ) είναι το 
2021-2022. Ετσι, σήμερα με βάση τα στοιχεία της Συνόδου των 
Πρυτάνεων συνολικά 317.374 «αιώνιοι» φοιτητές σε σχολές τε-

τραετούς φοίτησης οδεύουν προς διαγραφή τον Σεπτέμβριο 
του 2025. Στους 317.374 δεν περιλαμβάνονται οι «αιώνιοι» των 
ΑΕΙ και των σχολών των οποίων ο ελάχιστος χρόνος είναι πέντε 
ή έξι χρόνια (το ΕΜΠ, το Πολυτεχνείο Κρήτης και οι πολυτε-

χνικές, γεωπονικές και ιατρικές σχολές). Αυτών η σειρά προς 
διαγραφή θα έλθει το 2026 ή το 2027.
Η ευνοϊκή αντιμετώπιση του νόμου 4957/2022 αφορά όλους 
όσοι έχουν ενδιαφερθεί για τις σπουδές τους μέσα στην προ-

θεσμία που τους εδόθη, δηλαδή την τελευταία τετραετία.
Σύμφωνα με τη Σύνοδο από τους 317.374, οι 22.271 (το 7,02%) 
συμμετείχαν στις εξεταστικές των ακαδημαϊκών ετών 2022-2023, 
2023-2024. Ο αριθμός αναμένεται να αυξηθεί, καθώς θα συμπε-

ριληφθούν όσοι εκδήλωσαν ενδιαφέρον το τρέχον ακαδημαϊκό 
έτος. Το υπουργείο Παιδείας θα δώσει παράταση ενός έτους για 
να αποφοιτήσουν σε όσους πέρασαν έναν αριθμό μαθημάτων. Το 
ποσοστό των μαθημάτων θα «κλειδώσει» στις συζητήσεις με τη Σύ-

νοδο Πρυτάνεων, αλλά υπάρχουν εισηγήσεις να μην ξεπερνάει το 

10%. Επίσης, θα υπάρξουν ευνοϊκές ρυθμίσεις για ειδικές περιπτώ-

σεις φοιτητών όπως οι εργαζόμενοι και όσοι έχουν λόγους υγείας.

«Θα δίνω μέχρι να περάσω»: Οι απόφοιτοι 
της κρίσης ψάχνουν νέα καριέρα με δεύτερο 
πτυχίο
Ωστόσο, εάν η παραπάνω ρύθμιση αποτελεί «παράθυρο ευκαιρί-
ας», ταυτόχρονα σχεδιάζεται η αυστηροποίηση της διαδικασίας 
των διαγραφών. Συγκεκριμένα, η διαγραφή των «αιωνίων» θα γίνει 
αυτοδίκαια εκ του νόμου και όχι με διαπιστωτική πράξη του Τμήμα-

τος ή της Σχολής. Με τον τρόπο αυτό αποφεύγεται η περίπτωση 
κάποιο ΑΕΙ να φέρει προσκόμματα στις διαγραφές. Ετσι, από τη 
μια γίνεται δεκτό το αίτημα των Συγκλήτων των ΑΕΙ να μη γίνει ορι-
ζόντια διαγραφή φοιτητών, αλλά αποτρέπεται η περίπτωση τα ΑΕΙ 
να διευρύνουν τους λόγους μη διαγραφής. Ενδεικτικά, έως τώρα 
αποφάσεις των Συγκλήτων καθώς και η ομοσπονδία των πανεπι-
στημιακών (ΠΟΣΔΕΠ) έχουν ζητήσει να είναι τα πανεπιστήμια που 

θα αποφασίζουν, στο πλαίσιο του πανεπιστημιακού αυτοδιοίκητου, 
για τους όρους συνέχισης της φοίτησης πέραν της ανώτατης διάρ-

κειας, δίνοντας περισσότερες ευκαιρίες στους ενεργούς φοιτητές. 
Επίσης, η ΠΟΣΔΕΠ ζητεί «οι Σύγκλητοι να καθορίσουν όρους και 
διαδικασίες επανεγγραφής των φοιτητών που θα διαγράφονται».

Τα οφέλη από τα μη κρατικά πανεπιστήμια – 
Ερευνα της Deloitte
Κάτι βέβαια που δεν αποκλείεται. Στο σχέδιο ρύθμισης που 
είχε επεξεργαστεί, πριν από τον ανασχηματισμό του Μαρ-

τίου, το επιτελείο του τέως υπουργού Παιδείας Κυριάκου 
Πιερρακάκη, με σημαίνουσα την πρόταση του Νίκου Παπα-

ϊωάννου (τότε γ.γ. Ανώτατης Εκπαίδευσης και τώρα υφυ-

πουργός Παιδείας με τις ίδιες αρμοδιότητες), προβλέπεται 
να δοθεί δυνατότητα όσοι διαγραφούν να δώσουν κατατα-

κτήριες εξετάσεις για να εισαχθούν στο τρίτο έτος κάποιου 
ΑΕΙ.
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Π
ΕΙΡΑΙΑΣ. Την Παρασκευή 11 Απριλίου ,στις 
7 το απόγευμα πραγματοποιήθηκε στην 
πολιτιστική κοιτίδα "ΑΙΓΗΙΣ , με έδρα στο 
κέντρο του Πειραιά, η αναγόρευση του δι-
ακεκριμένου Οικουμενικού  Έλληνα Κυριά-

κου Μαριδάκη ως νέο επίτιμο μέλος του "Ιδρύματος 
Πολιτισμού Ιωάννη Καράκωστα" τιμώντας την διεθνή 
καταξιωμένη προσωπικότητα του, λαμβάνοντας πα-

γκόσμια αναγνώριση από αρχηγούς κρατών και  63 
πρεσβευτών, προωθώντας και προβάλλοντας ανιδι-
οτελώς τον Ελληνικό πολιτισμό και την πατρίδα μας, 
στο όνομα της Ειρήνης, της ενότητας, της αλληλεγ-

γύης και της διάδοσης του αρχαίου ελληνικού πνεύ-

ματος.
Την ανάγνωση του ψηφίσματος προσφώνησε η Διευ-

θύνουσα κα Ελένη Μπαμπά ενώ την τιμητική βράβευ-

ση και τον τίτλο, απέδωσε η Προέδρος κα Πολυξένη  
Κυριακάκου, παρουσία εκπροσώπων της Περιφερείας 
Αττικής, του Δημάρχου Πειραιά, του Δημάρχου Νίκαι-
ας -  Ρέντη, του Προέδρου του Εθνικού συμβουλίου 
της Κινεζικής κοινότητας στην Ελλάδα, επιχειρημα-

τιών, πολιτευτών, διπλωματών, ακαδημαϊκών, εκπρο-

σώπων σωμάτων ασφαλείας, οργανισμών και συλλό-

γων.
Τελος ο κ. Κυριάκος Μαριδάκης παρέδωσε στην Πρό-

εδρο κα Πολυξένη  Κυριακάκου, μία χειροποίητη χάλ-

κινη μοναδική πλακέτα με την Ναυμαχία της Σαλαμίνος 
την οποία  φιλοτέχνησε ο Σαλαμίνιος κ. Χαράλαμπος 
Χαραλαμπίδης και η οποία έχει αποδοθεί σε Αρχηγούς 
κρατών και Πρεσβεις.

Ίδρυμα Πολιτισμού
Ιωάννη Καράκωστα
Ελένη Μπαμπά
Πετυχαίνουμε Μαζί
Αιγηίς

Κυριάκος Μαριδάκης

άναγόρευση του κυριάκου μαριδάκη ως 
επίτιμο μέλος στο Ίδρυμα Πολιτισμού του  

άκαδημαϊκού ίωάννη καράκωστα 
Ίδρυμα Πολιτισμού Ιωάννη Καράκωστα 

εΛΛαδα



 τώρα μέσα από 
το νέο Site

3 χρόνια Επιτυχίες
Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.2 χρόνια με

>100 συνεντεύξεις σε
Υπουργούς Βουλευτές

Ευρωβουλευτές
Δημάρχους Αιρετούς

Επιστήμονες
Επιχειρηματίες

oup

Τα Βραβεία Οργανισμού Τοπικής Αυτοδιοίκησης
www.otaawards.com είναι τα μοναδικά βραβεία στη

χώρα που απευθύνονται αποκλειστικά στους Πρωτοβάθμιους
& Δευτεροβάθμιους Οργανισμούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
αναδεικνύοντας και επιβραβεύοντας δράσεις και έργα για την
Καινοτομία, τη Βιωσιμότητα, την Ποιότητα Ζωής των Πόλεων
αλλά και τις Υπηρεσίες προς τον Πολίτη για το σύνολο της
τετραετίας.

Το αποτύπωμα της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης στην  Ελληνική

πραγματικότητα

info@atticatimes.gr                                               info@dimarxos365.gr     

Το ειδησεογραφικό site atticatimes.gr  για την άμεση
και έγκυρη πληροφόρηση του αναγνωστικού κοινού
από έμπειρη δημοσιογραφική ομάδα
που επιθυμεί να συμβάλλει ως ενημερωτική φωνή 
στην ανάδειξη των καθημερινών θεμάτων που
απασχολούν την κοινωνία και την πολιτική.

150 ςυΝΕΝτΕυΞΕίς

εΛΛαδα
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▶ Τι είναι το NLP; Τι σημαίνουν αυτά τα τρία γράμ-

ματα; 
Οντως πρόκειται για τρια γράμματα NLP για τα οποία 
γίνεται αναφορά, η οποία έχει  πολλές αποχρώσεις, 
από επιστημονική μελέτη και έρευνα μέχρι προχειρό-

τητα και παρανόηση.
Ας δούμε όμως τι πραγματικά είναι.
O ορισμός και η περιγραφή του NLP (Neuro- Linguistic 
Programming) -Νευρο Γλωσσικός Προγραμματι-
σμός, περιλαμβάνει 4 σημεία. 
Σημείο 1: Πριν 50 περίπου χρόνια μια διεπιστημονι-
κή ομάδα στο UCSC - - University of California, Santa 
Cruz, από τα πεδία της ψυχολογίας, ανθρωπολογίας, 
γλωσσολογίας,  computer sciences, αναρωτήθηκε αν 
συμβαίνει κατι άλλο πίσω από περιγραφές που χρη-

σιμοποιούμε για ανθρώπους όπως, «είναι ταλέντο», 
«πετυχημένος entrepreneur», «παραμένει απτόητος», 
«ψύχραιμός», «είναι επικοινωνιακός», «leader» κοκ. Η 
φράση που υπερίσχυε στο μυαλό τους ήταν «Πώς το 
κάνει»; Πώς κάποιος σκέφτεται όταν σκέφτεται και 
παράγει ένα διακριτό αποτέλεσμα;
Σημείο 2: Με συγκεκριμένη μεθοδολογία -modeling- 
μελέτησαν τους ανθρώπους που έδειχναν να ξεχωρί-
ζουν ια την αποτελεσματικότητα τους, και εντόπισαν 
λεπτές λεπτομέρειες και στους χειρισμούς και ενέρ-

γειες τους ( outer game) και στον τρόπο που σκέφτο-

νταν ( inner game).   
Ετσι άρχισε να συμπληρώνεται το κομμάτι που έλειπε 
από το παζλ του «Πώς». Μελετήθηκαν επαγγελματί-
ες από διαφορους κλάδους. Ξεκίνησαν με γιατρούς, 
συνέχισαν με entrepreneurs στo Silicon Valley, επέ-

κτειναν τη μελέτη σε εκπαιδευτικούς, επικοινωνιολό-

γους, αθλητές, δικηγόρους. 
Σημείο 3: Αυτές τις λεπτομέρειες τις συνέθεσαν σε 
τεχνικές για να μπορούν να μεταφερθούν να μετα-

δοθούν. Ετσι όταν μιλάμε για NLP – Neuro Lingusitc 
Programming - μιλάμε για ένα σύστημα τεχνικών 
που αφορά στις λεπτομέρειες των χειρισμών και του 
τρόπου σκέψης των ανθρώπων που μελετήθηκαν και 
μπορούν να προσαρμοστούν και να υιοθετηθούν από 
άλλους ανθρώπους για να πετύχουν παρόμοια απο-

τελέσματα. 
Μια άλλη ομάδα τεχνικών που περιλαμβάνεται στο 

σύστημα NLP και μας άφησαν παρακαταθήκη οι γεν-

νήτορες, είναι η μεθοδολογία μεσα από την οποία 
χαρτογραφησαν και μελέτησαν τις διακριτές συμπε-

ριφορές αυτών των ανθρώπων.  Αυτό παραλληλα 
μας δίνει τη δυνατότητα να μπορούμε να χαρτογρα-

φήσουμε τα δομικά υλικά που συνθέτουν μία συμπε-

ριφορά, να εντοπιστούν οι λεπτομέρειες που της δί-
νουν ώθηση και την κατευθύνουν. 
Σημείο 4: Ένα βασικό χαρακτηριστικό του συστή-

ματος NLP είναι ότι  δεν βάζει ταμπέλες σε συμπε-

ριφορές. Κάθε τι που βλέπουμε να συμβαίνει, κάθε 
συμπεριφορά, στόχος είναι να μπορέσουμε να τη 
αναλύσουμε και να καταλάβουμε τη διαδρομή που 
ακολουθεί το μυαλό κάποιου όταν καταλήγει να κά-

νει κάτι. Αυτό σημαίνει ότι όπως υπάρχουν άνθρωποι 
που πετυχαίνουν να κάνουν πράγματα, αντίστοιχα 
υπαρχουν άνθρωποι που πετυχαίνουν να αποτυγ-

χάνουν. Επομένως και η αποτυχία έχει μέσα ένα πε-

τυχημένο αλγόριθμο μια πετυχημενη συνταγή που 
την παράγει. Αν τη χαρτογραφήσουμε, μπορούμε 
να αναδείξουμε τα σημεία κλειδιά που χρειάζεται να 
εστιάσουμε και να επαναπροσδιορίσουμε και να επα-

ναπρογραμματίσουμε.  

▶ Οι άνθρωποι είμαστε πολυεπίπεδοι. Πώς μπο-

ρούμε μέσω του NLP να ανταποκριθούμε σε όλους 
μας τους ρόλους; 
Πράγματι κάθε μέρα εναλλάσσουμε καπέλα και υιο-

θετούμε ρόλους. Ο ρολος του επαγγελματία, ο ρό-

λος του φίλου, του συντρόφου, ο ρόλος του γονέα.
Σε κάποιους ρόλους τα καταφέρνουμε, να ξέρουμε 
τι μας γίνεται πολύ καλά και να νιώθουμε ότι τόχου-

με. Σε κάποιους άλλους όχι και τόσο. Μπορεί να αγ-

χωνόμαστε περισσότερο, να μην εχουμε αποθέματα 
αντοχής.
Κανουμε πολύ ωραία πράγματα στην καθημερινότη-

τα μας απλά δεν το συνειδητοποιούμε. Ο καθένας 
από μας θα μπορουσαμε να πούμε κάνει NLP  χωρις 
να το καταλαβαίνουμε. Και το θέμα είναι 1) να μπορώ 
να το αναγνωρίσω, και 2) να δώ πως μπορώ να μετα-

φέρω αυτή τη γνώση από το ένα πλαίσιο της ζωής 
μου, της καθημερινότητας μου σε ένα άλλο. 
Ετσι το σύστημα NLP ξεκινά με την παρατήρηση και 

Βασικό χαρακτηριστικό 

του NLP είναι ότι 

 δεν βάζει ταμπέλες σε 

συμπεριφορές 

επισημαίνει η Αλεξάνδρα 

Ευθυμιάδου , Ιδρύτρια 
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«Στόχος μας στα 25 και χρόνια που δραστηριοποιείται η nlpgreece®, είναι να δώσουμε 

στα χέρια του κάθε ανθρώπου και επαγγελματία τις τεχνικές του συστήματος ώστε να 

μπορεί , ανάλογα με την περίπτωση, να τις χρησιμοποιεί.»

«με το NLP 
χαρτογραφούμε το θέμα 

που μας απασχολεί»

από την Δάφνη Γρηγοριάδη
 Οικονομική Αναλύτρια
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τη μελέτη της διακριτής αποτελεσματικότητας, 
και η γνώση που αποκομίζουμε έχει εξειδικευτεί 
και μεταφερθεί να καλύψει διάφορους τομείς.  Το 
έχουμε εξειδικεύσει σε τομείς όπως: 
Προσωπική εξέλιξη, για όλους όσους επιθυμούν 
να ξεφύγουν από συνήθειες και πεπατημένες, να 
διευρύνουν τις επιλογές τους, και τον τρόπο που 
σκέφτονται και διαχειρίζονται αποτελεσματικά 
προκλήσεις στην καθημερινότητα τους, να γνω-

ρίζουν πώς να ανακάμπτουν και να στέκονται στο 
ύψος των καταστάσεων ότνα γίνονται αλλαγές 
στη ζωή τους

Επαγγελματική αποτελεσματικότητα με στόχο 
την ανάπτυξη ευελιξίας σκέψης, το στήσιμο του 
σκεπτικού απέναντι σε ρόλους και εγχειρήματα,  
τεχνικές για την ανάπτυξη δημιουργικότητας και 
ευρηματικότητας,  προσεγγίσεις για την ενδυνά-

μωση της ψυχικής ανθεκτικότητας και ψυχολογι-
κής ασφάλειας.

Εκπαίδευση για παιδιά εφήβους, γονείς καθηγη-

τές να βοηθούν τα παιδιά να θωρακίζονται, να 
ανταπεξέρχονται στους κρίσιμους σταθμούς του 
ταξιδιού τους προς την ενηλικίωση και τα μελλο-

ντικά τους βήματα με κριτική σκέψη και συναι-
σθηματική ισορροπία.

Υγεία ευεξία,  που αφορά  στο πώς μπορεί κά-

ποιος να υιοθετήσει ένα υγιές mindset  και να 
αντιμετωπίσει απτελεσματικά  θέματα ευεξίας 
και υγείας, κσι αντίστοιχα πώς οι επαγγελματίες 
υγείας να εμπλουτίσουν την πλατφόρμα τους με 
καινοτόμες προσεγγίσεις, επικοινωνίας αλλά και 
ψυχικής ανθεκτικότητας για τους ίδιους.
Στον αθλητισμό απευθύνεται σε αθλητές και προ-

πονητές για να δημιουργήσουν τις κατάλληλες 
προϋποθέσεις ώστε να έχουν καλύτερο έλεγχο 
του σώματός τους, των διαθέσεων για να αυξά-

νουν τις επιδόσεις τους, ενώ οι προπονητές στο 
να αναδείξουν την καλύτερη εκδοχή του εαυτού 
τους

▶ Με ποιες τεχνικές μπορεί να βοηθηθεί ένας 
άνθρωπος στη επαγγελματική του ζωή από το 
σύστημα αυτό; (Πείτε μας παραδείγματα!) 
Θέματα που απασχολούν στο επαγγελματικό πε-

ριβάλλον σχετίζονται με το πως καλύτερα μπο-

ρούν να ανταποκριθούν και να  να διατηρούν την 
ψυχραιμία σε προκλήσεις, πως να μην παίρνουν 
επι προσωπικού και επηρεάζονται συναισθηματι-
κά, πώς να νιώθουν ασφαλείς γνωρίζοντας πώς 
να στηρίζουν τις θέσεις  τους χωρίς να χάνουν το 
δίκιο τους, πώς να αναπτύξουν ευρηματικότητα 
και να στήνουν το μυαλό τους γύρω από ένα εγ-

χείρημα ένα νέο ρόλο με τρόπο. 
Ας πούμε κάποια χαρακτηριστικά παραδείγματα 
που συναντάμε και χειριζόμαστε με επαγγελμα-

τίες. 
Στο εργασιακό περιβάλλον λοιπόν έχουμε παρα-

τηρήσει ανθρώπους που πολλές φορές έχουν 
να πουν  σωστά πράγματα αλλά με τον τρόπο 
που το λένε χάνουν το δίκιο τους. Και είναι άλλοι 
όταν ανοίξουν το στόμα τους λένε αυτό που τους 
απασχολεί, με ένα τρόπο εύστοχο, που,  αν μη τι 
άλλο,  ο άλλος θέλει να καθίσει να τους ακούσει.  
Ένα άλλο στοιχείο που συναντούμε ότι απασχο-

λεί είναι αυτό που λέγεται ασθένεια του «με».
Συνηθως το εκφράζουμε με εκφράσεις όπως «με 
βασανίζει», «με ταλαιπωρεί», «με προσβάλλει». 
Αυτό τον όρο τον έχω υιοθετήσει εδώ και 25 χρό-

νια που δουλεύω με το NLP. Tι σημαίνει « η ασθέ-

νεια του «Με»; Είναι σαν να εκχωρούμε στον άλ-

λον όλη τη δύναμη και εμεις να είμαστε απεναντι 
στο τι λεν η κάνουν.  Το ερώτημα είναι, εγώ μου 
είμαι τέτοιες στιγμές και πως στέκομαι και αντιμε-

τωπίζω τέτοιες περιπτώσεις;    
Επίσης στο επαγγελματικό πεδίο έχουμε ανθρώ-

πους που τους κόβονται τα πόδια μόλις παίρνουν 
απάντηση «όχι» η «δεν συμφωνώ».  Κι όλο αυτό 
γιατί δεν ξερει πώς να πάει την κουβέντα πιο 
κάτω.  Οι περισσότεροι με τη λέξη «όχι» τους κό-

βονται τα πόδια η λένε «έφαγα πόρτα».  Κάποιοι 
άλλοι νιώθουν ότι αποτυγχάνουν στις υποθέσεις 

τους και το ερμηνεύουν σαν αναποδιά και πολλές 
φορές τα παρατάνε.
Διαπιστώνουμε, χαρτογραφώντας το τι μπορεί να 
συμβαίνει,  είναι ότι το συγκεκριμένο άτομο μπο-

ρεί να μην έχει  τρόπο να εκφραστεί, ή δεν ξέρει 
πώς να μιλήσει να αντικρούσει κάτι, η να σταθεί 
σε ένα σχόλιο που έγινε και να ζητήσει παραπάνω 
πληροφορίες, ή στο παρελθόν την πάτησε με άτε-

χνους χειρισμούς, και κάηκε στο χυλό και φυσάει 
και το γιαούρτι, όπως λεει ο λαός.
Η κάθε περίπτωση είναι διαφορετική, και με το 
NLP ξεκινά μια διαδικασία που προβλέπει να κα-

ταλάβουμε και να χαρτογραφήσουμε το θέμα που 
απασχολεί,  να αναγνωρίζουμε μαζί τη λεπτομέ-

ρεια που κανει τη διαφορά  και προκαλεί το θέμα 
και στη συνέχεια να σχεδιάσουμε μέσα από ποιές 
τεχνικές θα προσεγγίσουμε την επίλυση.
Από την άλλη, γνωρίσω επαγγελματίες που εί-
ναι υπέροχα μυαλά κι όταν τους ρωτάς πώς κά-

νουν κλατι δεν το συνειδητοποιούν διότι είναι ένα 
unconsciousς competence γι αυτούς. Με τη με-

θοδολογία modeling μπορούμε να παρατηρήσου-

με και να καταγράψουμε τι κάνουν τόσο αποτελε-

σματικά και πώς, να εντοπιστούν κρίσιμα σημεία 
και να μετατρέψουμε σε conscious competence, 
με σκοπό να προσαρμοστεί και σε ένα άλλο πλαί-
σιο η να μεταφερθεί στην ομάδα τους και να αλ-

λάξει τον τρόπο που παίζει μπάλα.  

▶ Με ποιους τρόπους δουλεύει η ομάδα σας; 
Στόχος μας στα 25 και χρόνια που δραστηριοποι-
είται η nlpgreece®, είναι να δώσουμε στα χέρια 
του κάθε ανθρώπου και επαγγελματία τις τεχνι-
κές του συστήματος ώστε να μπορεί , ανάλογα με 
την περίπτωση, να τις χρησιμοποιεί. 
Αυτό γίνεται με διαφορους τρόπους. Τα προ-

γράμματα πιστοποίησης από το NLP University 
Santa Cruz, California που στοχεύουν στην εις βα-

θος γνώση σε ολο το σύστημα NLP και στο πώς 
μπορει κάποιος να το εξιδικεύσει σε διάφορους 
τομείς.
Επίσης υπάρχουν άνθρωποι που ενδιαφέρονται 
να μάθουν να δαχειρίζονται συγκεκριμένα θέμα-

τα στην προσωπική ή επαγγελματική χωή τους, 
όπως για παράδειγμα την ασθένεια του «με» που 

προαναφέραμε και  έχουμε σχεδιάσει δράσεις με 
συγκεκριμένη θεματολογία.
Επίσης αυτό γίνεται και με συνέργειες όπως με το 
μεταπτυχιακο CSAP στο πανεπιστήμιο Πειραιώς, 
όπου έχουμε εντάξει προσεγγίσεις όπως , τη συ-

νολική προσεγγιση στην ανάπτυξη του ανθρώπι-
νου δυναμικού με τεχνικές του NLP, την προσεγ-

γιση Success Factor Modeling για το πώς βήμα 
βήμα στήνεται το σκεπτικό πίσω από ένα εγχεί-
ρημα η ρόλο που αναλαμβάνει κάποιος.  Επίσης 
έχουμε ενταξει το NLP σε προγράμματα επικοι-
νωνίας και ψυχικής αθεκτικότητας για οδοντιά-

τρους στην Οδοντιατρική Σχολή ΕΚΠΑ. 
Κατι που ζητιέται πολύ είναι δράσεις για παιδιά 
και κυρίως εφήβους όπου με ψυχολόγο εκπιδευ-

μένο στο σύστημα NLP φροντίζουμε να δώσουμε 
στους έφηβους εργαλεία να διαχειριστούν μια 
περίοδο γεμάτη άγχος, φόρτο εργασίας, πειρα-

σμούς.
Προς αυτή την κατεύθυνση η ομάδα είναι οργα-

νωμένη και επιλεγμένη να έχουν κατ’ αρχάς ο κα-

θένας το κατάλληλο background και ακαδημαικό 
υπόβαθρο για να συνδυάσουν γνώση στο σύστη-

μα NLP στις διάφορες εφαρμογές και εξειδικεύ-

σεις τους. Συγκεκριμένα αποτελείται από άτομα 
με background σε θέματα ανάπτυξης ανθρώπι-
νου δυναμικού, για την εφαρμογή του NLP σε θέ-

ματα ενδοεπιχειρησιακά, ψυχολόγους οι οποιοι 
συνδυάζουν το σύστημα για βαθύτερα θέματα 
που μπορεί να απασχολούν,  εκπαιδευτικούς που 
ασχολούνται με εφαρμογή του NLP τεχνικών για 
παιδιά.
Ένα επιπλέον χαρακτηριστικό είναι η συνεχής 
εκπαίδευση σε νεα μοντέλα και προσεγγίσεις. Το 
NLP δεν σταματά να εξελίσσεται κι αυτό οφείλε-

ται στη θεμελιώδη βάση του τη μελετη της διακρι-
τής αποτελεμστικότητας. Ο οποιοσδήποτε κανει 
κατι διαφορετικο αποτελεσματικό μπαίνει στο μι-
κροσκόπιο.
Αυτό που δεν ακουσει καποιος να λέμε στην ομά-

δα είναι το “είμαι NLPολόγος”. Δηλαδή  μαθαίνει 
κάποιος κάποια πράγματα για το NLP και μετά 
«όλα τα ξέρω όλα τα σφάζω όλα τα μαχαιρώνω». 
Δυστυχώς είναι κάτι που ακούω στην αγορά να 
συμβαίνει και θελει προσοχή.
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άάδΕ: 

άΝάκάλυψΕ ΦοροδίάΦυΓΗ €3,1 δίς. το 2024 
οι «φτωχοί» κροίσοι, η «φάμπρικα» εικονικών τιμολογίων και οι χρυσές 

μπίζνες με τις ίκΕ

Τ
ο «κουτί της Πανδώρας» άνοιξαν οι έλεγχοι της 
ΑΑΔΕ κατά της φοροδιαφυγής, και το 2024. Μέσα 
σε μια μόλις χρονιά εντόπισαν και καταλόγισαν 
πρόστιμα 3,1 δισ. σε δεκάδες χιλιάδες παραβάτες.
Από την άλλη, αποκάλυψαν και κάθε είδους απάτη 

που επινόησαν χιλιάδες επίδοξοι φοροφυγάδες: από «φά-

μπρικες» παραγωγής εικονικών τιμολογίων και «εξαφανισμέ-

νους» που ανοίγουν επιχειρήσεις με μοναδικό σκοπό να φο-

ροδιαφύγουν, μέχρι πάμφτωχους κροίσους που εμφάνιζαν 
μηδενικά εισοδήματα αλλά οι τραπεζικοί τους λογαριασμοί 
«φούσκωναν» ανεξήγητα με εκατομμύρια ευρώ, ή και «αό-

ρατες» επιχειρήσεις ηλεκτρονικού εμπορίου χωρίς ΑΦΜ που 
πωλούν αφειδώς χωρίς αποδείξεις και δηλώσεις.
Και αυτοί είναι μερικοί μόνο από τους «πρωταγωνιστές» της 
φοροδιαφυγής, καθώς στον Ετήσιο Απολογισμό 2024 της 
ΑΑΔΕ καταγράφονται εκατοντάδες «καραμπινάτες» υποθέ-

σεις. Αν και «μικρές στο μάτι» ξεχωρίζουν και πάλι και οι ΙΚΕ 
που ανοίγουν με κεφάλαιο «ένα ευρώ», αλλά καταφέρνουν 
να «εξαφανίζουν» εκατοντάδες χιλιάδες ή εκατομμύρια ευρώ 
εσόδων από το κράτος, η κάθε μία.
Για το 2024 το “Hall of Shame” της φοροδιαφυγής περιλαμ-

βάνει κάθε είδους μέθοδο φοροδιαφυγής, μεταξύ χιλιάδων 
υποθέσεων που εντόπισαν οι Υπηρεσίες Ερευνών και Διασφά-

λισης Δημοσίων Εσόδων – ΥΕΔΔΕ. Για παράδειγμα:

Μέθοδος 1η: Κυκλώματα Έκδοσης και Λήψης 
Εικονικών Φορολογικών Στοιχείων:
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Θεσσαλονίκη – Υπηρεσίες τηλεφωνίας): 
Έκδοση 625 εικονικών στοιχείων (2015-2018). Καθαρή αξία: 
138.120.600 €, ΦΠΑ: 32.555.700 €.
• Ανώνυμη Εταιρεία (Αθήνα – Χονδρικό εμπόριο ηλεκτρονικού/
τηλεπικοινωνιακού εξοπλισμού): Λήψη 64 και έκδοση 217 εικονι-
κών στοιχείων (2012-2015). Συνολική καθαρή αξία: 51.574.500 
€, ΦΠΑ: 11.860.100 €.
• Μονοπρόσωπη ΕΠΕ (Αθήνα – Διαφημιστικές υπηρεσίες): 
Έκδοση 1.922 εικονικών στοιχείων (2021-2022). Καθαρή αξία: 
43.614.700 €, ΦΠΑ: 10.227.800 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Αθήνα – Χονδρικό εμπόριο ενδυμάτων/
υποδημάτων): Έκδοση 2.488 και λήψη 2.533 εικονικών στοι-
χείων (2018-2019). Συνολική καθαρή αξία: 23.056.700 €, ΦΠΑ: 
5.533.600 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Αθήνα – Κατασκευή προκατ κτιρίων από 
μέταλλο): Έκδοση 2.807 εικονικών στοιχείων (2020). Καθαρή 
αξία: 21.113.800 €, ΦΠΑ: 5.067.300 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Νότιος Τομέας Αθηνών – Κατασκευή 
τηλεπικοινωνιακών οργάνων): Λήψη 118 εικονικών στοιχείων 
(2019). Συνολική καθαρή αξία: 16.036.900 €, ΦΠΑ: 3.848.800 €.
• Μονοπρόσωπη ΕΠΕ (Πειραιάς – Χονδρικό εμπόριο προμή-
θειας πλοίων): Έκδοση 3.649 εικονικών στοιχείων (2016-2019). 
Συνολική καθαρή αξία: 12.883.100 €, ΦΠΑ: 3.084.200 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Καρδίτσα – Χονδρικό εμπόριο μηχανο-
κίνητων οχημάτων): Έκδοση 495 εικονικών στοιχείων (2018-
2020). Καθαρή αξία: 10.053.400 €, ΦΠΑ: 2.311.100 €.
• Ανώνυμη Εταιρεία (Ιόνια Νησιά – Χονδρικό εμπόριο ξυλείας/
οικοδομικών υλικών): Λήψη 62 εικονικών στοιχείων (2018). Κα-
θαρή αξία: 2.084.800 €, ΦΠΑ: 500.300 €.
• Ετερόρρυθμη Εταιρεία (Αργολίδα – Υπηρεσίες εμπορικού 
αντιπροσώπου χαρτικών): Λήψη 38 εικονικών στοιχείων (2018-
2020). Καθαρή αξία: 1.207.100 €, ΦΠΑ: 228.000 €.

Μέθοδος 2η: αδήλωτες πωλήσεις μέσω 
διαδικτύου:
• Ατομική Επιχείρηση (Αθήνα – Εμπόριο ιματισμού): Μη έκδοση 
απροσδιόριστου πλήθους στοιχείων (2018-2022). Απόκρυψη 

φορολογητέας ύλης: 2.133.100 €.
• Ομόρρυθμη Εταιρεία (Κεντρική Μακεδονία – Λιανικό εμπόριο 
φωτιστικών μέσω διαδικτύου): Μη έκδοση/ανακριβής έκδοση 
8.107 στοιχείων για πωλήσεις εκτός Ε.Ε. (2019-2023). Απόκρυ-
ψη φορολογητέας ύλης: 2.791.500 €.
• Ατομική Επιχείρηση (Βόρειος Τομέας Αθηνών – Λιανικό εμπό-
ριο μέσω διαδικτύου): Μη έκδοση στοιχείων (2018-2020). Από-
κρυψη φορολογητέας ύλης: 4.256.700 €, ΦΠΑ: 1.021.600 €.
• Ομόρρυθμη Εταιρεία (Λάρισα – Εμπόριο τηλεπικοινωνιακού 
εξοπλισμού): Μη έκδοση στοιχείων, μη υποβολή δηλώσεων ει-
σοδήματος, ανακριβείς δηλώσεις ΦΠΑ (2021-2023). Απόκρυψη 
φορολογητέας ύλης: 8.606.000 €, ΦΠΑ: 1.019.000 €.
Μέθοδος 3η: μη έκδοση φορολογικών στοιχείων – μη υποβολή ή 
ανακριβής υποβολή φορολογικών δηλώσεων:
• Εταιρεία Περιορισμένης Ευθύνης (Ηράκλειο – Λιανικό εμπόριο 
κρέατος): Μη υποβολή δήλωσης εισοδήματος (2020). Απόκρυ-
ψη φορολογητέας ύλης: 22.411.700 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Βόρειος Τομέας Αθηνών – Χονδρικό εμπό-
ριο βρώσιμων ελαίων): Μη υποβολή δηλώσεων εισοδήματος και 
ΦΠΑ (2021-2022). Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 22.101.592 
€, ΦΠΑ: 5.304.400 €.
• Εταιρεία Περιορισμένης Ευθύνης (Κρήτη – Υπηρεσίες οδικών 
μεταφορών, υποκρυπτόμενη κυπριακής): Ανακριβείς δηλώσεις 
εισοδήματος και ΦΠΑ (2018-2022). Απόκρυψη φορολογητέας 
ύλης: άνω των 20.000.000 
• Μονοπρόσωπη ΑΕ (Πειραιάς – Χονδρικό εμπόριο φαρμακευ-
τικών): Μη υποβολή δηλώσεων εισοδήματος (2015-2017). Από-
κρυψη φορολογητέας ύλης: 11.520.700 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Ανατολική Αττική – Χονδρικό εμπόριο 
βρώσιμων ελαίων): Ανακριβείς δηλώσεις εισοδήματος και ΦΠΑ 
(2018-2021). Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 5.947.500 €, ΦΠΑ: 
1.421.700 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Πειραιάς – Λιανικό εμπόριο πετρελαίου 
θέρμανσης): Ανακριβείς δηλώσεις εισοδήματος (2014-2018), 
απόκρυψη ύλης: 2.530.800 €. Ανακριβείς δηλώσεις ΦΠΑ, μη 
απόδοση φόρου: 540.100 €.
• Ατομική Επιχείρηση (Ηράκλειο – Κατασκευή ταπετσαρίας αυ-
τοκινήτων): Ανακριβείς δηλώσεις εισοδήματος και ΦΠΑ (2019-
2022). Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 2.053.700 €, ΦΠΑ: 
1.649.600 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Αθήνα – Υπηρεσίες αισθητικής): Μη υπο-
βολή / ανακριβής υποβολή δηλώσεων εισοδήματος και ΦΠΑ 
(2018-2022). Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 1.438.800 €, ΦΠΑ: 
249.600 €.

• Ανώνυμη Εταιρεία (Θεσσαλονίκη – Εμπόριο οδοντιατρικού 
εξοπλισμού): Ανακριβής υποβολή δηλώσεων ΦΠΑ (2018-2021). 
Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 1.008.100 €, ΦΠΑ: 241.900 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Ηράκλειο – Υπηρεσίες παροχής γευμά-
των/ποτών): Ανακριβείς δηλώσεις εισοδήματος και ΦΠΑ (2019-
2022). Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 1.002.000 €, ΦΠΑ: 
457.900 €.
• Μονοπρόσωπη ΙΚΕ (Ιωάννινα – Υπηρεσίες εμπορικών αντι-
προσώπων καυσίμων): Μη έκδοση στοιχείων (2021-2022). 
Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 847.100 €, ΦΠΑ: 136.300 €.
• Ανώνυμη Εταιρεία (Τρίκαλα – Υπηρεσίες ξενοδοχείου): Μη έκ-
δοση στοιχείων, ανακριβείς δηλώσεις εισοδήματος (2019-2020). 
Απόκρυψη φορολογητέας ύλης: 493.760 €, ΦΠΑ: 64.190 €.
• Ατομική Επιχείρηση (Κοζάνη – Κατασκευή μεταλλικών σκελε-
τών): Μη υποβολή δηλώσεων εισοδήματος (2018-2019). Από-
κρυψη φορολογητέας ύλης: 312.500 €.

«Πάμφτωχοι πλούσιοι»
Από ανοίγματα λογαριασμών προκύπτουν επίσης κρούσματα 
προσαύξησης περιουσίας «αγνώστου προελεύσεως». Δηλαδή, 
ενώ δεν μπορεί να εντοπιστεί συγκεκριμένος τρόπος πώς δια-
πράχθηκε η φοροδιαφυγή, ο ελεγχόμενος δεν βρίσκει τρόπο να 
εξηγήσει και να πείσει πώς βρέθηκε με τόσα λεφτά στις καταθέ-
σεις του. Για παράδειγμα:
• Φυσικό Πρόσωπο (Δυτικός Τομέας Αθηνών): Αδικαιολόγητη 
προσαύξηση περιουσίας (2017-2019). Απόκρυψη φορολογητέ-
ας ύλης: 8.679.400 €.
• Το Τελωνείο Αερολιμένα Αθηνών «Ελ. Βενιζέλος» δέσμευσε 
46.500 € και 9.080 $ σε επιβάτη, ο οποίος είχε αφιχθεί από Κων-
σταντινούπολη, 230.000 € σε επιβάτη από Ιορδανία, 40.000 € 
σε επιβάτη από Γενεύη και 75.700 € σε επιβάτη ο οποίος είχε 
αφιχθεί από Τεχεράνη μέσω Κωνσταντινούπολης.
• Το Τελωνείο Ευζώνων εντόπισε και δέσμευσε 180.000 €, 
144.490 €, 22.400 Λεκ Αλβανίας, 3.770 Λίρες Τουρκίας και 
61.000 Δηνάρια Σερβίας, σε επιβάτες κατά την είσοδό τους στη 
χώρα.
• Το Τελωνείο Κήπων κατά τη διάρκεια ελέγχων σε επιβάτες εντό-
πισε 834.960 €, 24.345$, 222.905 Λίρες Τουρκίας, 73 Χρυσές 
Λίρες Αγγλίας, 10.100 Ελβετικά Φράγκα και 23 επιταγές αξίας 
7.137.276 Λίρες Τουρκίας.
• Το Τελωνείο Ευζώνων εντόπισε και δέσμευσε 9.000 € και δύο 
τραπεζικές επιταγές συνολικού ποσού 67.766 € σε ΙΧ αυτοκίνητο 
με πινακίδες Βουλγαρίας και 41.100 € σε ΙΧ αυτοκίνητο με πινα-
κίδες Γερμανίας.

Το «Hall of Shame» της φοροδιαφυγής περιλαμβάνει κάθε είδους μέθοδο 
φοροδιαφυγής, μεταξύ χιλιάδων υποθέσεων που εντόπισαν οι Υπηρεσίες Ερευνών 

και Διασφάλισης Δημοσίων Εσόδων της ΑΑΔΕ
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ο εμπορικός πόλεμος ΗΠά-κίνας 
και οι απρόβλεπτες συνέπειες

 Προ των πυλών βρίσκεται ένας εμπορικός πόλεμος ανάμεσα στις ΗΠΑ και την Κίνα, με 
απρόβλεπτες συνέπειες που θα έχουν παγκόσμιο αντίκτυπο. Ωστόσο, ο ανταγωνισμός 

των δύο τιτάνων δεν περιορίζεται στο εμπορικό επίπεδο. 

Ο
ι Ηνωμένες Πολιτείες και η Κίνα, με έκταση 
άνω των εννέα εκατομμυρίων τετραγωνικών 
χιλιομέτρων κάθε μία, περιλαμβάνονται μαζί 
με τον Καναδά και την Ρωσία στις τέσσερις 
μεγαλύτερες χώρες στον κόσμο.

Όμως η Κίνα του 1,4 δισεκατομμυρίου κατοίκων στο τέλος 
του 2024, σύμφωνα με τα εθνικά στατιστικά στοιχεία, είναι 
η δεύτερη σε πληθυσμό χώρα στον κόσμο μετά την Ινδία, 
με τετραπλάσιο πληθυσμό από τις Ηνωμένες Πολιτείες.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες είναι η πρώτη οικονομική δύνα-

μη στον κόσμο. Το ΑΕΠ τους υπερέβη τα 29.000 δισεκα-

τομμύρια δολάρια το 2024. Η Κίνα ακολουθεί με 18.000 
δισεκατομμύρια δολάρια, σύμφωνα με τις εκτιμήσεις του 
Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου.
Τον περασμένο χρόνο η Κίνα ήταν η πρώτη εξαγωγική 
δύναμη προϊόντων στον κόσμο (3.580 δισεκατομμύρια 
δολάρια) και οι Ηνωμένες Πολιτείες η πρώτη εισαγωγική 
δύναμη (3.360 δισεκατομμύρια), σύμφωνα με τον Παγκό-

σμιο Οργανισμό Εμπορίου.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες εμφανίζουν μεγάλο έλλειμμα του 
εμπορικού ισοζυγίου με την Κίνα στα εμπορεύματα (355 
δισεκατομμύρια δολάρια το 2024, σύμφωνα με την Διάσκε-

ψη των Ηνωμένων Εθνών για το Εμπόριο και την Ανάπτυξη 
(UNCTAD). Ο Ντόναλντ Τραμπ επέβαλε δασμούς ύψους 
145% στα κινεζικά προϊόντα, εκτός των εξαιρέσεων. Το 
Πεκίνο απάντησε με την επιβολή δασμών 125%.
Η Κίνα είναι ο μεγαλύτερος ρυπαντής στο κόσμο ως προς 
τις εκπομπές αερίων που προκαλούν το φαινόμενο του 
θερμοκηπίου και ακολουθούν οι Ηνωμένες Πολιτείες.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες είχαν δεσμευθεί να περιορίσουν 
κατά το ήμισυ τις εκπομπές μέχρι το 2030 σε σχέση με 
το 2005, αλλά ο κλιματοσκεπτικιστής Τραμπ ανακοίνωσε 
και πάλι την αποχώρηση των ΗΠΑ από την Συμφωνία του 
Παρισιού.
Η Κίνα έχει δεσμευθεί να σταθεροποιήσει τις εκπομπές 
CO2 μέχρι το 2030 και να φθάσει στην ουδετερότητα του 

άνθρακα μέχρι το 2060.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες γέννησαν τους Gafam, του ψηφι-
ακούς κολοσσούς Google, Apple, Facebook, Amazon και 
Microsoft, ενώ η Κίνα έχει τους δικούς της κολοσσούς 
υψηλής τεχνολογίας, τους Batx (την μηχανή αναζήτη-

σης Baidu, την Alibaba για το ηλεκτρονικό εμπόριο, την 
Tencent για τα κοινωνικά δίκτυα και τα βιντεοπαιγνίδια, την 
Xiaomi για τα smartphones).
Ο σινοαμερικανικός τεχνολογικός ανταγωνισμός εκδη-

λώνεται επίσης στον τομέα της Τεχνητής Νοημοσύνης. 
Μετά το λανσάρισμα του ChatGPT τον Νοέμβριο 2022, τα 
μοντέλα γενετικής AI πολλαπλασιάσθηκαν στις Ηνωμένες 
Πολιτείες και την Κίνα. Η κινεζική start-up DeepSeek, που 
ιδρύθηκε το 2023, αναστάτωσε τον κόσμο της τεχνητής 
Νοημοσύνης με το chatbot R1 που εμφανίζει τις επιδόσεις 
των αμερικανικών ανταγωνιστών του με πολύ μικρότερο 
όμως κόστος.
Νόμος που ψηφίσθηκε το 2024 από το αμερικανικό 
Κονγκρέσο επιβάλλει στην κινεζική ByteDance να εκχω-

ρήσει τον έλεγχο των αμερικανικών δραστηριοτήτων του 
δικτύου TikTok, που κατηγορείται ότι επιτρέπει στις κινε-

ζικές αρχές την παράνομη συγκέντρωση δεδομένων για 
τους αμερικανούς χρήστες, διαφορετικά απειλείται με 
απαγόρευση λειτουργίας στις ΗΠΑ. Ο Ντόναλντ Τραμπ 
Προ των πυλών βρίσκεται ένας εμπορικός πόλεμος 
ανάμεσα στις ΗΠΑ και την Κίνα, με απρόβλεπτες συνέπει-
ες που θα έχουν παγκόσμιο αντίκτυπο. Ωστόσο, ο αντα-

γωνισμός των δύο τιτάνων δεν περιορίζεται στο εμπορι-
κό επίπεδο.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες και η Κίνα, με έκταση άνω των 
εννέα εκατομμυρίων τετραγωνικών χιλιομέτρων κάθε μία, 
περιλαμβάνονται μαζί με τον Καναδά και την Ρωσία στις 
τέσσερις μεγαλύτερες χώρες στον κόσμο.
Όμως η Κίνα του 1,4 δισεκατομμυρίου κατοίκων στο 
τέλος του 2024, σύμφωνα με τα εθνικά στατιστικά στοι-
χεία, είναι η δεύτερη σε πληθυσμό χώρα στον κόσμο μετά 

την Ινδία, με τετραπλάσιο πληθυσμό από τις Ηνωμένες 
Πολιτείες.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες είναι η πρώτη οικονομική δύνα-

μη στον κόσμο. Το ΑΕΠ τους υπερέβη τα 29.000 δισεκα-

τομμύρια δολάρια το 2024. Η Κίνα ακολουθεί με 18.000 
δισεκατομμύρια δολάρια, σύμφωνα με τις εκτιμήσεις του 
Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου.
Τον περασμένο χρόνο η Κίνα ήταν η πρώτη εξαγωγική 
δύναμη προϊόντων στον κόσμο (3.580 δισεκατομμύρια 
δολάρια) και οι Ηνωμένες Πολιτείες η πρώτη εισαγωγική 
δύναμη (3.360 δισεκατομμύρια), σύμφωνα με τον Παγκό-

σμιο Οργανισμό Εμπορίου.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες εμφανίζουν μεγάλο έλλειμμα του 
εμπορικού ισοζυγίου με την Κίνα στα εμπορεύματα (355 
δισεκατομμύρια δολάρια το 2024, σύμφωνα με την Διάσκε-

ψη των Ηνωμένων Εθνών για το Εμπόριο και την Ανάπτυξη 
(UNCTAD). Ο Ντόναλντ Τραμπ επέβαλε δασμούς ύψους 
145% στα κινεζικά προϊόντα, εκτός των εξαιρέσεων. Το 
Πεκίνο απάντησε με την επιβολή δασμών 125%.
Η Κίνα είναι ο μεγαλύτερος ρυπαντής στο κόσμο ως προς 
τις εκπομπές αερίων που προκαλούν το φαινόμενο του 
θερμοκηπίου και ακολουθούν οι Ηνωμένες Πολιτείες.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες είχαν δεσμευθεί να περιορίσουν 
κατά το ήμισυ τις εκπομπές μέχρι το 2030 σε σχέση με 
το 2005, αλλά ο κλιματοσκεπτικιστής Τραμπ ανακοίνωσε 
και πάλι την αποχώρηση των ΗΠΑ από την Συμφωνία του 
Παρισιού.
Η Κίνα έχει δεσμευθεί να σταθεροποιήσει τις εκπομπές 
CO2 μέχρι το 2030 και να φθάσει στην ουδετερότητα του 
άνθρακα μέχρι το 2060.
Οι Ηνωμένες Πολιτείες γέννησαν τους Gafam, του ψηφι-
ακούς κολοσσούς Google, Apple, Facebook, Amazon και 
Microsoft, ενώ η Κίνα έχει τους δικούς της κολοσσούς 
υψηλής τεχνολογίας, τους Batx (την μηχανή αναζήτη-

σης Baidu, την Alibaba για το ηλεκτρονικό εμπόριο, την 
Tencent για τα κοινωνικά δίκτυα και τα βιντεοπαιγνίδια, 

ΟιΚΟΝΟμια
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Το AI έρχεται όχι για να αντικαταστήσει τη δημιουργικότητα, αλλά για να της δώσει νέα διάσταση επισημαίνει ο 
Karan Prashar,  Digital Storyteller  και  Founder της Karan Creative Media σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην 

ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Karan Prashar
Digital Storyteller - Founder Karan Creative 

Media

το AI μπορεί να βοηθήσει τη 
δημιουργικότητα αρκεί να είναι 
σύμμαχος, όχι καθοδηγητής

▶Πώς γεννιέται μια ιδέα με τη χρήση του 
ΑΙ;
Μια ιδέα γεννιέται από εμάς – από τα συναι-
σθήματα, τις εμπειρίες και τις εικόνες που 
έχουμε ζήσει ή κουβαλάμε μέσα μας. Είναι 
αυτά που έχουμε δει, ακούσει ή αισθανθεί και 
που κάποια στιγμή ζητούν τρόπο να εκφρα-

στούν προς τα έξω. Εκεί ακριβώς έρχεται το 
AI, όχι για να αντικαταστήσει τη δημιουργι-
κότητα, αλλά για να της δώσει νέα διάσταση. 
Με τα σωστά prompts, η τεχνητή νοημοσύνη 
μπορεί να μας προτείνει ανατροπές και οπτι-
κές που δεν είχαμε σκεφτεί – να εμπλουτίσει 
το αρχικό μας σκεπτικό με νέες ιδέες ή συ-

ναισθηματικές διακυμάνσεις που ίσως δεν 
είχαμε συνειδητοποιήσει. Είναι σαν ένας συ-

νεργάτης που μας βοηθά να ξεκαθαρίσουμε 
σκέψεις, να εξοικονομήσουμε χρόνο, και να 
δουλέψουμε πιο ευφάνταστα. Το μυστικό 
είναι να το χρησιμοποιούμε συνειδητά: όχι 
ως αυτοματισμό, αλλά ως δημιουργικό ερ-

γαλείο που εμπλουτίζει το δικό μας όραμα 
– όχι που το αντικαθιστά.

▶Ποια είναι η σωστή δομή ενός σεναρίου;
Η δομή είναι ο σκελετός κάθε καλής ιστορί-
ας. Προσωπικά, βασίζομαι στον κανόνα των 
τριών πράξεων:
1. Εισαγωγή – Γνωρίζουμε τον ήρωα, τον 
κόσμο του και την εσωτερική ή εξωτερική 
του σύγκρουση.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

Είμαστε μια μικρή, δημιουργική 

ομάδα που αγαπά να δουλεύει με 

φορείς, ΜΚΟ, επιχειρήσεις αλλά και 

νέους καλλιτέχνες. Δίνουμε έμφαση 

στη βιωματική αφήγηση και την 

αληθινή σύνδεση με το κοινό – χωρίς 

φίλτρα, χωρίς υπερβολές. 
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 2. Αντιπαράθεση – Ο ήρωας δοκιμάζεται, 
προκύπτουν εμπόδια και ανατροπές. Εδώ 
χτίζεται η ένταση.
3. Λύση – Η κορύφωση και η κάθαρση. Ο 
ήρωας αλλάζει, ολοκληρώνει την πορεία του. 
Όμως η δομή δεν είναι κανόνας-καλούπι. 
Κάθε ιστορία έχει τον δικό της ρυθμό. Η πρό-

κληση είναι να κρατήσεις τον θεατή «μέσα», 
από το πρώτο μέχρι το τελευταίο λεπτό, χω-

ρίς να τον κουράσεις ή να τον μπερδέψεις.

▶Μπορεί το ΑΙ να βοηθήσει στη δημιουργι-
κότητα ή την περιορίζει;
Ειλικρινά; Το AI είναι ένα εργαλείο. Δεν έχει 
συναισθήματα, δεν έχει φαντασία, αλλά μας 
δίνει τη δυνατότητα να εξελίξουμε τη δική 
μας. Αρκεί να ξέρουμε πώς να το χρησιμοποι-
ούμε. Η εκπαίδευση γύρω από το AI είναι κομ-

βικής σημασίας – όσο καλύτερα το κατανοού-

με, τόσο περισσότερα μπορούμε να αξιοποι-
ήσουμε. Δεν είναι μαγικό ραβδί, αλλά μπορεί 
να μας πάει τη φαντασία ένα βήμα παραπέρα. 
Προσωπικά, χρησιμοποιώ το AI σχεδόν καθη-

μερινά. Όχι για να μου δώσει την «απάντη-

ση», αλλά για να δω πώς αλλιώς μπορεί να 
διαβαστεί μια ιδέα. Κάποιες φορές, αυτά που 
παράγει δεν έχουν σχέση με αυτό που έχω 
στο μυαλό μου – και τα απορρίπτω. Άλλες 
φορές, μου δίνει ένα έναυσμα για να πειρα-

ματιστώ περισσότερο. Πάντα, όμως, η τελική 
απόφαση είναι δική μου. Το AI μπορεί να βο-

ηθήσει τη δημιουργικότητα – αρκεί να παρα-

μείνει στο σωστό του ρόλο: σύμμαχος, όχι 
καθοδηγητής.

▶Λίγα λόγια για την εταιρεία και το επιχει-
ρηματικό σου εγχείρημα
Η Karan Creative Media γεννήθηκε από την 
ανάγκη μου να αφηγούμαι ιστορίες που έχουν 
ψυχή. Από ντοκιμαντέρ με κοινωνικό αποτύ-

πωμα μέχρι πολιτιστικά projects και βίντεο 
καμπάνιες, στόχος μας είναι πάντα ο ίδιος: 
να φέρουμε τους ανθρώπους πιο κοντά μέσα 
από την εικόνα και το συναίσθημα. Είμαστε 
μια μικρή, δημιουργική ομάδα που αγαπά να 
δουλεύει με φορείς, ΜΚΟ, επιχειρήσεις αλλά 
και νέους καλλιτέχνες. Δίνουμε έμφαση στη 
βιωματική αφήγηση και την αληθινή σύνδεση 
με το κοινό – χωρίς φίλτρα, χωρίς υπερβολές. 
Το επιχειρηματικό μου εγχείρημα είναι κάτι 
πολύ περισσότερο από δουλειά. Είναι ένας 
συνδυασμός τέχνης, τεχνολογίας και κοινω-

νικής προσφοράς. Έχουμε υλοποιήσει βρα-

βευμένα έργα, συνεργαστήκαμε με οργανι-
σμούς όπως το Co2gether, Pink The City  και 
συνεχίζουμε να εξελισσόμαστε με σεμινάρια, 
εκπαιδευτικά προγράμματα και δημιουργώ-

ντας το 1ο Διαγωνισμό Ταινιών Μικρού Μή-

κους Δυτικής Ελλάδας. Το όραμά μου είναι 
να εμπνεύσω περισσότερους νέους να πιστέ-

ψουν στη δύναμη της εικόνας και να τολμή-

σουν να μιλήσουν για όσα τους αγγίζουν.

συΝεΝΤευξη
Προσωπικά, χρησιμοποιώ 

το AI σχεδόν καθημερινά. 

Όχι για να μου δώσει την «απάντηση», 

αλλά για να δω πώς αλλιώς μπορεί να 

διαβαστεί μια ιδέα. 
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H 
δυνατότητα οποιασδήποτε τεχνολογί-
ας να βελτιώσει το βιοτικό επίπεδο εξαρ-

τάται από την ικανότητά της να οδηγεί σε 
βελτιώσεις σε εκείνο που οι οικονομολό-

γοι ονομάζουν "συνολική παραγωγικότητα 
συντελεστών” - δηλαδή να αποσπά περισσότερη αξία 
από όλους τους πόρους που χρησιμοποιούνται στην 
παραγωγή αγαθών ή υπηρεσιών. Η παραγωγικότητα 
έχει γίνει βασική ενασχόληση τόσο των ηγετών επιχει-
ρήσεων όσο και των υπευθύνων χάραξης πολιτικής, 
επειδή η ανάπτυξή της έχει επιβραδυνθεί σημαντικά 
τις τελευταίες δεκαετίες, παρόλο που η τεχνολογική 
αλλαγή φαίνεται να προχωρά εκπληκτικά γρήγορα.
Αν και σχεδόν κάθε εβδομάδα φέρνει και ένα νέο 
μοντέλο τεχνητής νοημοσύνης με εκπληκτικές δυνα-

τότητες και την αντίστοιχη προσδοκία ότι θα βοηθή-

σει τις εταιρείες να βελτιώσουν τις ροές εργασίας 
ή τις υπηρεσίες τους, στοιχεία για τα διαφημιζόμε-

να κέρδη απόδοσης δεν εμφανίζονται στα οικονομι-
κά στατιστικά στοιχεία μέχρι στιγμής. Στις ΗΠΑ, σε 
έρευνες επιχειρήσεων, διαπιστώνεται ότι το 20% έως 
40% των εργαζομένων δοκιμάζουν την AI. Το ποσο-

στό υιοθέτησης μεταξύ των εταιρειών στην Ευρωπαϊ-
κή Ένωση είναι κατά μέσο όρο 13,5%.
Όταν προέκυπταν προηγούμενες τεχνολογίες γενικής 
χρήσης, χρειαζόταν πάντα χρόνος για να εμφανιστούν 
τα οφέλη παραγωγικότητας στις εθνικές στατιστικές. 
Μια πολύ γνωστή μελέτη σχετικά με την ηλεκτροδό-

τηση της αμερικανικής παραγωγής στις αρχές του 
20ού αιώνα βρήκε ότι η καθυστέρηση ήταν περίπου 
50 χρόνια. Ένας βασικός λόγος: οι επιχειρήσεις έπρε-

πε να επενδύσουν όχι μόνο σε ηλεκτρολογικό εξοπλι-
σμό, αλλά και σε νέα εργοστάσια. Ένας ατμοκίνητος 
μύλος είχε πολλούς ορόφους για να μπορεί να χρησι-

μοποιεί την πηγή ενέργειάς του αποτελεσματικά, ενώ 
μια γραμμή συναρμολόγησης που τροφοδοτείτο από 
ηλεκτρισμό χρειαζόταν επίπεδη διάταξη. Μια τριάδα 
οικονομολόγων με επικεφαλής τον Erik Brynjolfsson 
του Πανεπιστημίου του Στάνφορντ ονόμασε αυτό το 
φαινόμενο "καμπύλη παραγωγικότητας J": η παραγω-

γικότητα πέφτει με την υιοθέτηση μιας νέας τεχνολο-

γίας προτού ανέβει.

Δυσκολίες
Έτερος λόγος για τον οποίο τα κέρδη παραγωγικό-

τητας αργούν να εμφανιστούν στα δεδομένα είναι 
ότι η μέτρηση της παραγωγικότητας είναι δύσκο-

λη, ιδιαίτερα σε μεγάλα τμήματα της οικονομίας που 
δεν παράγουν πλέον τυποποιημένα, εύκολα μετρήσι-
μα προϊόντα, όπως πλυντήρια ρούχων και ανταλλα-

κτικά αυτοκινήτων. Στις συμβουλευτικές υπηρεσίες 
διαχείρισης ή στις νομικές υπηρεσίες, οι στατιστικές 
αρχές μπορούν εύκολα να συλλέγουν δεδομένα για 
τα έσοδα, ωστόσο ποια είναι η ποσότητα της παρα-

γωγής τους; Σίγουρα δεν είναι το μήκος μιας διαφά-

νειας ή ο αριθμός των σελίδων μιας νομικής σύνοψης. 
Η τιμή που χρεώνουν για τις υπηρεσίες συνδέεται με 
την ποιότητα, αλλά πώς μπορεί ένας στατιστικολόγος 
να λάβει υπόψη την ποιότητα της διαχείρισης ή των 
νομικών συμβουλών;
Η Google κερδίζει δισεκατομμύρια από μια υπηρεσία 
που προσφέρει δωρεάν - αναζήτηση στο Διαδίκτυο 
- χρεώνοντας τις διαφημίσεις που εμφανίζονται μαζί 
με τα αποτελέσματα. Ωστόσο, η μέτρηση της απόδο-

ση δημιουργίας οικονομικής αξίας, η οποία είναι το 
μέτρο παραγωγικότητας, είναι λιγότερο απλή από την 
καταμέτρηση των εσόδων της Google. Τι γίνεται με 
τις συνεισφορές των παρόχων υπηρεσιών διαδικτύου, 

των ιδιοκτητών κέντρων δεδομένων και των παρόχων 
περιεχομένου;
Η εξέταση του χρόνου που δαπανάται - πόσος και 
από ποιον - είναι μια πιο χρήσιμη μέτρηση παραγωγι-
κότητας για τον εντοπισμό του αντίκτυπου της τεχνη-

τής νοημοσύνης. Αν και τείνουμε να σκεφτόμαστε την 
τεχνολογία με όρους νέων gadget ή εφευρέσεων, οι 
περισσότερες από τις βελτιώσεις στην παραγωγικό-

τητα στην ιστορία οφείλονται στο γεγονός ότι οι εργα-

ζόμενοι απέκτησαν την ικανότητα να κάνουν ορισμένα 
πράγματα πιο γρήγορα, ελευθερώνοντας χρόνο για 
άλλες δραστηριότητες. Εν ολίγοις, οι καινοτομίες στη 
διαδικασία είναι πιο σημαντικές από τις καινοτομίες 
προϊόντων.
Σκεφτείτε τα αυτόματα ταμεία που είναι τώρα εγκα-

τεστημένα σε πολλά καταστήματα. Εξοικονομούν 
στους ιδιοκτήτες καταστημάτων τους μισθούς των 
υπαλλήλων ταμείου, αυξάνοντας πιθανώς τη μετρού-

μενη παραγωγικότητα του κλάδου λιανικής. Χρησι-
μοποιούν ωστόσο τον απλήρωτο χρόνο των αγορα-

στών, οπότε δεν είναι ξεκάθαρο αν αποτελούν μεγάλο 
κέρδος παραγωγικότητας σε κοινωνική κλίμακα. 
Ο χρόνος είναι βασικό οικονομικό δεδομένο καθώς η 
τεχνητή νοημοσύνη αρχίζει να μεταμορφώνει τη ζωή 
μας. Δυστυχώς, υπάρχει μικρή συλλογή σχετικών 
δεδομένων. Ορισμένες εθνικές στατιστικές υπηρε-

σίες που ερευνούν τους καταναλωτές σχετικά με τη 
χρήση του χρόνου τους περιλαμβάνουν πλέον ερωτή-

σεις σχετικά με τις διαδικτυακές δραστηριότητες. 
Οι συγκεκριμένες έρευνες ωστόσο είναι σπάνιες και 
είναι ακόμα δύσκολο να διακρίνει κανείς εάν οι διαδι-
κτυακές δραστηριότητες κάνουν τη ζωή πιο άνετη και 
αποτελεσματική ή χρεώνουν "φόρο χρόνου” μέσω 
πολύπλοκων διαδικτυακών μενού.

Πώς επηρεάζει η AI την ανθρώπινη 
παραγωγικότητα

 Το "Ο χρόνος είναι χρήμα" είναι πολύ συνηθισμένη φράση στον εταιρικό κόσμο, σπάνια 
ωστόσο λαμβάνεται σοβαρά υπόψιν. Στο πλαίσιο της τεχνητής νοημοσύνης και των επιπτώσεών 
της στην οικονομική παραγωγικότητα, ο χρόνος -και πιο συγκεκριμένα η εξοικονόμηση χρόνου- 
γίνεται ένα από τα πιο σημαντικά μέτρα για το εάν οι τεράστιες επενδύσεις στην τεχνολογία θα 

αποδώσουν. 

ρεΠΟρΤαζ
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Καταδίωξη μίας μηχανής από αστυνομικούς της 
ομάδας Δίας που κατέληξε σε τροχαίο με έναν 
τραυματία σημειώθηκε το βράδυ της Μεγάλης Πέ-

μπτης στην Κηφισιά.
Όλα ξεκίνησαν λίγο μετά τις εννιά το βράδυ, όταν 
αστυνομικοί της ομάδας Δίας εντόπισαν μία μηχανή 
η οποία κινούνταν ύποπτα στη συμβολή των οδών 
Τατοΐου και Μεταμορφώσεως.
Οι αστυνομικοί, όπως μετέδωσε η ΕΡΤ,  έκαναν στον 
οδηγό σήμα να σταματήσει, όμως εκείνος αντί να 
σταματήσει ανέπτυξε και ταχύτητα και εξαφανίστη-

κε προς την περιοχή της Μεταμόρφωσης.
Οι αστυνομικοί ακολούθησαν τη μηχανή, ενώ στη 
συνέχεια  ο εικοσάχρονος αναβάτης προσέκρου-

σε σε ένα σταθμευμένο Ι.Χ. στην περιοχή των οδών 
Λίρα και Καλυφτάκη με αποτέλεσμα ο ίδιος να τραυ-

ματιστεί ελαφρά και να μεταφερθεί στο νοσοκομείο 
Ευαγγελισμός.
Οι αστυνομικοί αρχικά συνέλαβαν τον συνεπιβάτη 
της μηχανής ο οποίος στη συνέχεια αφέθηκε ελεύ-

θερος καθώς πάνω του δε βρέθηκε κάτι ύποπτο ενώ 
τελικά συνέλαβαν τον οδηγό της μηχανής για επι-
κίνδυνη.

 κινηματογραφική καταδίωξη στην κηφισιά: τραυματίστηκε 
ένας μοτοσικλετιστής

χαλκίδα: Νεκρός 51χρονος όταν το αυτοκίνητό του βγήκε από 
τον δρόμο και έπεσε στη θάλασσα

τραγωδία στη μαγνησία με 
νεκρή 25χρονη σε τροχαίο
Μια ανείπωτη τραγωδία σημειώθηκε το από-

γευμα της Μεγάλης Πέμπτης (17/4) κοντά στο 
Στεφανοβίκειο Μαγνησίας, όταν μια οικογένεια 
ενεπλάκη σε σοβαρό τροχαίο δυστύχημα.
Το δυστύχημα είχε ως τραγικό αποτέλεσμα 
το θάνατο της 25χρονης κόρης και το σοβαρό 
τραυματισμό των δύο γονέων της.
Σύμφωνα με τις πληροφορίες, το Ι.Χ. στο οποίο 
επέβαιναν οι τρεις τους, εξετράπη από την πο-

ρεία του και προσέκρουσε με μεγάλη σφοδρό-

τητα στο στηθαίο, υπό αδιευκρίνιστες προς το 
παρόν συνθήκες. Η σύγκρουση ήταν τόσο ισχυ-

ρή, που το όχημα διαλύθηκε σχεδόν ολοκληρω-

τικά.
Άμεσα στο σημείο έφτασαν Πυροσβέστες, 
ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ και περιπολικά της Τρο-

χαίας.
Οι διασώστες κατάφεραν να απεγκλωβίσουν το 
ζευγάρι, το οποίο διακομίστηκε σοβαρά τραυ-

ματισμένο στο Νοσοκομείο Βόλου. Δυστυχώς, η 
25χρονη δεν τα κατάφερε και κατέληξε.
Οι γιατροί δίνουν μάχη για να κρατήσουν στη 
ζωή τους δύο γονείς, οι οποίοι νοσηλεύονται σε 
κρίσιμη κατάσταση στη ΜΕΘ.
Οι αρμόδιες Αρχές διερευνούν τα αίτια του δυ-

στυχήματος, με τις πρώτες εκτιμήσεις να εξε-

τάζουν το ενδεχόμενο της ολισθηρότητας του 
δρόμου ή της υπερβολικής ταχύτητας ως πιθα-

νούς παράγοντες της τραγωδίας.

Χαλκίδα: Νεκρός 51χρονος όταν το αυτοκίνητό 
του βγήκε από τον δρόμο και έπεσε στη θάλασσα
Τροχαίο δυστύχημα με έναν 51χρονο να χάνει τη 
ζωή του σημειώθηκε τα ξημερώματα, σήμερα, Με-

γάλη Παρασκευή, στη Χαλκίδα.
Σύμφωνα με το eviathema.gr το τροχαίο σημειώ-

θηκε περίπου στις 2:30 τα ξημερώματα όταν το 
αυτοκίνητο με οδηγό τον 51χρονο ξέφυγε από την 
πορεία του και κατέληξε στη θάλασσα ενώ κινείτο 
στην περιοχή του Φάρου Αυλίδας.
Στο σημείο έσπευσαν πυροσβέστες, λιμενικοί και 
διασώστες του ΕΚΑΒ. Όταν, όμως, ανασύρθηκε ο 
51χρονος οδηγός, διαπιστώθηκε ότι ήταν ήδη νε-

κρός.

ασΤυΝΟμιΚΟ

μυτιλήνη: λιμενικοί εντόπισαν ακέφαλη σορό στη θάλασσα
 Μια ακέφαλη σορό σε προχωρημένη σήψη εντόπισαν λιμενικοί το πρωί της Μεγάλης Πέμπτης στη θαλάσ-

σια περιοχή «Τσόνια» της Μυτιλήνης.
Η σορός, ύψους 1,20 εκ. εντοπίστηκε χωρίς το κεφάλι και το αριστερό χέρι.
Σύμφωνα με πληροφορίες η σορός είχε τζιν παντελόνι χρώματος μπλε, πράσινη μπλούζα και κάλτσες.
Οι λιμενικοί μετέφεραν τη σορό αρχικά στο λιμάνι της Μυτιλήνης και στη συνέχεια στην Ιατροδικαστική Υπη-

ρεσία Βορείου Αιγαίου, για τη διενέργεια νεκροψίας-νεκροτομής.
Προανάκριση για την υπόθεση διεξάγει το Κεντρικό Λιμεναρχείο Μυτιλήνης.

άάδΕ: οι έλεγχοι στα «κρυφά» 
άirbnb έφεραν 8,9 εκατ. ευρώ 
- τα κόλπα των επιτηδείων και 
πώς τους βρήκαν
 Mε την τουριστική σεζόν να προετοιμάζεται για 
νέο ρεκόρ και τα ακίνητα βραχυχρόνιας μίσθωσης 
να γεμίζουν σε κάθε γωνιά της χώρας, η Ανεξάρ-

τητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) ενεργο-

ποίησε ένα ισχυρό ψηφιακό οπλοστάσιο για να 
βάλει τέλος στο φαινόμενο των «κρυφών Airbnb» 
– ακινήτων που αποφέρουν εισόδημα χωρίς να 
δηλώνονται πουθενά.
Σύμφωνα με την Έκθεση Απολογισμού 2024 της 
ΑΑΔΕ, υλοποιήθηκε ήδη πιλοτική δράση διασταυ-

ρώσεων για τον εντοπισμό αδήλωτων εισοδημά-

των από βραχυχρόνιες μισθώσεις. Πρόκειται για 
μια πρωτοβουλία που σηματοδότησε την αρχή 
μιας νέας εποχής φορολογικής παρακολούθη-

σης, με έμφαση στη διαφάνεια, τα ψηφιακά ίχνη 
και την αυτόματη ενεργοποίηση ελέγχων με βάση 
προφίλ κινδύνου.
Κατά τη διάρκεια του 2024 διενεργήθηκε διασταύ-

ρωση για τον εντοπισμό αδήλωτων εισοδημά-

των από βραχυχρόνιες μισθώσεις ακινήτων από 
φυσικά πρόσωπα, χωρίς επιχειρηματική δραστη-

ριότητα σχετική με τουριστικά καταλύματα, για 
τα φορολογικά έτη 2018–2019. Μετά την έγκρι-
ση του σχετικού ενημερωτικού σημειώματος, 
υλοποιήθηκαν επικοινωνιακές ενέργειες, δόθηκαν 
απαντήσεις σε φορολογούμενους και εκδόθηκαν 
οδηγίες προς τις ΔΟΥ και τα ΚΕ.ΦΟ.ΔΕ. Οι σχετι-
κές υποθέσεις αναρτήθηκαν στο BI Publisher για 
να προβούν οι αρμόδιες υπηρεσίες σε διαχείριση 
και έκδοση πράξεων διοικητικού προσδιορισμού 
φόρου σε όσους δεν υπέβαλαν οικειοθελώς τις 
απαιτούμενες δηλώσεις.

Το πλήθος των εντοπισθέντων υπόχρεων ανήλ
θε σε 593 ΑΦΜ και η συνολική αδήλωτη φορο
λογητέα ύλη προσδιορίστηκε σε 8,9 εκατ. ευρώ. 
Ο απολογισμός των αποτελεσμάτων της δράσης 
θα παρουσιαστεί το 2025, ενώ εξετάζεται ήδη η 
επέκτασή της και στα επόμενα φορολογικά έτη.
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ο τράμΠ ΠροάΝΗΓΓΕίλΕ το τΕλος τωΝ άυΞΗςΕωΝ 
τωΝ δάςμωΝ ςτΗΝ κίΝά κάί ςυμΦωΝίά 

Ποιος θα έχει το πάνω χέρι

Δ
εν θέλω να αυξηθούν περισσότε-

ρο , γιατί σε κάποιο ορισμένο ση-

μείο ο κόσμος δεν θα αγοράζει», 
είπε ο Τραμπ σε δημοσιογρά-

φους στον Λευκό Οίκο για τους 
δασμούς, σύμφωνα με το Reuters. «Ίσως να 
μην θέλω να τους αυξήσω, ή να μην θέλω να 
φθάσω σε εκείνο το επίπεδο. Ίσως να θέλω 
να το χαμηλώσω γιατί, ξέρετε, θέλουμε να 
αγοράζουν οι άνθρωποι και σε ένα ορισμένο 
σημείο δεν θα το κάνουν», είπε».
Χθες, Πέμπτη ο Τραμπ είπε ότι περιμένει 
μια συμφωνία με την Κίνα «μέσα στις επόμε-

νες τρεις με τέσσερις εβδομάδες», που θα 
σημάνει τη λήξη του κλιμακούμενου εμπο-

ρικού πολέμου μεταξύ των δύο μεγαλύτε-

ρων οικονομιών του πλανήτη. «Πιστεύω ότι 
θα έχουμε μια συμφωνία με την Κίνα», είπε 
ενώ υπέγραφε εκτελεστικά διατάγματα στο 
Οβάλ Γραφείο. «Νομίζω ότι έχουμε μπόλικο 
χρόνο».

Στον ορίζοντα εμπορική συμφωνία 
ΗΠΑ-Κίνας;
Από την πλευρά της Κίνας δεν υπήρξε κά-

ποια επιβεβαίωση για το κατά πόσον είναι 
πιθανή μια συμφωνία και ο Τραμπ απέφυγε 
τις ερωτήσεις αναφορικά με το αν ο Σι Τζιν-

πίνγκ έκανε κάποιο άνοιγμα.
Είναι η πρώτη φορά που διαγράφεται στον 
ορίζοντα η πιθανότητα σύναψης εμπορικής 
συμφωνίας ΗΠΑ-Κίνας αφότου ο Τραμπ αύ-

ξησε τους δασμούς στο Πεκίνο έως και στο 
245%, όπως σημειώνει το Business Insider.
«Είναι ένα παιχνίδι του ποιος θα υπαναχω-

ρήσει πρώτος μεταξύ Κίνας και ΗΠΑ. Η Κίνα 
θεωρεί ότι έχει όλα τα χαρτιά για να συνε-

χίσει να αντιστέκεται και ο Τραμπ πιστεύει 
ότι έχει την ισχύ, επειδή καταναλώνουμε 
περισσότερο από την Κίνα. Ισχύουν αμφότε-

ρα και θα πρέπει να περιμένουμε να δούμε 
πώς θα διαμορφωθεί στο τέλος η κατάστα-

ση», δήλωσε ο Νικ Βάιας, διευθυντής του 
«USC Marshall's Randall R. Kendrick Global 
Supply Chain Institute».

Έχει το Πεκίνο το πάνω χέρι στην 
κόντρα με τον Τραμπ;
Ειδικοί λένε ότι η Κίνα μπορεί να έχει στη 
διάθεσή της περισσότερο χρόνο και μο-

χλούς πίεσης έναντι του Τραμπ. Σύμφω-

να με τον Άντριου Κόλερ, συνεργάτη του 
Mossavar-Rahmani Center for Business and 
Government του Harvard Kennedy School, 
«Ο Σι Τζινπίνγκ μπορεί να κάνει δύσκολη τη 
ζωή για ορισμένες αμερικανικές εταιρείες 
τεχονολογίας και για αγρότες στις μεσοδυ-

τικές ΗΠΑ, αλλά το πλήγμα στην Κίνα από 
τις ΗΠΑ μπορεί να είναι χειρότερο. Από την 
άλλη, η πολιτική πίεση στον Τραμπ σε μια 
δημοκρατία πιθανώς να είναι πολύ υψηλό-

τερη όταν συνειδητοποιήσει ο κόσμος σε 
πόσο κακή κατάσταση είναι η οικονομία και 
οι αγορές. Για την Κίνα είναι πλεονέκτημα 

εν προκειμένω το αυταρχικό σύστημα δια-

κυβέρνησης».
Ο ίδιος σημείωσε ότι η θητεία του Τραμπ 
λήγει σε τέσσερα χρόνια, ενώ ο Σι Τζινπίνγκ 
έχει «μακρύ ορίζοντα» μπροστά του ως πρό-

εδρος της Κίνα και δεν ανησυχεί για εκλο-

γικές αναμετρήσεις ή αντιδράσεις κατανα-

λωτών, πράγμα που σημαίνει ότι «η μάχη 
μπορεί να διαρκέσει πολύ».
Ο Βάις πρόσθεσε ακόμη ότι η Κίνα κυριαρ-

χεί στην αγορά ηλεκτροκίνητων οχημάτων 
και στην επεξεργασία σπάνιων γαιών, που 
θα έχει αντίκτυπο στην αμυντική βιομηχανία 
και τις φιλοδοξίες των ΗΠΑ για την Τεχνητή 
Νοημοσύνη, αν κόψει εντελώς το Πεκίνο την 
προμήθειά τους.

Σε αναζήτηση συμμάχων Κίνα και 
ΗΠΑ
Με τις ΗΠΑ να σκληραίνουν τη γραμμή τους 
αναφορικά με το παγκόσμιο εμπόριο, η Κίνα 
διαβλέπει μια «διπλωματική ευκαιρία» για 
μια «επίθεση γοητείας», σημειώνει η Ιλάρια 
Ματζόκο του Κέντρου Στρατηγικών και Διε-

θνών Μελετών (CSIS). «Οι συζητήσεις μετα-

ξύ ΕΕ και Κίνας φαίνεται να διεξάγονται σε 
ηπιότερο κλίμα. Στο Πεκίνο ελπίζουν ότι δεί-
χνοντας ότι είναι πιο σταθερό, αξιόπιστος 
εμπορικός και παγκόσμιος εταίρος, άλλες 
χώρες θα καθησυχαστούν και έτσι η Κίνα θα 
βελτιώσεις τις διεθνείς σχέσεις της, π.χ. με 
την ΕΕ, όπου υπήρχαν πολλές εντάσεις».

Ο πρόεδρος των ΗΠΑ, Ντόναλντ Τραμπ άφησε να εννοηθεί ότι πλησιάζει το τέλος 
των ανταποδοτικών αυξήσεων δασμών στον πόλεμο με την Κίνα, ενώ προανήγγειλε 

εμπορική συμφωνία με το Πεκίνο σε μερικές εβδομάδες.
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«Δεν είναι δικός μας πόλεμος, δεν τον ξεκινήσαμε» είπε ο Ρούμπιο -  Ο Τραμπ συνεχίζει να ενδιαφέρεται για μια 
συμφωνία αλλά έχει πολλές άλλες προτεραιότητες σε όλο τον κόσμο, είπε ο Αμερικανός υπ. Εξωτερικών

Α
νοιχτό το ενδεχόμενο οι ΗΠΑ να σταμα-

τήσουν τις προσπάθειες διαμεσολά-

βησης προκειμένου να μπει ένα τέλος 
στον πόλεμο στην Ουκρανία άφησε ο 
Αμερικανός υπουργός Εξωτερικών, 

Μάρκο Ρούμπιο
«Αν δεν είναι δυνατό να μπει τέλος στον πόλε-

μο της Ουκρανίας, θα πρέπει να προχωρήσου-

με. Δεν είναι δικός μας πόλεμος, δεν τον ξεκινή-

σαμε» είπε ο Ρούμπιο σε δημοσιογράφους πριν 
να αναχωρήσει από το Παρίσι ύστερα από συνά-

ντηση, χθες Μεγάλη Πέμπτη, με Ευρωπαίους και 
Ουκρανούς αξιωματούχους στην οποία συμμε-

τείχε και ο ειδικός απεσταλμένος του προέδρου 
των ΗΠΑ, Στιβ Γουίτκοφ.
«Οι ΗΠΑ βοηθούν την Ουκρανία τα τελευταία 
τρία χρόνια και θέλουμε να μπει ένα τέλος, αλλά 
δεν είναι δικός μας πόλεμος» συνέχισε ο υπουρ-

γός Εξωτερικών των ΗΠΑ.
Σύμφωνα με τον ίδιο «ο πρόεδρος Τραμπ πέρασε 
87 ημέρες προσπαθώντας να βάλει τέλος στον 
πόλεμο. Έχουμε φτάσει σε ένα σημείο στο οποίο 
πρέπει να αποφασίσουμε αν αυτό είναι δυνατό ή 
όχι (σ.σ. να τελειώσει ο πόλεμος). Γι' αυτό εμπλέ-

κουμε και τις δύο πλευρές».
Όπως υποστήριξε, ο Τραμπ συνεχίζει να ενδιαφέ-

ρεται για μια συμφωνία αλλά έχει πολλές άλλες 
προτεραιότητες σε όλο τον κόσμο και δεν είναι 
διατεθειμένος να προχωρήσει παρακάτω εκτός κι 
αν υπάρχουν ενδείξεις προόδου.
Ο Ρούμπιο είπε επίσης ότι το Λονδίνο, το Παρί-
σι και το Βερολίνο θα μπορούσαν «να βοηθή-

σουν να προχωρήσουν τα πράγματα και να μας 
φέρουν πιο κοντά σε μια επίλυση» της ουκρανι-
κής σύγκρουσης.
«Πιστεύω ότι το Ηνωμένο Βασίλειο, η Γαλλία 
και η Γερμανία μπορούν να μας βοηθήσουν, να 
προχωρήσουν τα πράγματα και να μας φέρουν 
πιο κοντά σε μια επίλυση. Βρήκα τις ιδέες τους 
πολύ χρήσιμες και εποικοδομητικές», δήλωσε ο 
Ρούμπιο σε δημοσιογράφους πριν αναχωρήσει 
για την Ουάσινγκτον από το αεροδρόμιο Μπουρ-

ζέ του Παρισιού.

ρούμπιο: 

άν δεν είναι δυνατό να τελειώσει ο πόλεμος της 
ουκρανίας, τότε θα πρέπει να προχωρήσουμε

Η ουκρανία υπέγραψε μνημόνιο προθέσεων με τις ΗΠά 
για τα ορυκτά

 Η κυβέρνηση της Ουκρανίας ανακοίνωσε την υπογρα-

φή μνημονίου προθέσεων για τα ορυκτά με τις ΗΠΑ.
Η Ουκρανή υπουργός Οικονομίας, Γιούλια Σβιριτένκο, 
δήλωσε ότι το μνημόνιο πρόθεσης ανοίγει τον δρόμο 
για αυτό που χαρακτήρισε ως συμφωνία οικονομικής 
συνεργασίας.
Όπως ανέφερε, η τελική συμφωνία θα περιλαμβάνει 
επίσης τη δημιουργία ενός επενδυτικού ταμείου για 
την ανασυγκρότηση της Ουκρανίας. Αμερικανοί αξιω-

ματούχοι εξέφρασαν την ελπίδα πως η συμφωνία θα 
μπορούσε να ολοκληρωθεί μέχρι τα τέλη της επόμε-

νης εβδομάδας.
Η δημόσια αντιπαράθεση του Ντόναλντ Τραμπ με τον 
Ουκρανό πρόεδρο Βολοντίμιρ Ζελένσκι στον Λευκό 
Οίκο τον Φεβρουάριο είχε προσωρινά εκτροχιάσει τις 
διαπραγματεύσεις.

Η Σβιριτένκο ανακοίνωσε την υπογραφή του μνημονί-
ου μέσω ανάρτησης στην πλατφόρμα X, χωρίς να δώ-

σει περαιτέρω λεπτομέρειες.
Η ανάρτησή της περιλάμβανε φωτογραφίες από την 
ξεχωριστή υπογραφή του εγγράφου από την ίδια και 
τον Αμερικανό υπουργό Οικονομικών, Σκοτ Μπέσεντ.
«Είμαστε στην ευχάριστη θέση να ανακοινώσουμε 
την υπογραφή, μαζί με τους Αμερικανούς εταίρους 
μας, ενός Μνημονίου Πρόθεσης που ανοίγει τον 
δρόμο για μια Συμφωνία Οικονομικής Συνεργασίας 
και τη δημιουργία του Επενδυτικού Ταμείου για την 
Ανασυγκρότηση της Ουκρανίας», έγραψε η Σβιριτέν-

κο. Η υπογραφή έγινε κατά τη διάρκεια διαδικτυα-

κής κλήσης με τον Μπέσεντ, ο οποίος ανέφερε ότι 
οι λεπτομέρειες της συμφωνίας εξακολουθούν να 
συζητούνται.
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Νυτ: 

ο τραμπ απέρριψε σχέδιο του ίσραήλ για
 βομβαρδισμούς ιρανικών πυρηνικών εγκαταστάσεων
Αναλυτές σημειώνουν πως οι εκατέρωθεν αυξήσεις δασμών από τις δύο υπερδυνάμεις έχουν πλέον καταστεί σχεδόν 

συμβολικές, αφού έχουν ήδη μειώσει σημαντικά τις εμπορικές ροές μεταξύ τους 

Ο 
πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ 
φέρεται να απέρριψε σχέδιο για 
αεροπορικούς βομβαρδισμούς του 
Ισραήλ εναντίον πυρηνικών εγκατα-

στάσεων του Ιράν και να πρόκρινε 
την έναρξη διαπραγματεύσεων προκειμένου να 
κλειστεί συμφωνία με την Τεχεράνη ώστε να περι-
οριστεί το πρόγραμμα πυρηνικής ενέργειας της 
χώρας, ανέφερε χθες Τετάρτη η εφημερίδα New 
York Times, επικαλούμενη πηγές της στην κυβέρ-

νησή του και άλλες πηγές της.
Σύμφωνα με το δημοσίευμα, το Ισραήλ είχε καταρ-

τίσει σχέδια που προέβλεπαν να γίνουν αεροπο-

ρικοί βομβαρδισμοί εναντίον πυρηνικών εγκα-

ταστάσεων του Ιράν μέσα στον Μάιο, με σκοπό 
η Ισλαμική Δημοκρατία να μην είναι σε θέση να 
αναπτύξει πυρηνικά όπλα για τουλάχιστον έναν 
χρόνο, αν όχι περισσότερο.
Πάντα κατά τη New York Times, θα απαιτείτο 
όμως συνδρομή των ΗΠΑ, όχι μόνο για την υπερά-

σπιση του Ισραήλ από τα ιρανικά αντίποινα, αλλά 
και για να είναι εγγυημένη η επιτυχία του εγχει-
ρήματος. Έπειτα από μήνες εσωτερικού διαλό-

γου, ο κ. Τραμπ φέρεται να αποφάσισε να επιδιώ-

ξει την έναρξη διαπραγματεύσεων ανάμεσα στην 
Ουάσιγκτον και την Τεχεράνη και να μην προκρί-
νει τη στρατιωτική επιλογή.
Οι ΗΠΑ και το Ιράν, που δεν έχουν διπλωματικές 
σχέσεις από το 1980, διεξήγαγαν έμμεσες συνο-

μιλίες στο σουλτανάτο του Ομάν το Σάββατο, για 
πρώτη φορά επί κυβέρνησης Τραμπ — της προη-

γούμενης (2017-2021) ή της σημερινής. Και οι 
δύο πλευρές χαρακτήρισαν τις συνομιλίες "θετι-

κές" και "εποικοδομητικές". Αναμένεται να συνε-

χιστούν μεθαύριο Σάββατο, είτε στη Ρώμη, κατά 
δυτικές πηγές, ή ξανά στη Μούσκατ, σύμφωνα με 
την Τεχεράνη.

Νετανιάχου: Δεν θα επιτρέψουμε στο Ιράν να αποκτήσει πυρηνικά όπλα
 Ο Μπενιαμίν Νετανιάχου δήλωσε σήμερα ότι το Ισραήλ δεν 
θα επιτρέψει στο Ιράν να αναπτύξει πυρηνικά όπλα, με τον 
Ισραηλινό πρωθυπουργό να υποστηρίζει ότι έχει προβεί σε 
"αμέτρητες" ενέργειες, τόσο "δημόσιες όσο και μυστικές", που 
καθυστέρησαν το πυρηνικό πρόγραμμα του Ιράν επί "σχεδόν 
μια δεκαετία".
Αυτές οι δηλώσεις είναι οι πρώτες του Νετανιάχου από τότε 
που η κυβέρνηση του προέδρου των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ 
ξεκίνησε διαπραγματεύσεις με την Τεχεράνη σε μια προσπά-

θεια να συνάψει μια νέα συμφωνία για το ιρανικό πυρηνικό 
πρόγραμμα. Ένας δεύτερος γύρος συνομιλιών ΗΠΑ και Ιράν 
αναμένεται να γίνει το Σάββατο στη Ρώμη.
"Όπως έχει δηλώσει ο πρωθυπουργός σε πολλές περιπτώ-

σεις: το Ισραήλ δεν θα επιτρέψει στο Ιράν να αποκτήσει πυρη-

νικά όπλα", ανακοίνωσε το πρωθυπουργικό γραφείο.
"Ο πρωθυπουργός προέβη σε αμέτρητες ενέργειες, φανε-

ρές και κρυφές, κατά του πυρηνικού προγράμματος του Ιράν, 
χωρίς τις οποίες το Ιράν θα είχε σήμερα πυρηνικό οπλοστά-

σιο. Αυτές οι ενέργειες καθυστέρησαν το πυρηνικό πρόγραμ-

μα του Ιράν για σχεδόν μια δεκαετία", πρόσθεσε η ανακοίνω-

ση.
Οι New York Times σε δημοσίευμά τους ανέφεραν χθες ότι ο 
Τραμπ απέτρεψε το Ισραήλ από το να πλήξει πυρηνικές εγκα-

ταστάσεις στο Ιράν, κλίνοντας προς μια διπλωματική λύση.
Σήμερα, ο επικεφαλής του Διεθνούς Οργανισμού Ατομικής 
Ενέργειας (ΙΑΕΑ) Ραφαέλ Γκρόσι δήλωσε από την Τεχεράνη 
ότι ο χρόνος πιέζει για την επίτευξη μιας συμφωνίας για το 
πυρηνικό πρόγραμμα της Τεχεράνης. Χθες, σε συνέντευξή 
του στη γαλλική εφημερίδα Le Monde ο Γκρόσι δήλωσε πως η 
Ισλαμική Δημοκρατία "δεν βρίσκεται μακριά" από την απόκτη-

ση πυρηνικού όπλου.
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 Για "μεγάλη πρόοδο" στις εμπορικές συνομιλίες με την αποστολή της Ιαπωνίας που βρίσκεται στην Ουάσινγκτον έκανε 
λόγο ο Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ, δημιουργώντας αισιοδοξία πως μια συμφωνία είναι πιθανή.  

Μ
εγάλη τιμή που μόλις συναντήθη-

κα με την ιαπωνική αντιπροσωπεία 
για το εμπόριο. Μεγάλη πρόοδος!", 
αναφέρει ο Τραμπ σε ανάρτηση του 
μετά τη συνάντηση. 

Οι συνομιλίες δεν κατέληξαν σε άμεση διακο-

πή των δασμών, αλλά οι προετοιμασίες βρίσκο-

νται σε εξέλιξη για έναν δεύτερο γύρο συνομιλι-
ών που θα πραγματοποιηθεί αργότερα αυτόν τον 
μήνα, δήλωσε ο επικεφαλής διαπραγματευτής 
της Ιαπωνίας Ryosei Akazawa στην Ουάσιγκτον 
την Τετάρτη, όπως μεταδίδει το Bloomberg. 
Ο Ιάπωνας διαπραγματευτής συναντήθηκε με 
τον Τραμπ για 50 λεπτά και στη συνέχεια με αξιω-

ματούχους από τα υπουργεία Οικονομικών και 
Εμπορίου των ΗΠΑ για 75 λεπτά.
"Οι δύο πλευρές θα εμπλακούν σε ειλικρινείς 
και εποικοδομητικές συζητήσεις και θα επιδι-
ώξουν να καταλήξουν σε μια συμφωνία σύντο-

μα", πρόσθεσε. Ο ίδιος εκτίμησε ότι οι ΗΠΑ 
επιδιώκουν μια συμφωνία πριν από το τέλος της 
90ήμερης αναστολής των λεγόμενων ανταποδο-

τικών δασμών.
Αρνήθηκε επίσης να διευκρινίσει εάν συζητήθη-

καν θέματα ασφάλειας, αλλά επιβεβαίωσε ότι οι 
συναλλαγματικές ισοτιμίες δεν ήταν μέρος των 
συνομιλιών - ένα βασικό σημείο που είχε συγκε-

ντρώσει το ενδιαφέρον των αγορών καθώς παρα-

κολουθούν για σημάδια πίεσης από τις ΗΠΑ 
προκειμένου άλλες χώρες να ενισχύσουν τα νομί-
σματα τους.  

ΗΠά: 

Για "μεγάλη πρόοδο" στις εμπορικές συνομιλίες 
με την ίαπωνία κάνει λόγο ο τραμπ

Τραμπ κατά Πάουελ: "Πολύ αργός και λάθος"
 Έπρεπε να έχει μειώσει τα επιτόκια, όπως η ΕΚΤ
Με "επίθεση" απαντά ο Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ στον επικε-

φαλής της Fed Τζερόμ Πάουελ, μετά την προειδοποίησή του ότι οι δασμοί 
θα μπορούσαν να οδηγήσουν υψηλότερα τον πληθωρισμό.
Ο πρόεδρος της Κεντρικής Ομοσπονδιακής Τράπεζας των ΗΠΑ (Federal 
Reserve) Τζερόμ Πάουελ σημείωσε, χθες, ότι οι εμπορικές πολιτικές που 
ακολουθεί η κυβέρνηση Τραμπ θα δημιουργήσουν προκλήσεις για την Fed 
και τους στόχους της για την ανάπτυξη και τον πληθωρισμό φέτος. 
Ο Τραμπ έστρεψε σήμερα τα "βέλη" του κατά του Πάουελ, χρακτηρίζοντάς 
τον "πολύ αργό και λάθος" και καλώντας, εκ νέου, την Fed να μειώσει τα 
επιτόκια. 
"Η ΕΚΤ αναμένεται να μειώσει τα επιτόκια για έβδομη φορά και πάλι, ο "υπερ-

βολικά αργός" Τζερόμ Πάουελ της Fed, ο οποίος είναι πάντα "πολύ αργός 
και λάθος", χθες εξέδωσε μια έκθεση που ήταν ακόμα ένα, τυπικό, ολοκλη-

ρωτικό "χάος". Οι τιμές του πετρελαίου πέφτουν, τα τρόφιμα (ακόμα και τα 
αυγά!) πέφτουν και οι ΗΠΑ πλουτίζουν από τους δασμούς. Ο "πολύ αργός" 
θα έπρεπε να είχε μειώσει τα επιτόκια - όπως η ΕΚΤ - εδώ και πολύ καιρό, 
αλλά σίγουρα θα πρέπει να τα μειώσει τώρα" ανέφερε ο Τραμπ σε ανάρτη-

σή του στο Truth Social, συμπληρώνοντας ότι η λήξη της θητείας του Πάου-

ελ δεν μπορεί να περιμένει άλλο. 
Στις αρχές του μήνα, ο πρόεδρος των ΗΠΑ είχε απευθύνει και πάλι μήνυ-

μα προς τον Πάουελ, ζητώντας μείωση των επιτοκίων. "Μείωσε τα επιτόκια, 
Τζερόμ, και σταμάτα να παίζεις πολιτικά παιχνίδια!" είχε γράψει σε ανάρτη-

σή του.  Αν και δεν είναι η πρώτη φορά που ο Τραμπ βάζει στο "στόχαστρο" 
τον Πάουελ, εντούτοις είναι η πρώτη φορά που ζητά επί της ουσίας ξεκά-

θαρα την απόλυσή του. Ο Πάουελ, από την πλευρά του, έχει δηλώσει ότι ο 
πρόεδρος των ΗΠΑ δεν μπορεί να τον απολύσει, σημειώνοντας ότι "βάσει 
νόμου δεν επιτρέπεται". Η θητεία του Πάουελ στο "τιμόνι" της Fed λήγει τον 
Μάιο του 2026. 
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Ο Αμερικανός πρόεδρος ανέφερε ότι η συμφωνία Ουάσινγκτον - Βρυξελλών θα είναι «δίκαιη» 
- Η Μελόνι ανέφερε ότι ελπίζει να υπάρξει συνάντηση μεταξύ του Τραμπ και των Ευρωπαίων 

ηγετών

Π
επεισμένος ότι θα υπάρξει συμφωνία με 
την ΕΕ για το ζήτημα των δασμών δήλω-

σε ο Ντόναλντ Τραμπ, που υποδέχθηκε 
στον Λευκό Οίκο την Τζόρτζια Μελόνι.
«Θα υπάρξει εμπορική συμφωνία, 

100%», τόνισε ο Αμερικανός πρόεδρος, σημειώνο-

ντας ότι «θα είναι μια δίκαιη συμφωνία».
Απαντώντας σε ερωτήσεις δημοσιογράφων, 
πριν ξεκινήσει το γεύμα με την Τζόρτζια Μελό-

νι, ο Ντόναλντ Τραμπ ανέφερε ότι οι εμπορι-
κές διαπραγματεύσεις με άλλες χώρες «προχω-

ρούν πολύ καλά». Όμως, είπε, οι ΗΠΑ «δεν βιάζο-

νται» να ολοκληρώσουν τις συνομιλίες. «Οι Ηνωμέ-

νες Πολιτείες ξεγελάστηκαν και εκμεταλλεύτηκαν 
από κάθε χώρα στον κόσμο, πρακτικά σχεδόν από 
όλες. Αυτό δεν πρόκειται να συμβεί πια, αλλά θα 
κάνουμε δίκαιες συμφωνίες», ανέφερε. Όπως είπε, 
θα κάνει «μια πολύ καλή συμφωνία» με την Κίνα.

«Σπουδαία πρωθυπουργός, κάνει 
φανταστική δουλειά»
Ο Ντόναλντ Τραμπ εξήρε και την Τζόρτζια Μελόνι, 
λέγοντας ότι είναι «μια σπουδαία πρωθυπουργός» 
και ότι «κάνει φανταστική δουλειά στην Ιταλία».
«Είμαστε περήφανοι γι' αυτήν. Την ήξερα από την 
αρχή. Τη γνωρίζω από το πρώτο διάστημα που 
ανέλαβε πρωθυπουργός και ήξερα ότι είχε μεγά-

λο ταλέντο. Είναι μία από τις πραγματικές ηγέτιδες 
του κόσμου. Και είμαι πολύ περήφανος που είμαι 
μαζί της», ανέφερε.

Συνάντηση του Τραμπ με τους 
Ευρωπαίους ηγέτες θέλει η Μελόνι
Από την πλευρά της, η Μελόνι εξέφρασε τη βεβαι-
ότητα ότι η ΕΕ θα πετύχει συμφωνία για τους 
δασμούς. Στόχος της είναι κατά τη συνάντησή της 
με τον Αμερικανό πρόεδρο να υπάρξει ειλικρινής 
συζήτηση για τις ανάγκες των χωρών τους και να 
βρουν τον καλύτερο τρόπο για να γίνουν και οι δύο 
πιο ισχυροί.
«Θα ήθελα να προσκαλέσω τον πρόεδρο Τραμπ να 

επισκεφθεί τη χώρα μας και θα θέλαμε να οργα-

νώσουμε μια συνάντηση με την Ευρώπη», δήλωσε 
η Τζόρτζια Μελόνι, κατά την έναρξη της συνάντη-

σής της με τον  Ντόναλντ Τραμπ στον Λευκό Οίκο, 
η οποία βρίσκεται σε εξέλιξη.
«Θεωρώ ότι πρέπει να μιλήσουμε με ειλικρίνεια και 

να συναντηθούμε στα μισά του δρόμου. Μπορού-

με να βρούμε ένα πεδίο για επίτευξη συμφωνίας, 
δεν τάσσομαι υπέρ του δυτικού εθνικισμού, αλλά 
μπορούμε να βγούμε και οι δυο πιο δυνατοί, θέλου-

με να ενισχύσουμε και τις δυο όχθες του Ατλαντι-
κού», πρόσθεσε η Μελόνι.

Ντόναλντ τραμπ:
υποδέχθηκε τη μελόνι στον λευκό οίκο 

«Θα υπάρξει 100% συμφωνία με την ΕΕ για τους δασμούς»

Μελόνι αλά Τραμπ από τον Λευκό Οίκο: Στόχος μου το «Make West Great Again»
 Το γνωστό σύνθημα του Ντόναλντ Τραμπ περί «Μεγάλης Αμερικής» 
(Make America Great Again), υιοθέτησε η Τζόρτζια Μελόνι, αλλά για τη 
Δύση. Η Ιταλίδα πρωθυπουργός έγινε δεκτή από τον Αμερικανό πρόε-

δρο στον Λευκό Οίκο και σε δηλώσεις που έκανε στους δημοσιογρά-

φους στο Οβάλ Γραφείο, μίλησε για την πρόσκληση που του απηύθυνε 
να επισκεφτεί την Ιταλία.
Συγκεκριμένα, η Μελόνι είπε ότι ο Τραμπ έχει αποδεχθεί την πρόσκλησή 
της για ένα επίσημο ταξίδι στη Ρώμη «στο εγγύς μέλλον», καθώς, όπως 
πρόσθεσε, αυτή θα μπορούσε επίσης να είναι μια ευκαιρία να συναντη-

θεί με άλλους Ευρωπαίους ηγέτες.
«Ο στόχος για μένα είναι να κάνω τη Δύση ξανά μεγάλη (Make West 
Great Again)», τόνισε. Από την πλευρά του, ο Τραμπ είπε πως η Μελόνι 
«κάνει φανταστική δουλειά» και «έχει κατακτήσει την Ευρώπη», προσθέ-

τοντας ότι «έχει γίνει φίλη μου». Η Μελόνι συνέχισε, τονίζοντας ότι οι δυο 
τους έχουν πολλά να συζητήσουν, μεταξύ άλλων για την αντιμετώπιση 
της παράτυπης μετανάστευσης και των συνθετικών ναρκωτικών, όπως 
η φαιντανύλη, αλλά και για το εμπόριο, την οικονομία και την ενέργεια, 
αφήνοντας να εννοηθεί ότι σχεδιάζουν να αυξήσουν τις εισαγωγές υγρο-

ποιημένου φυσικού αερίου.
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Ο
ι προοπτικές για την ανάπτυξη έχουν 
επιδεινωθεί εν μέσω των παγκό-

σμιων εμπορικών εντάσεων, ενώ η 
αβεβαιότητα έχει εκτοξευθεί, επιβα-

ρύνοντας το κλίμα για τις επιχει-
ρήσεις και τα νοικοκυριά της Ευρώπης, προει-
δοποίησε η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Κεντρι-
κής Τράπεζας, Κριστίν Λαγκάρντ, στη συνέντευ-

ξη Τύπου μετά την -αναμενόμενη- απόφαση της 
κεντρικής τράπεζα να μειώσει κατά 25 μονάδες 
βάσης τα επιτόκια της.
"Βιώνουμε ένα σοκ αρνητικής ζήτησης", τόνισε η 
πρόεδρος της ΕΚΤ αναφερόμενη στις δασμολο-

γικές πολιτικές των ΗΠΑ. "Οι εξαγωγικές επιχει-
ρήσεις της Ευρώπης αντιμετωπίζουν νέα εμπό-

δια, αν και το εύρος τους δεν έχει ακόμα ξεκαθα-

ρίσει", πρόσθεσε σε μια ευθεία αναφορά στους 
δασμούς που έχει επιβάλει ο Αμερικανός πρόε-

δρος Ντόναλντ Τραμπ για να "παγώσει" στη συνέ-

χεια για περίοδο 90 ημερών.
"Είναι σαφές ότι θα υπάρξει αντίκτυπος στην 
ανάπτυξη, ενώ ο αντίκτυπος στον πληθωρισμό 
θα ξεκαθαρίσει σε βάθος χρόνου και με βάση 
τις εξελίξεις στο μέτωπο των δασμών", ανέφερε, 
τονίζοντας όμως ότι "πρέπει να είμαστε έτοιμοι 
για το απρόβλεπτο".
"Πρέπει να είμαστε σε ετοιμότητα, θα πρέπει να 
είμαστε έτοιμοι να αντιδράσουμε στις ραγδαί-
ες εξελίξεις. Θα πρέπει επίσης να είμαστε ευέλι-
κτοι. Το θέμα δεν είναι να σπεύσουμε να υιοθε-

τήσουμε κάποια στάση, αλλά οι αντιδράσεις 
μας να βασίζονται στην ανάλυση των τελευταί-
ων στοιχείων. Σε αυτό το πλαίσιο θα συνεχίσου-

με να λαμβάνουμε τις αποφάσεις μας από συνε-

δρίαση σε συνεδρίαση με βάση τα εισερχόμενα 
στοιχεία, χωρίς να δεσμευόμαστε από πριν για 
την πορεία της νομισματικής πολιτικής", σημεί-
ωσε. 

Κάμψη των επενδύσεων βλέπει η 
ΕΚΤ
"Οι εμπορικές εντάσεις κάνουν τις επιχειρήσεις 
πιο διστακτικές να πραγματοποιήσουν επενδύ-

σεις", ανέφερε η πρόεδρος της ΕΚΤ, προσθέτο-

ντας ότι "και οι καταναλωτές σήμερα είναι περισ-

σότερο επιφυλακτικοί, κάτι που είναι πολύ πιθα-

νό να τους οδηγήσει να περιορίσουν τις δαπά-

νες τους". 
"Την ίδια στιγμή οι πιέσεις στις αγορές και η 
μεγάλη μεταβλητότητα είναι πιθανόν να οδηγή-

σουν σε αυστηροποίηση των συνθηκών χρημα-

τοδότησης", πρόσθεσε.
Σε αυτό το πλαίσιο, επισήμανε ότι οι καθοδι-
κοί κίνδυνοι για την οικονομική ανάπτυξη έχουν 
αυξηθεί. "Η μεγάλη κλιμάκωση των παγκόσμι-

ων εμπορικών εντάσεων και οι συναφείς αβεβαι-
ότητες πιθανότατα θα μειώσουν την ανάπτυ-

ξη της ζώνης του ευρώ πλήττοντας τις εξαγω-

γές και μπορεί να περιορίσουν τις επενδύσεις 
και την κατανάλωση. Η επιδείνωση του κλίματος 
στις χρηματοπιστωτικές αγορές θα μπορούσε 
να οδηγήσει σε αυστηρότερους όρους χρημα-

τοδότησης, να αυξήσει την αποστροφή κινδύνου 
και να καταστήσει τις επιχειρήσεις και τα νοικο-

κυριά λιγότερο πρόθυμα να επενδύσουν και να 
καταναλώσουν. Οι γεωπολιτικές εντάσεις, όπως 
ο αδικαιολόγητος πόλεμος της Ρωσίας κατά της 
Ουκρανίας και η τραγική σύγκρουση στη Μέση 
Ανατολή, παραμένουν επίσης σημαντική πηγή 
αβεβαιότητας".
Στον αντίποδα, "η αύξηση των δαπανών για την 
άμυνα και τις υποδομές αναμένεται να ενίσχυσει 
την ανάπτυξη", πρόσθεσε.

Επιστροφή του πληθωρισμού στο 
2%

Την ίδια στιγμή ο πληθωρισμός εκτιμάται ότι θα 
κινηθεί προς τον μεσοπρόθεσμο στόχο του 2% 
της ΕΚΤ σε διατηρήσιμη βάση. 
"Οι περισσότεροι δείκτες του υποκείμενου πληθω-

ρισμού υποδεικνύουν μια σταθερή επιστροφή 
του πληθωρισμού στο μεσοπρόθεσμο στόχο μας 
του 2%", ανέφερε. "Ο εγχώριος πληθωρισμός 
έχει υποχωρήσει από τα τέλη του 2024. Οι μισθοί 
σταδιακά μετριάζονται. Το τελευταίο τρίμηνο του 
2024 η ετήσια αύξηση των αποδοχών ανά εργα-

ζόμενο διαμορφώθηκε στο 4,1%, από 4,5% το 
προηγούμενο τρίμηνο. Η αύξηση της παραγω-

γικότητας σήμαινε επίσης ότι το κόστος εργα-

σίας ανά μονάδα προϊόντος αυξήθηκε πιο αργά. 
Το σύστημα παρακολούθησης μισθών της ΕΚΤ 
και οι πληροφορίες από τις επαφές μας με τις 
εταιρείες υποδεικνύουν μείωση της αύξησης των 
μισθών το 2025, όπως αναφέρεται επίσης στις 
προβλέψεις του Μαρτίου".
"Οι περισσότερες μετρήσεις μακροπρόθεσμων 
προσδοκιών για τον πληθωρισμό συνεχίζουν 
να βρίσκονται στο 2% περίπου, γεγονός που 
υποστηρίζει τη βιώσιμη επιστροφή του πληθωρι-
σμού στον στόχο μας", πρόσθεσε. 

Ισχυρό μήνυμα να προχωρήσουν οι 
μεταρρυθμίσεις 
Στο σημερινό γεωπολιτικό περιβάλλον, τόνισε η 
πρόεδρος της ΕΚΤ, "είναι ακόμη πιο επείγον οι 
δημοσιονομικές και διαρθρωτικές πολιτικές να 
καταστήσουν την οικονομία της ζώνης του ευρώ 
πιο παραγωγική, ανταγωνιστική και ανθεκτική". 
"Η Πυξίδα Ανταγωνιστικότητας της Ευρωπα-

ϊκής Επιτροπής παρέχει έναν συγκεκριμένο 

οδικό χάρτη δράσης και οι προτάσεις της θα 
πρέπει να υιοθετηθούν άμεσα. Αυτό περιλαμ-

βάνει την ολοκλήρωση της ένωσης αποταμί-
ευσης και επενδύσεων, με ένα σαφές και φιλό-

δοξο χρονοδιάγραμμα... Είναι επίσης σημα-

ντικό να δημιουργηθεί γρήγορα το νομοθετι-
κό πλαίσιο για να προετοιμαστεί το έδαφος 
για την πιθανή εισαγωγή του ψηφιακού ευρώ. 
Τέλος, οι κυβερνήσεις θα πρέπει να διασφα-

λίσουν βιώσιμα δημόσια οικονομικά σύμφωνα 
με το πλαίσιο οικονομικής διακυβέρνησης της 
Ε.Ε. και να δώσουν προτεραιότητα σε ουσι-
αστικές διαρθρωτικές μεταρρυθμίσεις και 
στρατηγικές επενδύσεις που ενισχύουν την 
ανάπτυξη", ανέφερε η πρόεδρος της ΕΚΤ.

"Στο πλευρό του Πάουελ"
Η κ. Λαγκάρντ εξέφρασε εξάλλου την αλληλεγ-

γύη της στον ομόλογό της στην Ομοσπονδιακή 
Τράπεζα των ΗΠΑ (Fed) Τζερόμ Πάουελ, ο οποί-
ος έχει στοχοποιηθεί από τον Ντόναλντ Τραμπ 
για τη νομισματική πολιτική της αμερικανικής 
κεντρικής τράπεζας.
"Τρέφω μεγάλο σεβασμό για τον αξιότιμο συνά-

δελφό μου" Τζερόμ Πάουελ, δήλωσε η Λαγκάρ-

ντ. "Έχουμε ισχυρή και σταθερή σχέση μεταξύ 
των κεντρικών τραπεζών (...) η οποία είναι ζωτι-
κής σημασίας για την ύπαρξη μιας σταθερής 
χρηματοοικονομικής υποδομής που εγγυάται τη 
χρηματοπιστωτική σταθερότητα", πρόσθεσε.
Νωρίτερα σήμερα, ο Τραμπ καταφέρθηκε και 
πάλι εναντίον του προέδρου της Fed, για τον 
οποίο είπε πως είναι "πολύ αργός" στη μείωση 
των επιτοκίων. "Είναι παραπάνω από χρόνος 
για να τελειώσει η θητεία του Πάουελ", έγρα-

ψε ο Τραμπ στο Truth Social, ενώ η δεύτερη 
θητεία του Πάουελ ως επικεφαλής της Fed 
πρόκειται να ολοκληρωθεί το Μάιο του 2026.
Ο Ρεπουμπλικανός ηγέτης είχε ήδη καλέσει στις 
4 Απριλίου τον Πάουελ να μειώσει τα επιτόκια, 
εκτιμώντας τότε ότι θα ήταν "η τέλεια στιγμή" για 
κάτι τέτοιο. Η Fed έχει διατηρήσει από την αρχή 
του χρόνου σταθερά τα κύρια επιτόκια μεταξύ 
4,25% και 4,50%.
Χθες ο Πάουελ προέβλεψε υψηλότερο πληθω-

ρισμό και επιβράδυνση της οικονομικής ανάπτυ-

ξης λόγω της εμπορικής πολιτικής του προέ-

δρου Τραμπ.
Ο Αμερικανός πρόεδρος έχει κατά καιρούς 
απειλήσει ότι θα προσπαθήσει να απολύσει τον 
Πάουελ. Σε εκδήλωση στην Οικονομική Λέσχη 
του Σικάγο, ο τελευταίος δήλωσε ότι η ανεξαρτη-

σία της Fed "είναι ευρέως κατανοητή και υποστη-

ρίζεται στην Ουάσιγκτον και στο Κογκρέσο όπου 
έχει πραγματικά σημασία".

 Οι προοπτικές για την ανάπτυξη έχουν επιδεινωθεί εν μέσω 
των παγκόσμιων εμπορικών εντάσεων, ενώ η αβεβαιότητα 

έχει εκτοξευθεί, επιβαρύνοντας το κλίμα για τις επιχειρήσεις 
και τα νοικοκυριά της Ευρώπης, προειδοποίησε η πρόεδρος 
της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, Κριστίν Λαγκάρντ, στη 
συνέντευξη Τύπου μετά την -αναμενόμενη- απόφαση της 

κεντρικής τράπεζα να μειώσει κατά 25 μονάδες βάσης τα 
επιτόκια της. 

λαγκάρντ: 
οι προοπτικές για την ανάπτυξη έχουν 
επιδεινωθεί - άρνητικό σοκ ζήτησης 
Να είμαστε έτοιμοι για το απρόβλεπτο

διεΘΝη
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«Όνειρα Ιλουστρασιόν»
Διάρκεια: 123 λεπτά.
Σκηνοθεσία: Elijah Bynum.
Σενάριο: Elijah Bynum.
Ηθοποιοί: Haley Bennett, Jonathan Majors, Harrison Page, 
Taylour Paige.
Ο Κίλιαν Μάντοκ ονειρεύεται να γίνει μπόντι μπίλντερ παγκοσμίου φήμης 
και να κοσμήσει τα εξώφυλλα περιοδικών γυμναστικής. Ζει μία μοναχι-
κή, αυστηρά πειθαρχημένη ζωή και το αδιάκοπο κυνήγι της τελειότητας 
των ωθεί όλο και περισσότερο προς την αυτοκαταστροφή. Ωστόσο, πίσω 
από την επίμονη προσπάθεια κατάκτησης της φήμης κρύβεται μία απελ-

πισμένη, βασανιστική ανάγκη για ανθρώπινη επαφή. Καθώς παλεύει με 
τα σωματικά του όρια, αλλά και τους εσωτερικούς του δαίμονες, ξετυλί-
γεται μία ιστορία για τις ακραίες θυσίες που είναι διατεθειμένος να κάνει 
κάποιος προκειμένου να βρει την αναγνώριση σε έναν κόσμο που συχνά 
τον αγνοεί.

 «Το Μικρό μου Πάντα»
Διάρκεια: 100 λεπτά.
Σκηνοθεσία: Gilles de Maistre.
Σενάριο: Prune de Maistre.
Η πιο τρυφερή και φιλόζωη περιπέτεια έρχεται φέτος 
από τη μακρινή Κίνα και προβλέπεται να κλέψει καρδιές. 
Ο Tian είναι δώδεκα ετών όταν τον στέλνουν στη γιαγιά του λόγω των 
κακών σχολικών του αποτελεσμάτων. Μακριά από την πόλη, στα μυστη-

ριώδη κινεζικά βουνά, γίνεται κρυφά φίλος με ένα πάντα που το ονομάζει 
Φεγγάρι. Αυτό σηματοδοτεί την αρχή μιας απίστευτης περιπέτειας που 
πρόκειται να αλλάξει τη ζωή του ίδιου και της οικογένειάς του.

ΘΕΑΤΡΟ
«Φάουστ»
Η ιστορία του Φάουστ μεταφέρεται στο 
σήμερα σε μια παράσταση - εμβύθιση σε 
όλα εκείνα τα ένστικτα, τα συναισθήματα 
και τις σωματικές απολαύσεις που θυσιάζει η σύγχρονη εκδοχή του ήρωα 
στον βωμό του πνεύματος. Ο Φάουστ έρχεται σε επαφή με την ψυχοθε-

ραπευτική διαδικασία, σε μια αγωνιώδη καταβύθιση στο ανεξερεύνητο 
μέχρι τώρα ασυνείδητό του. Το ψυχικό, όμως, αυτό ταξίδι έχει «σατανι-
κές» προεκτάσεις. Οι κρυφές δυνάμεις της ανθρώπινης ψυχής, οι ασυνεί-
δητες επιθυμίες και τα καταπιεσμένα ένστικτα, οι φόβοι και οι ενοχές, 
που κατοικοεδρεύουν στο ψυχικό του υπογάστριο, τον προ(σ)καλούν σε 
έναν πρωτόγνωρο αγώνα με τον σκιώδη αυτόν κόσμο. Και είναι ακριβώς 
αυτές οι σκιές, αυτό το περιφρονημένο κομμάτι της ύπαρξης, που θα τον 
οδηγήσει στη μεγαλύτερη ιδεώδη και συνάμα θρησκευτική εμπειρία: τον 
έρωτα. Μόνο αυτός θα σταθεί ικανός να φέρει το φως κόντρα σε κάθε 
πτυχή του που ο ίδιος νιώθει «ρυπαρή», σε κάθε ενοχή και σε κάθε επιθυ-

μία του απωθημένη. Μόνο αυτός θα τον φέρει αντιμέτωπο με τη μεγα-

λύτερη ως τώρα πρόκλησή του: την ίδια τη ζωή. Από τον Γκαίτε στον 
Μάρλοου και τον ντε Σαντ, από τον Φρόιντ στον Γιουνγκ, ο Φάουστ του 
Άρη Μπινιάρη είναι μια διαδρομή στο υποσυνείδητο ενός από τους πιο 
συναρπαστικούς χαρακτήρες της δυτικής λογοτεχνίας. Ένα περιπετειώ-

δες ψυχικό ταξίδι, μια περιπλάνηση στις ανεξάντλητες πτυχές ενός ήρωα 
που αποτελεί ακόμα και σήμερα σύμβολο της ανθρώπινης εξερεύνησης, 
των ηθικών διλημμάτων, του υπαρξιακού αδιεξόδου.
Διασκευή-Σκηνοθεσία: Άρης Μπινιάρης.
Παίζουν (με αλφαβητική σειρά): Μιχάλης Βαλάσογλου, Μπάμπης Γαλια-

τσάτος, Ηλέκτρα Καρτάνου, Νάντια Κατσούρα, Μάριος Κρητικόπουλος, 
Μαριάννα Μαθιά, Μαρία Μαντά, Ιωάννα Μαυρέα, Λένα Μποζάκη, Άρης 
Νινίκας, Βασίλης Παπαδόπουλος, Στέφανος Πίττας, Κωνσταντίνα Τάκα-

λου, Ειρήνη Τσέλλου, Αλεξάνδρα Χασάνι, Γιλμάζ Χουσμέν.
Εθνικό Θέατρο, Εισιτήρια από 17€, Τετάρτη – Κυριακή.

«Ο Αιών μου»
Ένα φαινομενικά απλό οικογενειακό 
δείπνο, στην μνήμη του Πατέρα, μετατρέ-

πεται σ’ ένα σουρεαλιστικό ταξίδι στους 
συνειδητούς και ασυνείδητους φόβους 
του αιώνα μας. Η μητέρα (Γιώτα Φέστα), 
ο εραστής της (Κώστας Φιλίππογλου), η κόρη (Βίκυ Παπαδοπούλου), ο 
μεγάλος γιος (Κωνσταντίνος Ασπιώτης), η γυναίκα του (Ειρήνη Μακρή) 
και ο μικρός γιος (Μιχάλης Πανάδης) βυθίζονται σε ένα δραματικό αντί-
λογο, με αφορμή θέματα της εποχής μας – υπερπληροφόρηση, εξέλιξη 
της τεχνολογίας, φτωχοποίηση, κλιματική αλλαγή. Ο έβδομος και αόρα-

τος χαρακτήρας του έργου, ο αιώνας μας, μεταλλάσσει τους χαρακτή-

ρες σιγά σιγά, κι ερήμην τους, στα ψηφιακά ανδρείκελα τους. Κανείς δεν 
τρώει, κανείς δεν υποχωρεί μέχρι που η «συζήτηση» καταλήγει σ’ ένα 
εμμονικό αδιέξοδο! Ο μικρός γιος, βουβός μέχρι τότε, κάνει κάτι αναπά-

ντεχο, ζητώντας το πιο απλό: «Λίγη Ησυχία! Θέλω Λίγη Ησυχία Για Να 
Φάω!».
Κείμενο/Σκηνοθεσία: Παύλος Παυλίδης.
Διανομή (με αλφαβητική σειρά): Κωνσταντίνος Ασπιώτης, Ειρήνη Μακρή, 
Μιχάλης Πανάδης, Βίκυ Παπαδοπούλου, Γιώτα Φέστα, Κώστας Φιλίππο-

γλου.
Θέατρο Άνεσις, Εισιτήρια από 15€, Τετάρτη – Κυριακή.

ΠΟΛιΤισμΟσ
Αναβιώνουν ξανά οι Δελφικές 
Εορτές - Το έτος ορόσημο

Με μεγάλη συμμετοχή και συγκίνηση ανακοινώθηκε στις 10 Απριλίου, στην κατάμεστη αίθουσα του V Hotel στους 
Δελφούς, η έναρξη της πρωτοβουλίας του World Human Forum για την αναβίωση των Δελφικών Εορτών, με ορίζοντα το 
επετειακό έτος 2027.
Η πρωτοβουλία έχει στόχο να τιμήσει τα 100 χρόνια από τις πρώτες εορτές που διοργάνωσαν ο Άγγελος Σικελιανός και 
η Εύα Πάλμερ, με το όραμα να μετατρέψουν τους Δελφούς σε παγκόσμιο πολιτιστικό και πνευματικό κέντρο.
Στην εκδήλωση μίλησαν η ιστορικός Μαρία Ευθυμίου, η πρόεδρος του World Human Forum Αλεξάνδρα Μητσοτάκη, ο 
δήμαρχος Δελφών Παναγιώτης Ταγκαλής και ο επικεφαλής της PostScriptum Κώστας Κωνσταντινίδης. Παρόντες ήταν, 
επίσης, η ποιήτρια και δισέγγονη των Σικελιανών, Ελένη Σικελιανού, και ο ιδρυτής του Delphi Economic Forum, Συμεών 
Τσομώκος. Η πρωτοβουλία, που τελεί υπό την αιγίδα του Δήμου Δελφών και της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας, εντάσ-

σεται στο όραμα ενός διεθνούς πολιτιστικού κινήματος. Όπως τόνισε η κ. Μητσοτάκη, οι Δελφοί θα αποτελέσουν και 
πάλι σημείο εκκίνησης για έναν συλλογικό στοχασμό πάνω στις μεγάλες προκλήσεις της εποχής: την κλιματική κρίση, τις 
ανισότητες, τη μοναξιά, τη δημοκρατία. Το 2027 θα πραγματοποιηθούν οι 3ες Δελφικές Εορτές, οι οποίες φιλοδοξούν να 
εξελιχθούν σε μια διεθνή τριενάλε αφιερωμένη στην τέχνη, την επιστήμη, την παράδοση, τον διάλογο και την πνευματι-
κή καλλιέργεια. Θα περιλαμβάνουν θεατρικές παραστάσεις, συμπόσια, εργαστήρια και δράσεις εμπνευσμένες από την 
παρακαταθήκη των Σικελιανών.
Ο κ. Ταγκαλής υπογράμμισε ότι πρόκειται για μια «χρυσή ευκαιρία» για τη βιώσιμη ανάπτυξη της περιοχής, ενώ ο κ. 
Κωνσταντινίδης επεσήμανε τη σημασία της συμμετοχής φορέων από την πενταπλή έλικα και την προοπτική αξιοποίη-

σης ευρωπαϊκών χρηματοδοτικών εργαλείων. Η Δελφική Ιδέα, όπως την οραματίστηκε ο Άγγελος Σικελιανός, παραμένει 
επίκαιρη: μια πρόταση πνευματικής αφύπνισης μέσα από την ελεύθερη καλλιτεχνική έκφραση, την επιστροφή στις ρίζες 
και την αναζήτηση μιας κοινής γλώσσας της Ανθρωπότητας. Όπως δήλωσε χαρακτηριστικά η Ελένη Σικελιανού, παρα-

φράζοντας την Εύα Πάλμερ: «Ο αχός από τα τύμπανα και τις φλογέρες θα καλύψει τον βρόντο των όπλων».
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Άγχος…
Η ΑΛΗΘΕΙΑ είναι, Κατερίνα 
Καινούργιου μου, ότι οι περισ-

σότερες ασθένειες πλέον μας 
επισκέπτονται από το άγχος και 
το στρες: «Εγώ δεν είμαι ευτυ-

χισμένη και με τα νούμερα που 
κάνουμε. Βάζω πολύ ψηλά τον 
πήχη, άσχετα αν τον πιάνου-

με ή όχι. Διάβαζα μια συνέντευ-

ξη του Χαρδαβέλλα, που έλεγε 
ότι τον καρκίνο τον έβγαλε από 
την αγωνία για τα νούμερα. Λίγο 
και αυτό το πράγμα - και θα μιλή-

σω για τη δική μας ζώνη - τη 
μία ημέρα είναι πρώτος ο ένας, 
την άλλη ο άλλος, τη μία ημέρα 
κάνεις 15% και την άλλη 5%. Δεν 
ξέρεις τι σου γίνεται. Εγώ έχω 
πει πως για τη δική μου ψυχι-
κή υγεία και για να μην μου βγει 
κάτι ψυχοσωματικό, που είμαι 
στο τσακ, σταματώ να κάνω 
αυτό».

Ημιαπασχόληση…
ΜΠΟΡΕΙ να δουλεύεις ημιαπασχόληση, αλλά μην 
το συγκρίνεις με την κανονική, Κατερίνα Ζαρίφη 
μου, που παίρνουν 400 ευρώ! «Είμαι δύο φορές 
την εβδομάδα στο Buongiorno, κάτι σαν ημια-

πασχόληση. Είμαι καλά τώρα πια, έχω εγκλιμα-

τιστεί. Προς το παρόν δεν έχω τηλεφώνημα για 
πενθήμερη εργασία, θα το ήθελα για του χρόνου. 
Μου αρέσει να εργάζομαι σε καλές ομάδες, δεν 
μου αρέσουν οι… μοναξιές. Είμαι ομαδική, μου 
αρέσει να πηγαίνω με τη ροή των πραγμάτων. 
Είναι πολύ δύσκολες οι ημέρες που περνάμε στην 
τηλεόραση, στο να βρούμε τι τελικά θα προσελ-

κύσει ξανά τον κόσμο πίσω. Τα νούμερα είναι λίγο 
σαν ισχνές αγελάδες».

lifestyle
Με επιτυχία το πρώτο διαστημικό ταξίδι μόνο με γυναίκες από το 

1963
Πέρι, Σάντσεζ και άλλες τέσσερις έντεκα λεπτά στο διάστημα!

Χωρίς κανένα - φανερό τουλάχιστον - πρόβλημα ολοκληρώθηκε χθες το πρωί 
(απόγευμα Ελλάδας) το πολυδιαφημισμένο διαστημικό ταξίδι του πυραύλου της 
«Blue Origin» του Τζεφ Μπέζος με πλήρωμα έξι διάσημες γυναίκες.

Η ποπ σταρ Κέιτι Πέρι, 
η παρουσιάστρια του 
«CBS», Γκέιλ Κινγκ, 
η μέλλουσα σύζυ-

γος του Τζεφ Μπέζος, 
Λόρεν Σάντσεζ, η Αΐσα 
Μπόου, πρώην επιστή-

μονας πυραύλων 
της NASA, η Αμάντα 
Νγκουιέν, επιστήμονας 
βιοαστροναυτικής, και 
η Κεριάν Φλιν, παρα-

γωγός ταινιών αποτέ-

λεσαν το πλήρωμα 
μιας ιστορικής πτήσης 
στο διάστημα, ως «η 
πρώτη αμιγώς γυναι-

κεία αποστολή». Στην πραγματικότητα βέβαια, αυτή ήταν η δεύτερη αμιγώς γυναι-
κεία αποστολή. H πρώτη ήταν αυτή του 1963, όταν η Ρωσίδα κοσμοναύτης Βαλε-

ντίνα Τερέσκοβα ταξίδεψε μόνη της στο διάστημα με το «Vostok 6».
Το διαστημόπλοιο της «Blue Origin» εκτοξεύθηκε από το Τέξας στις 16:33 της 
Δευτέρας (ώρα Ελλάδας) για μια πτήση διάρκειας έντεκα λεπτών έως τη νοητή 
Γραμμή Κάρμαν, σε ύψος εκατό χιλιομέτρων, εκεί όπου ξεκινά το διάστημα. Η 
εκτόξευση έγινε από το «Launch Site One» στο δυτικό Τέξας, στο πλαίσιο της 
αποστολής «NS-31» του προγράμματος «New Shepard» της «Blue Origin».
Όπως ανέφεραν τα αμερικανικά ΜΜΕ, όταν η κάψουλα έφτασε στο διάστημα 
ακούστηκε η Κέιτι Πέρι να τραγουδά, ενώ το πλήρωμα φώναζε ενθουσιασμένο: 
«Δείτε το φεγγάρι!».
Μερικά λεπτά αργότερα, και οι έξι γυναίκες βγήκαν με ασφάλεια από την κάψου-

λα του πληρώματος, αφού προσεδαφίστηκε. Μάλιστα, ο δισεκατομμυριούχος και 
ιδιοκτήτης της «Blue Origin», Τζεφ Μπέζος, ήταν εκείνος που άνοιξε την καταπα-

κτή να τις υποδεχθεί.
Πρώτη βγήκε από την κάψουλα η Λόρεν Σάντσεζ, ακολουθούμενη από την Κέιτι 
Πέρι, η οποία πήρε λίγο χρόνο να φιλήσει το έδαφος. Η Γκέιλ Κινγκ ευχαρίστησε 
τον Θεό καθώς έβγαινε και γονάτισε στο χώμα. «Θεέ μου, αυτό ήταν καταπληκτι-
κό», είπε.
Η Λόρεν Σάντσεζ αγκάλιασε τον Τζεφ Μπέζος πριν γυρίσει αμέσως να βρει την 
οικογένειά της. Η ίδια είπε ότι είναι «πολύ υπερήφανη για αυτό το πλήρωμα» και 
πως η Κινγκ συνήθως αποφεύγει τόσο το ρίσκο που τελικά δεν είχε καν… σκουλα-

ρίκια στα αυτιά της. «Η Γη φαινόταν τόσο ήσυχη» ανέφερε επίσης, προσθέτοντας 
ότι δεν ήταν αυτό που περίμενε. «Δεν νομίζω ότι μπορείς να το περιγράψεις. Ήταν 
ήσυχη, αλλά και πραγματικά ζωντανή. Την κοιτάς και σκέφτεσαι ότι είμαστε όλοι 
μαζί σε αυτό. Μόνο αυτό μπορούσα να σκεφτώ». Η Σάντσεζ ανέφερε επίσης ότι 
αισθάνεται «πλήρης και απόλυτη χαρά. Δεν κλαίω τόσο συχνά, οπότε δεν περίμενα 
να είμαι τόσο συγκινημένη».
Η Πέρι είπε ότι αισθάνεται «σούπερ συνδεδεμένη με την αγάπη» μετά τη συμμετο-

χή της στη διαστημική πτήση. Η σταρ της ποπ ανέφερε ότι η εμπειρία της έδειξε 
ότι «ποτέ δεν ξέρεις πόση αγάπη υπάρχει μέσα σου, πόση αγάπη έχεις να δώσεις 
και πόσο σε αγαπούν». Αφού βγήκε από την κάψουλα, σήκωσε μια μαργαρίτα 
προς τον ουρανό κι εξήγησε ότι την πήρε μαζί της στο σκάφος επειδή είναι «δυνα-

τά», «ισχυρά» και «ανθεκτικά» λουλούδια.

Ο τροχός…
ΓΙΑΤΙ να αφήσει τον «Τροχό της τύχης» ο Πέτρος 
Πολυχρονίδης όταν κάνει καθημερινά 20%; Ούτε 
στον ύπνο τους άλλοι! «Δεν νιώθω την ανάγκη να 
αφήσω τον Τροχό και να κάνω κάτι άλλο. Όταν 
εμφανίστηκαν μπροστά μου πρότζεκτ, που μπορού-

σα να τα κάνω παράλληλα, είπα το ναι με χαρά. 
Σκέφτομαι μόνο προτάσεις που μπορούν να συνδυ-

αστούν με τον Τροχό. Δεν είμαι, πάντως, ο άνθρω-

πος που θα πω, βαρέθηκα να το κάνω αυτό, θέλω 
να κάνω κάτι άλλο. Δεν έχω κάποια άλλη επιδίωξη. 
Επιδίωξη μου ήταν ο Τροχός να είναι ένα κορυφαίο 
τηλεπαιχνίδι, όσο το παρουσιάζω εγώ με την ομάδα 
μου. Επειδή το πετυχαίνουμε, δεν νιώθω την ανάγκη 
να κάνω κάτι εναλλακτικό».

Όλοι μαζί…
ΚΑΝΕΝΑ δεν άφησε που να μην αναφερθεί η Βάλια Χατζηθεοδώρου σε μόλις λίγα δευτε-

ρόλεπτα: «Στο Χαμογέλα και πάλι περνάμε πολύ ωραία, είναι ευλογία. Μετά το Πάσχα θα 
κάνουμε συζητήσεις για του χρόνου. O Fipster απάντησε με χιούμορ σε όσα είπαν η Κατε-

ρίνα Καινούργιου και οι συνεργάτες της. Δεν θα τοποθετηθώ για τη δικαστική διαμάχη της 
Έλενας Χριστοπούλου με την Ηλιάνα Παπαγεωργίου. Με την Έλενα έχω μια εξαιρετική 
προσωπική κι επαγγελματική σχέση. Θα μιλήσω στην Άρια Καλύβα άμα τη δω κάπου έξω, 
δεν έχουμε κόντρα. Κάνουμε ένα χιουμοριστικό μούλτι και μέσα σε αυτό είναι και ο Γιώρ-

γος Λιάγκας».
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εΛΛαδα
καμπανάκι για το δημογραφικό στην Ελλάδα:

Η πτώση στον πληθυσμό μέχρι 
το 2070 θα πλησιάσει το 25%

Ο
ι συνέπειες που θα φέρει η δημογρα-

φική κρίση στην Ελλάδα τα επόμενα 
χρόνια και οι πιθανοί τρόποι ανάσχε-

σης του φαινομένου μέσα από δημό-

σιες και ιδιωτικές πρωτοβουλίες, τέ-

θηκαν στη συζήτηση ανάμεσα σε φορείς, οικονο-

μολόγους και νομικούς, στο Φόρουμ των Δελφών.

Η πτώση στον πληθυσμό της Ελλάδας 
μέχρι το 2070 θα πλησιάσει το 25%
Η Eιρήνη Ανδριοπούλου παρέθεσε κάποια ενδιαφέ-

ροντα αριθμητικά στοιχεία όπως το ότι την τελευταία 
δεκαετία καταγράφεται αύξηση 10% στους άνω των 
65 και 24% άνω των 80, την ώρα που ο πληθυσμός 
της χώρας ελαττώθηκε κατά 6%.
Όπως σημείωσε δε, η πτώση στον συνολικό πληθυ-

σμό της Ελλάδας μέχρι το 2070 εκτιμάται ότι θα πλη-

σιάσει το 25%, ενώ στο πλαίσιο της παρουσίασης αυ-

τών των στοιχείων τόνισε ότι η μεγάλη πρόκληση είναι 
να μην υπάρξει οπισθοδρόμηση στις μεταρρυθμίσεις 
που εξασφαλίζουν τη βιωσιμότητα για τα επόμενα 
χρόνια, την ώρα που βαρύνουσας σημασίας είναι να 
μπορεί να διατηρηθεί η επάρκεια των συντάξεων.
Από την πλευρά του, ο Υφυπουργός Εργασίας και 
Κοινωνικής Ασφάλισης (2023-2025), Καθηγητής, Οι-
κονομικό Πανεπιστήμιο Αθηνών, Πάνος Τσακλόγλου, 
ανέφερε ότι το ζήτημα δεν είναι μόνο η επάρκεια των 
συντάξεων, αλλά αν τελικά το σύστημα αντέχει να 
δώσει παραπάνω χρήματα στους ασφαλισμένους, 
συμπληρώνοντας ότι η Ελλάδα τα προηγούμενα χρό-

νια έφτασε στη χρεοκοπία εν πολλοίς και λόγω του 
συνταξιοδοτικού της συστήματος, πολύ πριν φανούν 
οι συνέπειες του δημογραφικού ζητήματος. Κατά τον 
ίδιο, σχεδόν όλες οι χώρες της Ευρώπης έχουν αντί-
στοιχο πρόβλημα, λαμβάνοντας δέσμη μέτρων που 
ξεκινούν από τη μείωση των πρόωρων συνταξιοδοτή-

σεων μέχρι και τη δόμηση ενός πυλώνα κεφαλαιακού 
χαρακτήρα. Παράλληλα, όπως υπογράμμισε, σταδι-
ακά πέφτει η συνταξιοδοτική δαπάνη, γιατί αντί για 
την επικουρική σύνταξη, έχουμε κεφαλαιοποιητικές 

συντάξεις, ενώ παρά τις περικοπές που έχουν λάβει 
χώρα, η μέση σύνταξη στην Ελλάδα είναι η υψηλότε-

ρη στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ωστόσο, όπως κατέληξε 
στην εισήγησή του «αν η νέα γενιά αποφασίσει ότι 
δεν θέλει να κάνει παιδιά, η σύνταξη στο μέλλον θα 
είναι μηδέν». 

«Το δημογραφικό πρόβλημα είναι 
υπαρκτό και εντείνεται»
Για τις κινήσεις που μπορεί να κάνει από νωρίς ένας 
σύγχρονος πολίτης με στόχο να είναι διασφαλι-
σμένος στην ηλικία της σύνταξής του έκανε λόγο η 
Πρόεδρος ΔΣ και Διευθύνουσα Σύμβουλος της NN 
Hellas, Φιλίππα Μιχάλη. Με βάση τα όσα δήλωσε η 
ίδια, «το δημογραφικό πρόβλημα είναι υπαρκτό και 
εντείνεται. Το ζήτημα είναι, πέραν του ότι οι άνθρω-

ποι μελλοντικά θα ζουν περισσότερο, ποια θα είναι η 
ποιότητα της ζωής που θα μπορούν να ζήσουν», προ-

σθέτοντας χαρακτηριστικά ότι σύμφωνα με έρευνες, 
οι περισσότεροι πολίτες μεγαλύτερης ηλικίας προ-

σβλέπουν σε μια συνταξιοδότηση που θα είναι ενερ-

γοί και θα μπορούν να κάνουν ταξίδια, θα αξιοποιούν 
ενεργά τον χρόνο τους και άρα θα χρειάζονται και 
περισσότερους πόρους. Στο πλαίσιο αυτό σχολίασε 
ότι θα πρέπει να δημιουργηθεί εκ νέου στους Έλλη-

νες και από μικρή ηλικία μια αποταμιευτική κουλτού-

ρα, κάτι στο οποίο μπορεί να βοηθήσουν και τα φο-

ρολογικά κίνητρα, ενώ σημαντική είναι και η συμβολή 
σύγχρονων ασφαλιστικών προϊόντων και νέων υπη-

ρεσιών προσαρμοσμένα στις ανάγκες τους. Είναι μια 
πρόκληση που μας έχει οδηγήσει σε αλλαγές αλλά 
πρέπει να κάνουμε αρκετά ακόμη. Γιατί οι άνθρωποι 
χρειάζονται δίπλα τους σε κάθε ηλικία συμμάχους 
για καλύτερη ποιότητα ζωής Στη δική του εισήγηση, 
ο Chief economist της Alpha Bank, Kωστής Καπό-

πουλος, υποστήριξε ότι χρειάζονται μακροχρόνιες 
λύσεις για τη βιωσιμότητα του ασφαλιστικού συ-

στήματος, η οποία εξαρτάται και από το ρυθμό της 
οικονομικής μεγέθυνσης τις επόμενες δεκαετίες. Οι 
βασικοί παράγοντες για αυτήν, είναι η εργασία και η 

ποιότητα του κεφαλαίου και πως αυτά τα δύο αλλη-

λοεπηρεάζονται. Όπως ανέφερε, το ποσοστό απα-

σχόλησης στην Ελλάδα είναι πολύ χαμηλότερο από 
τον μέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, παρότι οι 
Έλληνες εργάζονται περισσότερες ώρες από τους 
Ευρωπαίους και αυτό είναι κάτι το οποίο θα πρέπει 
να αλλάξει. Το άλλο βασικό στοιχείο για την εργασια-

κή μεταρρύθμιση που πρέπει να έρθει είναι η μείωση 
του μη μισθολογικού κόστους εργασίας, κυρίως το 
φορολογικό βάρος στους εργοδότες, ακόμα και αν 
πρέπει να περιοριστούν οι ασφαλιστικές εισφορές, 
ενώ έμφαση θα πρέπει να δοθεί και στην καταπολέ-

μηση της αδήλωτης εργασίας. Σημαντικό στοιχείο, 
εξάλλου, είναι η εξωστρέφεια των επιχειρήσεων, 
όχι μόνο σε χώρες πλέον όπου υπάρχουν ομογενείς 
όπως τώρα, αλλά και σε άλλες περιοχές όπως Ινδία 
και Κίνα.  

Η ανάγκη για μια δικαιότερη
προσέγγιση
Από τη νομική οπτική, η Δικηγόρος, Καθηγήτρια Νο-

μικής Σχολής του Εθνικού και Καποδιστριακού Πα-

νεπιστημίου Αθηνών, Πατρίνα Παπαρρηγοπούλου, 
υποστήριξε ότι το Σύνταγμα συνδέει την κοινωνική 
ασφάλιση με την εργασία, με τις τρεις κατηγορίες 
εργαζομένων, τους μισθωτούς, τους ελεύθερους 
επαγγελματίες και τους δημόσιους υπαλλήλους να 
αντιμετωπίζονται διαφορετικά. 
Για την ίδια, θα έπρεπε να υπάρχει μια δικαιότερη 
προσέγγιση στο μέλλον, με κάποια βήματα, όπως το 
ΤΕΚΑ να έχουν ήδη γίνει, όμως θα πρέπει να υπάρχει 
και συνέχεια, όπως για παράδειγμα η ιδιωτική ευθύνη 
και η ιδιωτική ασφάλιση, προτού το υπάρχον μοντέλο 
καταστεί ασφυκτικό και ασκηθούν ακόμα μεγαλύτε-

ρες πιέσεις στο δημογραφικό ζήτημα. «Δεν έχω πει-
στεί ότι το ισχύον σύστημα μπορεί να μας οδηγήσει 
σε διαγενεακή δικαιοσύνη» κατέληξε στην εισήγησή 
της.
Tη συζήτηση συντόνισε η Καθηγήτρια Οικονομικής 
Δημογραφίας στο Χαροκόπειο Πανεπιστήμιο, Αλε-

ξάνδρα Τραγάκη.

Αυτά τα στοιχεία παρουσίασε η επικεφαλής της Μονάδας Ειδικών για την Απασχόληση, την 
Κοινωνική Ασφάλιση, την Ευημερία και τις Κοινωνικές Υποθέσεις, Eιρήνη Ανδριοπούλου σε συζήτηση 

για το δημογραφικό, στα πλαίσια του 10ου Οικονομικού Φόρουμ των Δελφών. <


